
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: 

امتحانات پایان ترم دانش آموزان 
 در کرمان حضوری است
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کرمان در غبار
راور،  ریگان و کهنوج از ابتدای سال حتی یک روز هوای پاک نداشتند. استان کرمان از ابتدای 

سال درگیر گرد و غبار شده است. روز گذشته شدت آلودگی در بم به حدی بود که همراه مدارس 
دستگاه های اجرایی و ادارات نیز تعطیل شدند.

حداقل اینترنت مصرفی 
 کاربران رایگان می شود

ایستگاه پایش کیفیت هوا؛ 
ضرورتی که در رفسنجان نادیده 

 گرفته شد

افزایش ۳۹ درصدی صادرات 
 ایران  در ۱۱ ماهه سال ۱۴۰۰ 

۳

دستور رئیس قوه قضائیه 
برای کوتاه کردن 

 فرآیندهای دادرسی

لزوم چاره اندیشی 
برای رفع بحران در ۲۲ 
 صندوق بیمه ای کشور

رئیس قــوه قضائیه 
گفــت: واحدهای 

اجرای احکام نیازمند پشــتیبانی و حمایت 
بیشــتر هســتند تا در اجرا و پیاده ســازی 
 عدالــت هیچگونــه خللــی ایجاد نشــود.

به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه 
قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای دیروز )دوشنبه ۲۹ فروردین( در نشست 
شورای عالی قوه قضائیه ضمن تبریک و تهنیت 
میلاد باسعادت امام حسن مجتبی )ع( به بیان 
نکاتی در باب زندگی و زمانه این امام همام و 
مواجهه ایشان با منافقین، شیطان صفتان و 
کوته فکران پرداخت و به در پیش بودن لیالی 
 قدر و ارزش و فضیلت این شب ها اشاره کرد.

مطابق اعــلام بانک مرکــزی تا پایــان بهمن ماه 
ســال ۱۴۰۰، بدهی خارجی کشــور بــا کاهش 

۱.۴درصدی نســبت به مدت مشــابه ســال گذشــته به ۸میلیارد و 
۸۸۵میلیون دلار رسید

 بر اساس گزارش منتشر شده توسط بانک مرکزی، آخرین آمار واردات 
ایران در بهمن ماه سال ۱۴۰۰، ۳هزار و ۶۵۶هزارتن به ارزش ۵میلیارد 

و ۱۰۴میلیون دلار بوده است.

صفحه 7 را 
بخوانید

صفحه  ۳ را 
بخوانید
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کشاورزان درگیر فقر اقتصادیکشاورزان درگیر فقر اقتصادی

۴ ۲

به گفته وزیر ارتباطات، محاسـبه حداقل اینترنت 
مصرفی کاربران به نرخ رایگان یـا نصف قیمت، در 

دست پیگیری و انجام است.به گزارش خبرگزاری مهر، عیسـی زارع پور در 
حاشـیه نشسـت مشـترک مجلس و دولت درباره افزایش قیمت بسته های 
اینترنت از سـوی اپراتورها، بدون دریافـت مجوز و اطلاع رسـانی به کاربران 
توضیـح داد و گفت: رتبه جهانی ایـران در ارتباطات ثابت بیـن ۱۴۰ تا ۱۵۰ 
و در ارتباطات سـیار بین ۷۰ تا ۸۰ در نوسـان اسـت. از آنجایـی که اینترنت 
ثابت در این سـال ها توسـعه پیدا نکرده، رتبـه خوبی در این زمینـه نداریم.

زهرا بمی- به رغم آلایندگی هایی که در رفسنجان از 
نواحی مختلف ایجاد می شود، داشتن ایستگاه پایش 

آلایندگی هوا یک ضرورت است و تعلل مسئولان در این زمینه دیگر قابل توجیه 
نیست.این روزها آلایندگی های زیادی را در استان کرمان شاهد هستیم که 
رفسنجان هم بی تأثیر از این آلایندگی ها نبوده، به طوری که شب گذشته و 
روزهای قبل آن هجوم ریزگردها  موجب کاهش دید و مشکلات تنفسی برای 

شهروندان و ساکنان مناطق مختلف این شهرستان شد.

صفحه۳ را 
بخوانید صفحه۲را 

بخوانید

 استمهال وام های کشاورزی در پیچ و خم اجرا استمهال وام های کشاورزی در پیچ و خم اجرا

برداشت غیر مجاز از حساب یک 
شهروند کرمانی

فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق نیروی زمین ارتش:

با کوچک ترین تهدید مرزها جرأت 
نفس کشیدن به دشمن نمی دهیم

توضیح سازمان غذا و دارو 
درباره علت کمبود شیرخشک های رژیمی

رئیس پلیس فتا استان کرمان از شناسایی عامل برداشت ۲۰ میلیون 
ریال از حساب یک شهروند کرمانی خبر داد.

سرهنگ محمدرضا رضایی اظهار کرد: فردی با در دست داشتن 
مرجوعه قضایی مبنی بر برداشت غیرمجاز از حساب بانکی وی به 
مبلغ ۲۰ میلیون ریال، موضوع جرم در دستور کار کارشناسان این 

پلیس قرار گرفت.
این مقام انتظامی افزود: پس از اخذ اظهارات شاکی با بررسی های فنی 
مشخص شد که متهم با داشتن اطلاعات بانکی شاکی و فعال کردن 
رمز دوم ثابت وی طی چند مرحله اقدام به خرید اینترنتی زیر ۱۰۰ 

هزار تومان از حساب شاکی نموده است.
سرهنگ رضایی بیان کرد: کارشناسان با شگرد های خاص پلیسی 
موفق به شناسایی متهم در یکی از شهرستان های استان شدند که 

با هماهنگی مقام قضایی در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر شد.
این مقام انتظامی ادامه داد: در اینگونه جرائم، کلاهبرداران با فعال 
سازی رمز دوم کارت های بانکی اقدام به برداشت از حساب می نمایند؛ 
شهروندان توجه داشته باشند رمز دوم کارت بانکی را خودشان فعال 

نمایند و به صورت دوره ای رمز اول و دوم آن را تغییر دهند.
او تاکید کرد: فعال سازی سیستم پیامکی کارت های بانکی نیز یک 
راهکار خوب در جهت اطلاع از گردش های مالی حساب است، چراکه 
به محض وقوع هرگونه برداشت غیرمجاز و نامتعارف می توان از این 
امر مطلع شد و با مراجعه به دستگاه های عابر بانک نسبت به مسدود 

نمودن کارت بانکی اقدام نمود.
رئیس پلیس فتا کرمان خاطرنشان کرد: سایت پلیس فتا به آدرس 
الکترونیکی www.cyberpolice.ir آماده دریافت گزارش های 
مردمی بوده و همچنین کاربران گرامی می توانند آخرین اخبار 
حوادث و رویداد های سایبری را از این سایت دریافت کنند؛ شماره 
تماس ۰۳۴۲۱۸۲۴۶۰۳ به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به 

سوالات شهروندان در سراسر استان است.

فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق نیروی 
زمین ارتش جمهوری اسلامی اظهار کرد:از این 
تریبون به همه کسانی که چشم طمع به منافع 
امنیتی نظام دارند این پیام را اعلام می کنیم 
که اگر کوچکترین تهدیدی به مرزهای ما 
داشته باشند، ارتش و سایر نیروهای مسلح نظام 
مقدس جمهوری اسلامی مانند پتک بر سر آنان 
فرود می آید و جرأت نفس کشیدن را به آنان 

نخواهیم داد. 
امیر سرتیپ امیر غلامعلیان در روز ارتش 
جمهوری اسلامی گفت: ۲۹ فروردین سالروز 
فرمان تاریخی امام خمینی)ره( مبنی بر 

ماندگاری ارتش است. 
او بیان کرد:ارتش افتخار دارد که پس از گذشت 
۳۴ سال از دفاع مقدس تهدید دشمنانی که 
چشم دیدن امنیت ایران ندارند را در مرزها رصد 

می کند و در بالاترین حد آمادگی قرار دارد. 
او بیان کرد:اگر می بینید کسی چشم طمع به 
منافع امنیتی ما و قدرت ضربه زدن به نظام 
مقدس جمهوری اسلامی را ندارد، فقط به 
خاطر این قدرت بازدارندگی و اقتدار روزافزون 

نیروهای مسلح است. 
فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش 
جمهوری اسلامی با تبیین حضور و نقش 
محوری ارتش در  جنگ هشت ساله گفت:پس 
از پایان جنگ و در دوران بازسازی کشور در 
همه بحران های طبیعی می بینید که ارتش 

با صلابت در کنار مردم است و به عنوان بازویی 
قدرتمند در کنار سایر نیروهای مسلح اعم از 
سپاه قهرمان و نیروی انتظامی همیشه در 
صحنه، نقش آفرینی می کند و این نقش 

آفرینی را ادامه می دهد. 
علی زینی وند استاندار کرمان نیز در این آئین 
گفت:شهدا با نثار جان خود امنیت و بزرگی و 

سرافرازی را برای ما به ارمغان آوردند. 
او استان کرمان را یک منطقه مهم امنیتی برای 
کشور دانست و بیان کرد:ارتش در کنار سایر 
نیروهای مسلح استان برای تامین امنیت آن 
تلاش می کند و در تاریخ اقتدار ایران ارتش 

نقش اساسی داشته است. 
استاندار کرمان اظهار کرد:ارتش پایگاه ثبات 
کشور است که نه تنها در حفظ مرزهای کشور 
موثر بوده بلکه ستون امنیت منطقه در کنار 

سایر نیروهای مسلح است. 
او با اشاره به اینکه مردمی بودن از دیگر 
ویژگی های ارتش جمهوری اسلامی است 
ادامه داد: در بحران سیل سال گذشته ارتش 
با تمام توان به کمک مردم سیل زده آمد و 

امدادرسانی کرد. 
زینی وند با بیان اینکه سرویس های جاسوسی 
بین المللی کشورهای متخاصم سال ها است 
تلاش می کنند تا به مرزهای کشور وارد شوند 
اما ناکام مانده اند افزود:حضور نیروهای مسلح 

توطئه آنها را خنثی کرده است.

سخنگوی سازمان غذا و دارو درباره علت 
کمبود برخی اقلام شیرخشک های رژیمی، 
متابولیک و غذاهای ویژه توضیح داد و 
اقدامات انجام شده در جهت تامین و توزیع 

این اقلام را تشریح کرد.
مهندس محمد هاشمی در گفت وگو با 
ایسنا درباره برخی گزارش های مردمی 
مبنی بر کمبود برخی اقلام شیرخشک های 
رژیمی و متابولیک، گفت: شیرخشک های 
رژیمی، متابولیک و غذاهای ویژه مشمول 
دریافت ارز دولتی هستند که بخشی از 
آن ها بصورت یارانه ای و بخشی نیز غیر 

یارانه ای هستند.

وی در این باره ادامه داد: آن دسته از 
شیرخشک هایی که با یارانه دولتی تامین 
می شوند در سامانه تیتک سازمان غذا و دارو 
ثبت و با نظارت دقیق این سازمان به صورت 

پستی درب منزل بیمار ارسال می شوند.
دسته دیگر هم شیرخشک های رژیمی 
یارانه  دریافت  مشمول  که  هستند 
نمی شوند، این فراورده ها از ابتدای زنجیره 
تا داروخانه قابلیت رصد دارند اما اطلاعات 
آن ها توسط برخی داروخانه ها در سامانه 
ثبت آن، ثبت نمی شود و همین موضوع 
احتمال قاچاق فرآورده مذکور را افزایش 

داده است.

هاشمی به ایسنا ادامه داد: هم اکنون 
سازمان غذا و دارو توزیع این فرآورده های 
غیر یارانه ای را به صورت محدود و سهمیه ای 
انجام می دهد تا از قاچاق معکوس آنها 

جلوگیری کند.
وی تاکید کرد: کمبود مقطعی برخی 
کشور  در  سلامت محور  فرآورده های 
به دلیل تأخیر در تامین ارز مورد نیاز یا نبود 
مرغوبیت ارز تامین شده، بوده است؛ اما با 
ساماندهی تامین ارز ترجیحی و افزایش 
بهره وری در تخصیص آن در سال جاری، 
امیدواریم چالش های موجود به حداقل 

برسد.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ فروردین مــاه    ۳۰ سه شــنبه        ۱۲۱۲ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

آگهی اصلاحی
پیرو آگهی ماده2 قانون حفظ وحمایت از منابع طبیعی وذخائر جنگلی 

) آگهی تشخیص منابع ملی و مستثنیات ( مندرج در روزنامه های پیام ما  به 
شماره2260 و کاغذ وطن  به شماره1204مورخ 1401/1/20 در خصوص آگهی پلاک 
5352 - اصلی از بخش 20 کرمان موسوم به حاج کاکا واقع در شهرستان بردسیر 
که در روزنامه های  فوق )ردیف 19( چاپ گردیده است ، به اطلاع می رساند 
اسناد و  ثبت  اداره  نامه شماره99/11018/580/ص مورخ1399/4/15  استناد  به 
املاک شهرستان بردسیر ،شماره پلاک مربوط به قریه حاج کاکا، 5351-اصلی 
از بخش20کرمان بوده که در آگهی مندرج در روزنامه های صدرالذکر  اشتباها" 
5352-اصلی اعلام وهمچنین شماره پلاک اراضی سرخوان که در شمال اراضی 
حاج کاکا قرار دارند نیز 5352-اصلی است که در حدودات)شمال()ردیف 19( 
صرفاً  آگهی  این  است،  قید گردیده  اشتباها"5351-اصلی  فیه  مبحوث  آگهی 
جهت اطلاع عموم  و اصلاح سوابق مربوط به اجرای مقررات پلاک صدرالاشاره 

منتشر میگردد .

مهدی رجبی زاده-مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان شناسه آگهی: 1304162

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای 
 اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 

مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی

فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال(عنوانشماره

۱۴۵/ج۱۴۰۰/۳
عملیات تکمیلی محور جیرفت-سه راهی بم حدفاصل 

کیلومتر ۲۳۴+۲۰ تا تونل اسفند
۱۰،۹۵۰،۶۹۷،۰۰۰

ضمانت نامه بانکی) مطابق با فرمت ارایه 
شده در اسناد(

۳۵۲،۵۳۴،۸۳۶،۰۱۳
فهرست بهای راه، راه آهن و باند فرودگاه سال 

۱۴۰۱ و فهرست بهای تجمیعی

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای بدون ارزیابی کیفی 

ضمانت نامه بانکی) مطابق با فرمت ارایه ۴۹۹،۶۰۷،۰۰۰تکمیل ساختمان کتابخانه مالک اشتر۱۴۶/ج۱۴۰۰/۳
شده در اسناد(

فهرست بهای ابنیه سال ۱۴۰۱ و بخشنامه ۹،۹۹۲،۱۲۳،۴۴۳
سرجمع ۶۴۶،۵۹۹،۰۰۰۱۲،۹۳۱،۹۶۹،۵۳۵تکمیل سالن ورزشی حسین آباد جیرفت۱۴۷/ج۱۴۰۰/۳

ت دوم
نوب

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی مناقصه یک مرحله ای با ارزیابی کیفی : ساعت 
14 روز 1401/01/31 تا تاریخ 1401/02/04.

oمهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی مناقصه یک مرحله ای بدون ارزیابی کیفی : 
ساعت 14 روز 1401/01/31 تا تاریخ 1401/02/07.

oمهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 13 روز پنج شنبه تاریخ 1401/02/22.
oزمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8 روز  شنبه تاریخ 1401/02/24.

oاطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه 
و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی 
شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه ملی اطلاع رسانی 

)http://iets.mporg.ir( مناقصات کشور
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر 

ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان شناسه آگهی : 1304148
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کسب رتبه دوم نیروگاه 
حرارتی زرند در کشور

نیروگاه حرارتی زرند رتبه دوم کشور در بین نیروگاههای حرارتی 
را در تولید برق کسب کرد.

ایرج امیری مدیرعامل نیروگاه زرند گفت: با توجه به نیاز شــبکه 
سراسری برق کشور، نیروگاه زرند در سال گذشته توانسته است با 
تولید ۳۴۳ میلیون کیلووات ساعت انرژی از رشد چشمگیر ۱۰۰ 

درصدی نسبت به تعهد تولید برخوردار شود.
او می گوید: این موفقیت در پی انجام به موقع تعمیرات اساسی بر 
روی تجهیزات نیروگاه و بهره برداری مناسب توسط متخصصین 
داخلی حاصل شــده کــه جلــوه ای از نامگذاری ســال تولید، 

پشتیبانی ها و مانع زدایی ها محقق شده است.
مدیر عامل نیروگاه زرند گفت:خوشبختانه در ارزیابی های انجام 
شده توسط شرکت مادر تخصصی تولید نیروی برق حرارتی این 
نیروگاه حائز رتبه دوم کشوری در بین نیروگاه های حرارتی کوچک 

شده است.
حســین محمدی،سرپرســت امور تعمیرات و نگهداری نیروگاه 
زرند هم با اشــاره به اینکه تعمیرات به موقع تاسیسات مختلف با 
اعتبار ۸۰ میلیارد ریالی با هدف آمادگی واحد ها در پیک زمستان 
و تابستان ۱۴۰۱ در دستور کار قرار گرفته است، گفت: تعمیرات 
نیروگاهی با کار بر روی توربوست بویلر و تاسیسات کمکی به مدت 

۷۰ روز توسط متخصصین داخلی با موفقیت اجرا شد.
نیــروگاه حرارتی زرنــد اولین نیروگاه جنوب شــرق کشــور با 
برخورداری از دو واحــد به ظرفیت ۶۰ مگاوات در شــمال غربی 

استان کرمان و در مجاورت شهرستان زرند واقع شده است.

 سـرما امسـال خسـارت زیـادی را به باغات پسـته 
اسـتان کرمان وارد کرد این در حالیسـت که هزینه 
نگهـداری از باغـات زیـاد اسـت و کشـاورزان تـوان 
پرداخت هزینه نگهـداری و تعمیر باغـات را ندارند.

چند سـالی مـی شـود کـه جایـگاه پسـته کرمان 
متزلزل شـده استانی که سـالها پرچمدار تولید این 

محصـول بوده اسـت.
سرمازدگی بهاره امسـال هم قوز بالا قوز کشاورزان 
اسـتان کرمان شـد و به بسـیاری از درختان آسیب 
جـدی وارد کـرد و محصـول پسـته را از بیـن برده 
اسـت. طبق نظر کارشناسـان هم اکنون ۶۵ درصد 

محصول پسـته اسـتان امسـال از بین رفته است.
تغییـرات اقلیمـی باعث شـده تـا میزان خسـارات 
بیشـتر از حـد باشـد. اگـر تـا آغاز فصـل گرمـا این 
محصـول از دیگـر مسـائل جـان سـالم بـه در ببرد 
حدود ۳۵ هـزار تن پسـته در کرمان تولیـد خواهد 
شـد در حالـی کـه ایـن میـزان قبلا صـد هـزار تن 

پیـش بینـی شـده بود.
کشـاورزانی کـه روزی جـزو ثروتمندتریـن افـراد 
اسـتان محسـوب مـی شـدند اکنـون بـا تحمـل 
خسـارات پی در پی طی سـالیان متمادی هر روز با 

یک مشـکل دسـت و پنجـه نـرم مـی کنند.
احمد خانی رئیس خانه کشـاورز رفسنجان چندی 
قبـل گفت: حدود ۵ سـال اسـت کـه درختـان این 
خطه دچـار سـرمازدگی می شـود و از دولـت توقع 
کمک به کشـاورزان را داریـم، هر هکتار باغ پسـته 
نیاز بـه ۸۰ تـا ۱۰۰ میلیون جهـت نگهـداری دارد. 
نگهـداری باغـات شـامل آبیـاری، هـرس، اصلاح و 
تعمیرات باغ، کود دهی، کارگر و سـم پاشـی است.

طبق اعلام مسـئولان اتـاق بازرگانـی کرمان بیش 
از سـه پنجم باغ های پسـته کرمـان بیشـتر از ۵۰ 
درصـد دچـار آسـیب دیدگی شـده انـد و در سـال 
بعد هیـچ محصولـی را تولیـد نخواهند کـرد یعنی 

محصـول ایـن باغـات در سـال آیند صفر اسـت.
رئیـس اتـاق بازرگانـی کرمـان هفتـه گذشـته در 
نشست شـورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی 
از احتمـال بـه وجـود آمـدن مسـائل بحـث هـای 

امنیتـی و اجتماعـی در ایـن بخش خبـر داد.
مهدی طبیب زاده ضمن اعلام اینکه بیـش از ۱۶۰ 
هزار هکتـار از باغات پسـته اسـتان دچار خسـارت 
شده است،گفت: میزان خسـارات ۱۳ هزار میلیارد 
تومـان در ابتدا برآورد شـد که این میـزان فقط یک 
خسارت مقدماتی محسوب می شود و قطعا میزان 
خسـارات پسـته ده ها هزار برابر بیشـتر از این رقم 

اسـت که هنوز اعلام نشـده است.
طبیب زاده بیان کرد: عمق خسـارات این محصول 
در اسـتان آن قدر زیاد اسـت که باید منتظر تبعات 

امنیتی آن باشیم.
فقط ۳۰ درصد باغات پسته استان کرمان 

بیمه هستند
آن طور که پیداسـت فقط حـدود ۳۰ درصـد از باغ 
های پسـته کرمان تحت پوشـش بیمه قـرار دارند.

البته علـی زینی وند اسـتاندار کرمان معتقد اسـت 
که بیمه بودن یا نبـودن این محصـول هیچ چیزی 
را بهتر یـا بدتـر نمـی کنـد زیـرا بیمـه در بهترین 
حالـت فقـط ۵ درصـد از خسـارت سـرمازدگی را 

جبـران مـی کند.
اسـتاندار کرمان می گوید: بیمـه اثر خاصـی ندارد 
و در حال حاضر کرمان یکی از اسـتان های پیشـرو 
در بحث تولید محصولات کشـاورزی اسـت و برای 
بیمه فعالیت در این بخش سـودی ندارد بلکه ضرر 
هم به دنبـال دارد زیرا منابع آن ذخیره نمی شـوند.

زینی وند بهترین راهکار در این بخش را اسـتمهال 
وام های کشـاورزی عنوان می کند.

اسـتاندار کرمان با بیـان اینکه تعداد ایسـتگاه های 
هواشناسی استان کم هستند، افزود: امکانات پیش 
بینی هوا در اسـتان بسـیار کـم و ضعیف هسـتند. 
البتـه زینـی ونـد اسـتاندار کرمـان و پورابراهیمی 
نماینده مـردم کرمان در مجلس بر سـر مفید بودن 
و نبـودن تحقیقـات و اطلاعـات مرکـز تحقیقـات 
نظرشـان بـا هـم متفـاوت اسـت و هـر کـدام نظر 

خـود را دارند.
اسـتاندار کرمان معتقد اسـت که مرکـز تحقیقات 
بـا اطـلاع رسـانی درسـت مـی توانـد در کاهـش 
میزان خسـارات حتی تا ۵۰ درصد نیز مفید باشـد. 
امـا پورابراهیمـی مـی گوید تحقیقـات ایـن مراکز 

ثمربخش نیسـتند.
پورابراهیمی معتقد اسـت که دیگر کشـورها نیز با 
پدیده سـرمازدگی مواجـه هسـتند و از آنجایی که 
محققان ما راهکارهای موثری ارائه نمی کنند بهتر 
اسـت با روش های علمی کـه دیگر کشـورها از آن 
اسـتفاده می کنند از سـرمازدگی جلوگیـری کرده 

و میزان خسـارات را کـم و حتی به صفر برسـانیم.
نماینـده مـردم کرمـان و راور در مجلـس عقیـده 
دارد کـه ۹۰ درصـد بودجه مراکـز تحقیقات صرف 
پرداخت حقوق و دستمزد شـده تا اینکه تحقیقات 
مفید و ثمربخشـی را ارائه کنند این مراکز فقط ۱۰ 
درصد را به کارهـای مطالعاتی اختصاص می دهند.

او عنـوان کرد: اگـر غیـر از این بـود اکنون بـا وجود 
مراکز علمی و تحقیقاتی اسـتان از جمله دانشکده 

کشـاورزی دانشـگاه باهنر، مرکز تحقیقـات، مرکز 
تحقیقات پسـته رفسـنجان و سـایر دانشگاه هامی 
بایسـت وضعیتی غیـر از ایـن را شـاهد باشـیم ، اما 

ایـن مراکز خروجـی مناسـبی ندارند.
او بیـان کرد: ۴۰ سـال انـواع بودجـه ها را بـه مراکز 
تحقیقاتـی تزریق کردیـم در حالی که شـاهد هیچ 

کاری مثبتـی نبودیم.
پورابراهیمی افزود: بود و نبود ایـن مراکز به چه درد 
اسـتان می خورد؟ با وجـود ادعاهای ایـن مراکز هر 

ساله شاهد خسارات کشـاورزان هستیم.
کشاورزان درگیر فقر اقتصادی

مدیـر جهاد کشـاورزی رفسـنجان نیز اظهـار کرد: 
کشـاورزان رفسـنجانی اکنون نگران این هسـتند 
که آیا سـال بعد هیـچ محصـول پسـته ای دارند یا 
خیر. زیرا ابعـاد سـرمازدگی بالاسـت و پیش بینی 
مـی شـود میـزان محصـول تولیـدی سـال آینده 

صفر باشـد.
عباس حاج عبداللهی افزود: فقط یک چهارم باغات 
پسته رفسـنجان تحت پوشـش بیمه قرار دارند اما 
مگر بیمه چقدر خسـارت می پـردازد؟ مبلغ کمی 
که بیمه بابت خسـارت می پـردازد در مقابل هزینه 

های تولید به چشـم نمـی آید.
او اضافه کـرد: فقـر اقتصـادی گریبان کشـاورزانی 
را کـه روزگاری ثروتمنـد بودنـد گرفتـه و حـوادث 
طبیعی محصولشـان را نابود کرده این افـراد قدرت 
پرداخـت تعمیرات بـاغ هـا و پرداخـت هزینه های 

کشـاورزی را ندارنـد.
او تصریـح کرد: ارزش باغات پسـته این شهرسـتان 
دو میلیـارد دلار تخمیـن زده مـی شـود امـا وقتی 
کشـاورز توان رسـیدگی به باغ را نداشته باشد قطعا 
محصولی در کار نخواهد بود و معیشـت کشاورزان 

نیز به خطـر مـی افتد.

مدیـر جهـاد کشـاورزی رفسـنجان تاکیـد کـرد: 
کمک بلاعوض بـه کشـاورزان، کاهـش تعرفه برق 
موتورپمپ هـا، اسـتمهال وام هـای کشـاورزی و 
اعطـای تسـهیلات ارزان قیمـت مـی توانـد کمک 
خوبی به کشـاورزان باشـد تـا باغات خـود را تعمیر 

و تغذیـه کنند.
وعده استمهال وام های کشاورزان به 

درستی انجام نمی شود
مدیر جهاد کشـاورزی رفسـنجان گفـت: برخلاف 
اعلام مسـئولان اسـتمهال وام هـای کشـاورزان به 
درسـتی انجام نمـی شـود و کشـاورزان بلاتکلیف 

. هستند
او تاکیـد کـرد: کشـاورزان بایـد حـدود دو برابـر 
تسـهیلاتی را کـه دریافـت کـرده انـد به بانـک ها 

بپردازنـد و ایـن در تـوان آنهـا نیسـت.
حـاج عبدالهـی اضافـه کـرد: کشـاورزان نیازمنـد 
دریافـت تسـهیلات کـم بهـره هسـتند تـا بتوانند 
بحث تغذیـه ای باغـات را فراهـم کـرده و تعمیرات 

لازم را نیـز انجـام دهنـد.
کشـاورزان پسـته کار اسـتان کرمان در شرایط بد 
اقتصـادی به سـر مـی برنـد و بـه دلیل خسـارات 
پیاپی طی چند سـال اخیر این روزهـا حال خوبی 
ندارند. هزینه تعمیرات و نگهـداری و تغذیه باغات 
پسـته گـران اسـت. مراکـز تحقیقاتی اسـتان نیز 
تاکنـون هیچ راهـکار موثـری را در زمینـه کاهش 
خسـارات کشـاورزی در اسـتان ارائـه نکـرده اند و 
بانک ها نیز در زمینه اسـتمهال وام هـا فقط وعده 
می دهنـد و کار خود را به خوبـی انجام نمی دهند. 
یک عزم جدی نیاز اسـت تا این مشـکل رفع شود 
وگرنه تولیـد محصول پسـته در اسـتان کرمان به 

صفر می رسـد.

شــهرداری کرمان اعلام کرد: چهار بوستان 
به مساحت ۱۷ هزار مترمربع شامگاه یکشنبه 
به صورت همزمان و مقارن با فرخنده سال روز 
ولادت باسعادت امام حســن مجتبی)ع( در 

این شهر به  بهره برداری رسید.
سعید شَعرباف شهردار کرمان این بوستان ها 
را شــامل ۲ بوســتان  ”همای و همایون” و 
“نســترن” در منطقــه ۲، و بوســتان های 
“کودک” در منطقه پنج و “شهید همت” در 

منطقه چهار افتتاح کرده است.
شهردار کرمان با بیان اینکه مدیریت شهری 
در این دوره به توســعه پارک ها و فضای سبز 
اهتمام ویژه دارد اظهار داشــت:همکاران ما 
در این دوره با سرعت بخشــیدن بــه فرایند 
بهره برداری از بوســتان ها و فضاهای ســبز 
شــهری موفق شــدند در قالب طرح پویش 
شهر پویا، بوستان های کودک، شهید همت، 
همای و همایون و نســترن را با هزینه  حدود 

۸۰ میلیارد ریال به بهره برداری برسانند.

او افزود:بوســتان  همای و همایون با هشــت 
هزار مترمربع و بوستان  نسترن با چهار هزار 
مترمربع واقع در منطقه ۲ شهرداری کرمان، 
در مجمــوع با وســعت ۱۲ هــزار مترمربع 
دارای امکاناتــی از جمله مجموعه وســایل 
بازی کــودک و ورزش، زمین والیبال، رینگ 
دوچرخه ســواری، میز تنیس، میز شطرنج و 
ســالن آمفی تئاتر روباز هستند که امیدواریم 
در کنار آب نماها و آلاچیق های ساخته شــده 
در این ۲ بوســتان و تأمین روشنایی، مکان 
مفرح و آرام بخشی را برای شهروندان فراهم 
کنیم. شــعرباف،از افتتاح بوســتان شــهید 
همت به مســاحت ۲ هــزار و ۵۰۰ مترمربع 
واقــع در منطقه چهار شــهرداری کرمان در 
۲ فاز همجوار خبر داد و افزود: این بوســتان 
از امکاناتــی نظیر وســایل بــازی کودک و 
ورزش، فضای سبز و تأمین روشنایی مناسب 

برخوردار است.
او همچنین با اشــاره بــه انتخــاب کرمان 

به عنــوان پایلوت)نمونه(شــهر دوســتدار 
کــودک،از انگیــزه مدیریت شــهری برای 
بهره برداری از پارک  کودک، به عنوان نمادی 
از توجه به کــودکان نام بــرد و افزود: پارک 
کــودک در منطقه پنج شــهرداری کرمان با 
وسعت ۲ هزار و ۵۰۰ مترمربع و اجرای فضای 
سبز، فرش موزاییک و فوم مخصوص به عنوان 
فرش ویژه وسایل بازی کودکان، همزمان با 

ســالروز امام مهربانی، امام حسن)ع( آماده 
پذیرایی ازهمشــهریان و اســتفاده کودکان 

است.
براســاس این گزارش، ۶۵ درصد کار ساخت 
بوستان همای و همایون، ۸۵ درصدِ بوستان 
نسترن، ۱۰۰ درصدِ بوســتان کودک و ۵۰ 
درصدِ بوستان شــهید همت، در دوره جدید 

مدیریت شهری اجرا شده است.

کشاورزان درگیر فقر اقتصادی

استمهال وام های کشاورزی در پیچ و خم اجرا

چهار بوستان در کرمان به  بهره برداری رسید

گزارش
الهام پی پر

ایستگاه پایش کیفیت هوا؛ 
ضرورتی که در رفسنجان نادیده 

گرفته شد

زهرا بمی- به رغم آلایندگی هایی که در رفســنجان از نواحی 
مختلف ایجاد می شود، داشــتن ایستگاه پایش آلایندگی هوا 
یک ضرورت است و تعلل مســئولان در این زمینه دیگر قابل 

توجیه نیست.
این روزها آلایندگی های زیادی را در اســتان کرمان شاهد 
هستیم که رفســنجان هم بی تأثیر از این آلایندگی ها نبوده، 
به طوری که شب گذشته و روزهای قبل آن هجوم ریزگردها  
موجب کاهش دید و مشــکلات تنفســی برای شهروندان و 

ساکنان مناطق مختلف این شهرستان شد.
با وجود صنایــع، آلایندگی های ترافیکــی همچنین عوامل 
طبیعــی ماننــد ریزگردهــا و ...می طلبــد ایســتگاه پایش 
آلایندگی در این شهرستان نصب شود که با افزایش شاخص 
آلایندگــی هوا، بــرای گروه هــای پرخطر و ســایر امور در 

شهرستان برنامه ریزی شود.
اینکه یک مسئول رفسنجانی براساس ایستگاه پایش کیفیت 
هوای شهر مجاور برای وضعیت شهرستان خود سخن بگوید 
اما شهرســتانی صنعتی و معدنــی و در حال توســعه حتی 
یک ایســتگاه پایش آلایندگی نداشته باشــد و برای نصب و 

راه اندازی آن زمان هدر برود، جای درنگ است.
داشتن ایستگاه پایش آلایندگی هوا

 یک ضرورت است
مصطفی بخشی معاون سیاسی اجتماعی فرماندار رفسنجان 
بر ضرورت راه اندازی ایســتگاه پایش آلایندگی هوا تأکید و 
ابراز کرد: با توجه به به اهمیت موضــوع پیگیری های جدی 
انجام گرفته و با هماهنگی اداره محیط زیســت و شهرداری 
ســه نقطه از ســوی محیط زیست مشــخص و به شهرداری 
پیشنهاد شده که در نهایت ایستگاه در یکی از این نقطه ها با 

موافقت شهرداری احداث خواهد شد.
نصب ایستگاه تا دو، سه ماه آینده

حسین آخوندی رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان 
رفســنجان هم از برگزاری جلســات متعدد برای ایستگاه در 
رفسنجان سخن به میان آورد و گفت: مکاتباتی با شهرداری 
انجام صورت گرفته و ســه نقطــه برای نصب نمایشــگر در 
سطح شهر معرفی شده اســت که به زودی یک نقطه نهایی و 

نمایشگر نصب می شود.
او عنوان کرد: دو سیســتم در شهرســتان رفســنجان نصب 
خواهد شد که داخل شــهر کلیه آلایندگی ها اعم از ترافیکی 
و ریزگردها به طور کلی نمایش داده شــود و یک سیستم در 

محدوده سرچشمه خواهد بود.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان رفســنجان 
خاطرنشــان کرد: ظرف ۲ الی ســه ماه آینده ایستگاه پایش 
کیفیت هوا در رفســنجان نصب و راه اندازی  خواهد شــد و 

محل نصب آن هم در معرض دید عموم است.
به گفته ســید عباس حســینی مشــاور ارتباطــات و امور 
بین الملل شــهرداری رفسنجان، حفظ ســلامت شهروندان 
دارای اهمیت بوده و نصب ایســتگاه پایــش آلایندگی هوا 
در شهرســتان یکــی از ضرورت ها بوده و شــهرداری آماده 
همکاری در این خصوص است که هرچه ســریع تر ایستگاه 
در شــهر و در نقطه ای که هیچ محدودیتی نداشــته باشد، 

نصب شود.
او با بیان اینکه نصب نمایشــگر در شــهر کاملا با هماهنگی 
محیط زیســت و شــهرداری انجام خواهد گرفــت، تصریح 
کرد:بلوارهای امام رضا)ع( و امــام علی)ع( هر دو مورد تأیید 

بوده و یک هفته قبل اعلام شده است.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان کرمان 
گفت: یکی از دغدغه های مهم پیشگیری از جرایم بستر فضای 
مجازی است که در این راستا شرکت های ارتباطی تلفن همراه 
نقش مهمی ایفا می کنند. سیدمهدی قویدل در نشست مشترک 
با نمایندگان اپراتور های ایرانسل و همراه اول در کرمان اظهار کرد: 
در عصر ارتباطات و فناوری اطلاعات که عصر تحول است، استفاده 
از ابزار های نوین هم برکات و هم آسیب هایی را به همراه دارد یکی 
از دغدغه های مهم پیشگیری از جرایم بستر فضای مجازی است. او 
با اشاره به اینکه برای دستیابی همه مردم به ابزار نوین و امکانات و 
ایجاد تغییرات، ابتدا باید زیرساخت ها مهیا شود، افزود: این ابزار نوین 
در زندگی همه ما و سیستم اداری و دولت الکترونیک نقش بسیار 
مهمی ایفا می کند که می تواند هم تهدید باشد و هم فرصت، بنابراین 

خودمان نباید اجازه دهیم تهدیدات رخ دهد.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان کرمان با 
بیان اینکه بایستی کاستی ها با هماهنگی و هم افزایی رفع شود، بیان 
کرد: ضرورت دارد از ابزار های جدید به نفع احسن استفاده کنیم و در 
راستای تحقق اهداف متعالی انسانی و پیشگیری از جرایم و آسیب ها 
گام برداریم در این راستا شرکت های ارتباطی تلفن همراه و سایر 

ارتباطات در بحث اطلاع رسانی نقش مهمی ایفا می کنند.
قویدل گفت: یکی از دغدغه های مهم ما پیشگیری از جرایمی است 
که در بستر فضای مجازی اتفاق می افتد، ضمن اینکه جرایمی علیه 
اپراتور های تلفن همراه نیز به وقوع می پیوندد که مشکلات و موانعی را 
برای این شرکت ها و هم برای مردم ایجاد می کند که بایستی بررسی 
و معضلاتی که بعضا ناشی از کم اطلاعی و پایین بودن سطح آگاهی 

مردم هست نیز اصلاح شود.
او خاطرنشان کرد: دغدغه مردم نیز برای پوشش شبکه تلفن همراه 
و اینترنت در همه نقاط و پوشش شبکه ای منسجم، می تواند با 
برگزاری چنین جلساتی به نتایج خوبی برسد، در همین راستا 
تفاهم نامه ای بین شرکت ایرانسل و سایر اپراتور های تلفن همراه 
و معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان 
کرمان منعقد خواهد شد تا جهت اقدامات پیشگیرانه در این بستر 
و همچنین اجرای تعهدات شرکت اقدامات اثربخشی انجام شود و 

اقدامات حقوقی و قضایی نیز از سوی ما انجام خواهد شد.

رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان 
از تداوم نظارت دامپزشکی بر فعالیت عرضه 
کنندگان فرآورده های خام دامی تا اواخر 

ماه مبارک رمضان خبرداد. 
آمنه زینلی گفت: بازرسی از همه مراکز تولید، توزیع، 
نگهداری و عرضه فرآورده های خام دامی شهرستان 
کرمان در اولویت برنامه کاری شبکه دامپزشکی در ایام 

مبارک ماه رمضان است.
او گفت:طرح تشدید نظارت بر تولید و عرضه فرآورده های 
خام دامی تا آخر ماه رمضان تداوم خواهد داشت و به 
یی و مصرف کنندگان،  د غذا دلیل اهمیت سلامت موا
طرح تشدید نظارت شبکه دامپزشکی بر عرضه مواد خام 
دامی با حساسیت بیشتری در این روز ها در حال انجام 
است و ناظرین بهداشتی شبکه دامپزشکی با مشاهده 
کوچکترین تخلف در این زمینه برخورد قاطع و جدی 

خواهند کرد.
به گفته زینلی با توجه به خطر انتقال بیماری های مختلف 
ز  ثر عرضه غیربهداشتی فرآورده های خام دامی، ا در ا
نتظار می رود از خرید گوشت مرغ یا  کلیه شهروندان ا
قطعات ران و سینه فاقد بسته بندی، گوشت قرمز فاقد 
مهر دامپزشکی، گوشت از پیش چرخ شده، آلایش مرغ 
بدون بسته بندی و یا فرآورده های خام دامی دارای بسته 
بندی با برچسب مخدوش خودداری کرده و هنگام خرید 
موارد بسته بندی به تاریخ تولید، انقضا و کد بهداشتی 

دامپزشکی توجه کنند.
رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان از کلیه فعالان 
د پروتئینی تقاضا کرد با رعایت  و عرضه کنندگان موا
کامل ضوابط بهداشتی و دستورالعمل های دامپزشکی 
ز  ا و همچنین  کنند  جامعه کمک  رتقاء سلامت  ا به 
شهروندان خواست ضمن تهیه فراورده های خام دامی 
مورد نیاز خود از مراکز مجاز و تحت نظارت دامپزشکی، 
برای گزارش تخلفات بهداشتی با شماره ۳۲۱۳۴۳۶۶ 
شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان تماس حاصل بگیرند.

مســئول کانون خادمان رســانه ای امام 
رضا)ع( گفت: بیش از ۲۰۰ نفر از اصحاب 
رسانه به عنوان خادمیاران رضوی به بارگاه 

مطهر خدمت می کنند.
حامد شجاعی در حاشیه اولین نشست هم 
اندیشی خادمیاران خبرو فضای مجازی 
گفت:ماهانه بیــش از ۱۰۰ خبر در قالب 
مصاحبه یا گزارش از فعالیت های کانون های 
خدمت استان تولید و دررسانه ها منتشر می 

شود. او گفت: بیش از ۲۰۰ نفر از اصحاب رسانه به عنوان خادمیاران یا یاوران رضوی )وقف و 
نذررسانه( به این بارگاه مطهر خدمت می کنند.

مسئول کانون خادمان رسانه ای امام رضا علیه السلام گفت: خادمیاران رسانه ای استان کرمان 
در یک سال گذشته با لطف و عنایت حضرت رضا بیش از ۴ هزار مستند فرهنگی، تبلیغی در 

قالب )پادکست، نماهنگ، عکس نوشته پوستر و خبر( تولید کرده اند.
شجاعی از اعزام تیم رسانه ای استان کرمان برای کشیک تخصصی در حرم مطهر برای دومین 
بار به مدت یک هفته در ایام عید نوروز خبر داد و گفت:خوشبختانه در استان کرمان به لحاظ 

ظرفیت رسانه ای پتانسیل خوبی وجود دارد.
دبیر هیئت اندیشه وز کانون رسانه های رضوی استان کرمان می گوید:اصحاب رسانه می 
توانند در راستای فرهنگ رضوی جریان ساز باشند، به همین منظور سومین پویش اعتکاف 
رسانه های رضوی با استفاده از مداحان و مبلغین دینی در دهه پایانی ماه مبارک رمضان برگزار 
خواهد شد که از همه اصحاب رسانه دعوت می کنیم تا به نام امام مهربانی ها حضرت رضا علیه 

السلام در این پویش مشارکت کنند.

مدیــرکل آمــوزش و پرورش اســتان کرمــان گفت: 
امتحانات خردادماه به صورت حضوری با رعایت کامل 
شــیوه نامه های بهداشــتی و بر اســاس آیین نامه های 
آموزشی و ارزشیابی برگزار می شــود. رضا رضایی در 
مورد برگزاری امتحانات پایان ســال تحصیلی گفت:با 
توجه به اســتمرار آموزش حضوری دانش آموزان در 
ســال تحصیلی جاری و تدریس تمــام محتوای کتب 
درسی،ارزشــیابی پیشــرفت تحصیلی نوبت دوم تمام 
دوره های تحصیلی به شــیوه حضوری و بر اساس آیین 

نامه های آموزشی و ارزشیابی انجام می شود. او افزود:سوالات امتحانات نهایی پایه دوازدهم 
مدارس روزانه،بزرگسالان، آموزش از راه دور و داوطلبان آزاد شاخه نظری در نوبت خردادماه 
ســال تحصیلی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ مطابق بارم بندی تعیین شده توسط سازمان پژوهش و برنامه 
ریزی آموزشــی بدون حذفیات طراحی و به صورت الکترونیکی به حوزه های امتحانی سراسر 

استان ارسال می شود. 
 رضایی اظهار کــرد: برنامه امتحانــات نهایی نیز جهــت اجرا به ادارات آمــوزش و پرورش 
شهرستان ها و مناطق استان ابلاغ شــده و امتحانات از یکم تا بیســت و هشتم خرداد ماه با 
رعایت نکات بهداشــتی به ویژه گندزدایی فضــا و تجهیزات حوزه ها، تهویه هوای مناســب، 

تدارک ماسک، مواد شوینده، ضدعفونی کننده و... برگزار می شود.
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان در خصوص حضور دانش آموزان مبتلا یا مشکوک به 
بیماری کرونا در حوزه های امتحانی گفت:این دانش آموزان در محلی مجزا)قرنطینه(که برای 
همین منظور در همان حوزه برگزاری امتحانات پیش بینی و تجهیز شــده است، با حضـــور 

مراقبان، در امتحانات شــرکت می کنند و از این بابت هم نگرانی وجود ندارد.

سرپرســت فرمانــداری 
فهرج گفــت: ۲۰ میلیارد 
تومــان تســهیلات برای 
اشــتغالزایی مددجویان 
کمیتــه امــداد در فهرج 

پرداخت شده است. 
حسین سعیدنیا سرپرست 
فرمانداری فهــرج گفت: 
بــرای ایجــاد اشــتغال 

مددجویان و فرزنــدان مددجویان کمیته امداد امــام خمینی)ره( 
در بخش مرکــزی و نگین کویر فهرج ۲۰ میلیارد تومان تســهیلات 

اشتغالزایی پرداخت شده است.
سعید نیا گفت:همچنین در کمیته اشتغال و تعهد اشتغال ۵۰۰ شغل 

برای مددجویان و فرزندان مددجو کمیته امداد در دستور کار داریم.
به گفته او  اشتغالزایی در قالب تسهیلاتی که به آن ها اعطا خواهد شد 

صورت می گیرد.
همچنین سرهنگ حسن سنجری فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه 
فهرج نیز گفت: ساخت ۶۰ سرویس بهداشتی و حمام از سوی بسیج 

وسپاه در دستور کار است که بزودی به بهره برداری می رسند.
فرمانده ناحیه بسیج ســپاه فهرج نیز ادامه داد: ۳۰ هزار پرس غذای 
گرم طبخ و در مناطق محروم شهرســتان طی مــاه مبارک رمضان 

توزیع می شود.

۲۰۰ نفر از اصحاب رسانه کرمان 
خادم یار رضوی هستند

امتحانات پایان ترم دانش آموزان 
در کرمان حضوری است

 پرداخت ۲۰ میلیارد تومان 
تسهیلات اشتغالزایی در فهرج

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
استان کرمان:

 یکی از دغدغه های مهم پیشگیری 
از جرایم بستر فضای مجازی است

تداوم نظارت دامپزشکی
 بر فرآورده های دامی در کرمان

دادگستری

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

مطابق اعلام بانک مرکزی تا پایان بهمن ماه 
سال ۱۴۰۰، بدهی خارجی کشور با کاهش 
۱.۴درصدی نســبت به مدت مشــابه سال 

گذشته به ۸میلیارد و ۸۸۵میلیون دلار رسید
بر اســاس گزارش منتشــر شــده توسط 
بانک مرکزی، آخرین آمــار واردات ایران در 
بهمن ماه سال ۱۴۰۰، ۳هزار و ۶۵۶هزارتن به 
ارزش ۵میلیارد و ۱۰۴میلیون دلار بوده است.

همچنین در بهمن ماه ســال ۱۳۹۹، میزان 
واردات به کشور معادل ۲هزار و ۵۶۹هزار تن به 
ارزش ۳میلیارد و ۶۸۲میلیون دلار بوده است و 
در سال ۱۴۰۰ کاهش ۳۸درصدی را از لحاظ 

ارزش تجربه کرده است.
بر این اساس واردات به کشور در ۱۱ماهه سال 
۱۴۰۰، به ۳۶هــزار و ۷۷۷هزارتن به ارزش 

۴۶میلیارد و ۵۷۷میلیون دلار رسیده ست.
مقایسه آمارها نشان می دهد تا پایان بهمن 
ماه سال ۱۳۹۹، واردات به کشور به ۳۰هزار و 
۸۱۸هزار تن به ارزش ۳۴میلیارد و ۳۲۱میلیون 
دلار رســیده بود که در ســال ۱۴۰۰ رشد 

۳۵درصدی را نشان می دهد.
صادرات از کشــور نیز در بهمن مــاه ۱۴۰۰ 
معادل۱۲هزار و ۲۳۳هزارتن به ارزش ۴میلیارد 
و ۷۵۳میلیون دلار بوده و در ۱۱ماهه ســال 
۱۴۰۰ در مجموع ۱۱۲هــزار و ۶۵۸هزارتن 
صادرات به ارزش ۴۳میلیارد و ۵۱۷میلیون 
دلار بوده است. همچنین در بهمن ماه سال 
۱۳۹۹، ۸هزار و ۵۴۹ هزارتن صادرات از کشور 
به ارزش ۳میلیارد و ۱۳۵میلیون دلار انجام 
شــده بود. تا پایان بهمن ماه سال ۱۳۹۹، نیز 
۱۰۳هزار و ۹۰ هزارتن صادرات به کشــور به 
ارزش ۳۱میلیارد و ۱۹۸میلیون دلار صورت 
گرفته بود که در مدت مشابه سال ۱۴۰۰، رشد 

۳۹درصدی را نشان می دهد.
همچنین این گزارش نشان می دهد تا پایان 
بهمن ماه سال ۱۴۰۰، کل بدهی خارجی ایران 
به ۸میلیارد و ۸۸۵میلیون دلار رسیده است که 
نسبت به بهمن ماه سال  ۱۳۹۹ که کل بدهی 
خارجی ایران ۹میلیارد و ۱۸میلیون دلار بوده 

است، کاهش ۱.۴درصدی را نشان می دهد.

ضرب الاجل ۱۰ روزه وزیر 
راه به استانها برای ثبت 

اراضی نهضت مسکن
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: مدیران 
کل راه و شهرســازی استان ها حداکثر 
۱۰ روز زمان دارند تا زمین های تعیین 
تکلیف شده و پروژه های آغاز شده نهضت 
ملی مسکن را در سامانه ثمن وارد کنند.

به گــزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از 
وزارت راه و شهرســازی، رستم قاسمی 
در نشست مدیران کل راه و شهرسازی 
اســتان ها که در خصوص روند تکمیل 
واحدهای طرح نهضت ملی مسکن در 
مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی 
برگزار شــد، گفت: اجرای طرح نهضت 
ملی مســکن یکــی از موضوعات مهم 
دولت سیزدهم اســت که در اجرای آن 
تعیین تکلیــف زمین ها بــرای اجرای 
طرح حائز اهمیت اســت و مدیران کل 
راه و شهرسازی باید نسبت به آن اهتمام 

داشته باشند.
وزیر راه و شهرسازی پالایش متقاضیان 
ثبت نــام شــده و همچنین ســاخت 
واحدهای مسکونی را از دیگر اقداماتی 
برشــمرد که در اجرای طــرح نهضت 
ملی مسکن حائز اهمیت است و افزود: 
متقاضیان مســکن بیش از ۵ میلیون 
نفر در ســامانه ثمن ثبت نام کردند که 
۳ میلیون و ۳۲۰ هــزار نفر از آنها واجد 
شرایط شناخته شدند و از طریق ستاد به 
کارتابل استان ها معرفی شدند تا پالایش 

نهایی شوند.
قاســمی خطاب به مدیــران کل راه و 
شهرسازی استان ها گفت: استان ها در 
پالایش ها نهایت تلاش خــود را به کار 
بگیرند تا کمترین سخت گیری را برای 

متقاضیان مسکن داشته باشند.
عضو کابینه دولت سیزدهم با یادآوری 
اینکه از ۴ میلیون واحد مسکونی طرح 
نهضت ملی مســکن ۸۰۰ هــزار واحد 
روستایی و ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد 
شهری اســت، اعلام کرد: مدیران کل 
راه و شهرســازی حداکثر ۱۰ روز زمان 
دارند تا زمین های تعیین تکلیف شــده 
و پروژه های آغاز شده را در سامانه وارد 

کنند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به 
تاکید رئیس جمهوری و مکاتبه خود با 
استانداران اشاره کرد و افزود: در تاکید 
رئیس جمهوری، سایر دستگاه ها مکلف 
هستند تا اراضی مازاد خود را به اجرای 
طرح نهضــت ملی مســکن تخصیص 

بدهند.

معاون اول رییس جمهور همچنین از وزارت 
نیرو خواست تا در پروژه های انتقال آب به 
فلات مرکزی ایران علاوه بر تامین نیازهای 
شرب و صنعت، به بخش کشاورزی نیز توجه 
کرده و در صورت امکان تخصیص های لازم 

در نظر گرفته شود.
وزیر نیرو نیز در  جلسه انتقال آب از خلیج 
فارس و دریای عمان به فلات مرکزی اشاره 
به پیشرفت های قابل توجه و بسیار زیاد طرح 
های آب شیرین کن و طراحی و پیشرفت 
۵ خط انتقال آب دریا به فلات مرکزی و 
همچنین اجرا،  تکمیل و طراحی ایستگاه های 
پمپاژ آب در دولت سیزدهم گفت: طرح های 
نهایی شده و قابل بهره برداری در سال جاری 
و با همت وزارت نیرو در دولت سیزدهم بیش 
از میانگین و معادل کل طرح های اجرا شده 
در گذشته خواهد بود که با بهره برداری کامل 
از ظرفیت ایستگاه های آب شیرین کن در 
بندرعباس و چابهار تا ۵۰۰ هزار متر مکعب 
به ظرفیت آب شیرین سازی شده در سال 

جاری اضافه می شود.
وی با اشاره به اهمیت تامین آب مورد نیاز 
صنعت ادامه داد: با اجرایی و نهایی شدن 
طرح های انتقال آب میزان سرانه آب بخش 
صنعت سه برابر خواهد شد که خوشبختانه 
این بخش استقبال خوبی از تامین آب پایدار 

انتقالی از دریا داشته است.
در این جلسه که وزرای نیرو و صنعت، معدن 
و تجارت و همچنین مدیران شرکت های 
سرمایه گذاری و مسئولان دستگاه های 
مربوطه در حوزه صنعت و آب حضور داشتند، 

وزارت نیرو گزارشی از طرح جامع تامین آب 
از خلیج فارس و دریای عمان به فلات مرکزی 

ایران ارائه کرد.
در ادامه این جلسه گزارشی از سیمای منابع 
آب و سرانه آب کشور، آب قابل برنامه ریزی 
برای مصارف مختلف) کشاورزی، شرب، 
صنعت و فضای سبز( از منابع آب تجدید 
پذیر، مصرف فعلی و نیاز آتی شرب و بهداشت 
با لحاظ نمک زدایی از دریا، مقایسه وضع 
موجود پساب تصفیه خانه های فاضلاب 
شهری، مصرف فعلی و تامین نیاز آتی صنعت 
و برداشت آب از دریا جهت مصارف صنعتی 
کشور، طرح نمک زدایی از دریا، مجوزهای 
مورد نیاز و همکاری و هماهنگی دستگاه 
های مربوطه و حمایت های مورد نیاز جهت 
تسریع و تسهیل اجرای پروژه های انتقال آب 

از دریا ارائه شد.
در این جلسه در خصوص پتانسیل باز 
تخصیص آب در بخش صنعت و تامین آب 

مورد نیاز کنونی و آتی این بخش تاکید شد که 
با پتانسیل جایگزینی با آب دریا و همچنین 
پساب تصفیه خانه ها علاوه بر تامین نیاز 
صنعت، به تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی، 
کاهش فرونشست زمین و توجه به محیط 

زیست کمک شایان توجهی می شود.
همچنین گزارشی از سیمای کلی طرح 
های توسعه ای وزارت نیرو برای حل مشکل 
تنش آبی و تامین آب کشور ارائه و عنوان 
شد که بالغ بر ۵۷۰ طرح در دست اجرا 
شامل سد سازی، شبکه آبیاری، زهکشی 
و ایجاد تاسیسات فاضلاب شهری با اعتبار 
۷۴۰ هزار میلیارد تومان و همچنین ۳۳۶ 
طرح اولویت دار بخش آب و آبفا تا پایان 
دولت سیزدهم با اعتباری بالغ بر ۲۹۰ هزار 
میلیارد تومان علاوه بر پروژه انتقال آب از 
خلیج فارس و دریای عمان به فلات مرکزی 
آغاز به کار کرده و در حال انجام فعالیت های 

مقدماتی است.

نرخ دیه کامل در سال ۱۴۰۱، در ماه های غیر حرام 
یا عادی، ۶۰۰ میلیون تومان و در چهار ماه قمری 
ذی القعده، ذی الحجه، محرم و رجب که ماه های 
حرامند، معادل ۸۰۰ میلیون تومان تعیین شده 

است.
مبلغ دیه اعضا نیز نسبتی از دیه کامل است. در 
اولین گزارش از سلسله گزارش های مرتبط با نکات 
حقوقی دیه، قصد داریم به بررسی دیه »بینی« در 

قانون مجازات اسلامی بپردازیم.
ذکر این نکته ضروری است که در این گزارش ها 
منظور از دیه کامل، دیه کامل مرد در ماه های غیر 
حرام یا عادی است که برای محاسبه دیه زن باید 

مبلغ ذکرشده را نصف کنید.
انواع صدمات به بینی و دیه آن در قانون مجازات 

اسلامی:
۱- قطع کردن یا از بین بردن تمام بینی، دیه کامل 
دارد؛ بنابراین مرتکب باید ۶۰۰ میلیون تومان تومان 

دیه بدهد.
هرگاه در اثر بریدن یا از بین بردن بینی یا جنایت 
دیگری، بویایی نیز از بین برود یا ناقص شود، هر 
جنایت، دیه یا ارش جداگانه خواهد داشت. ارش 
که بر وزن »فرش« خوانده می شود، عبارتست از 
دیه ای که در قانون برای اعضا یا منافع بدن بصورت 
دقیق نیامده و با نظر کارشناس، از سوی دادگاه 

تعیین می شود.
۲- قطع کردن یا از بین بردن نرمه ای که پایین 
استخوان بینی است، دیه کامل دارد؛ بنابراین 

مرتکب باید ۶۰۰ میلیون تومان دیه بدهد.
۳- شکستن استخوان بینی در صورتی که موجب 
فساد بینی و ازبین رفتن آن شود، دیه کامل دارد؛ 
بنابراین مرتکب باید ۶۰۰ میلیون تومان دیه بدهد.

۴- شکستن استخوان بینی در صورتی که بدون 
عیب و نقص اصلاح شود، یک دهم دیه کامل دارد؛ 

بنابراین مرتکب باید ۶۰ میلیون تومان دیه بدهد.
۵- شکستن استخوان بینی در صورتی که با عیب و 

نقص اصلاح شود، ارش دارد.
۶- شکستن استخوان بینی در صورتی که موجب 
کج شدن بینی یا شکستن استخوان بنحوی باشد که 

منجر به فساد نشود، ارش دارد.
۷- سوراخ کردن هر دو طرف بینی و پرده فاصل 
میان آنها در صورتی که سبب از بین رفتن بینی 
یا نوک آن نشود، یک سوم دیه کامل دارد؛ بنابراین 

مرتکب باید ۲۰۰ میلیون تومان دیه بدهد.
۸- سوراخ کردن هر دو طرف بینی و پرده فاصل 
میان آنها اگر بهبود یابد، یک پنجم دیه کامل دارد؛ 
بنابراین مرتکب باید ۱۲۰ میلیون تومان دیه بدهد.

۹- سوراخ کردن یک طرف بینی در صورتی که 
بهبود نیابد، یک نهم دیه کامل دارد؛ بنابراین مرتکب 

باید حدود ۶۶ میلیون تومان دیه بدهد.
۱۰- سوراخ کردن یک طرف بینی در صورتی که 
بهبود یابد، یک بیستم دیه کامل دارد؛ بنابراین 

مرتکب باید ۳۰ میلیون تومان دیه بدهد.
۱۱- سوراخ کردن یک طرف بینی با پرده وسط آن 
در صورتی که بهبود نیابد، دو نهم دیه کامل دارد؛ 
بنابراین مرتکب باید حدود ۱۳۴ میلیون تومان 

دیه بدهد.
۱۲- سوراخ کردن یک طرف بینی با پرده وسط 
آن در صورتی که بهبود بیابد، یک پانزدهم دیه 
کامل دارد؛ بنابراین مرتکب باید ۴۰ میلیون تومان 

دیه بدهد.
۱۳- پاره کردن بینی در صورتی که سبب از بین 
رفتن بینی یا نوک آن نشود، یک سوم دیه کامل 
دارد؛ بنابراین مرتکب باید ۲۰۰ میلیون تومان 

دیه بدهد.
۱۴- پاره کردن بینی اگر بهبود یابد، یک دهم دیه 
کامل دارد؛ بنابراین مرتکب باید ۶۰ میلیون تومان 

دیه بدهد.
۱۵- از بین بردن نوک بینی که محل چکیدن خون 
است، دیه کامل دارد؛ بنابراین مرتکب باید ۶۰۰ 

میلیون تومان دیه بدهد.
۱۶- فلج کردن بینی، دوسوم دیه کامل دارد؛ 
بنابراین مرتکب باید ۴۰۰ میلیون تومان دیه بدهد.

همچنین اگر بینی زن توسط همسر او شکسته 
شود، حکم دیه ثابت است و زن طبق ماده ۱۱۳۰ 
قانون مدنی که در آن ضرب و شتم را از مصادیق 
عسر و حرج زن دانسته، می تواند درخواست طلاق 

را مطرح کند.

درخواست مخبر برای استفاده از آب کوبیدن مشت به بینی چقدر هزینه دارد؟
انتقالی خلیج فارس برای کشاورزی

به گفته وزیر ارتباطات، محاسبه حداقل اینترنت مصرفی کاربران به نرخ 
رایگان یا نصف قیمت، در دست پیگیری و انجام است. به گزارش خبرگزاری 
مهر، عیسی زارع پور در حاشیه نشست مشترک مجلس و دولت درباره 
افزایش قیمت بسته های اینترنت از سوی اپراتورها، بدون دریافت مجوز و 
اطلاع رسانی به کاربران توضیح داد و گفت: رتبه جهانی ایران در ارتباطات 
ثابت بین ۱۴۰ تا ۱۵۰ و در ارتباطات سیار بین ۷۰ تا ۸۰ در نوسان است. از 
آنجایی که اینترنت ثابت در این سال ها توسعه پیدا نکرده، رتبه خوبی در این 
زمینه نداریم. وی افزود: در تمام دنیا مرسوم است که وقتی مردم در محل 
کار و منزل ساکن هستند از اینترنت ثابت استفاده کنند و زمانی که حرکت 
می کنند به اینترنت سیار متصل شوند، اما از آنجایی که اینترنت ثابت در 
کشور ما توسعه نیافته، متأسفانه این بار به اینترنت همراه منتقل شده است 
و به دلیل محدودیت ظرفیت باندهای فرکانسی اپراتورهای موبایل، با افت 
کیفیت شدید اینترنت رو به رو شدیم. وی با بیان اینکه مخالف افزایش قیمت 
اینترنت بدون توسعه شبکه ارتباطی هستیم، گفت: هرگونه افزایش تعرفه ای 
منوط به تضمین اپراتورهای ارتباطی برای ارتقای کیفیت است. این مسئله 
باید به تصویب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات برسد. زارع پور با اشاره 
به اینکه به هیچ وجه موافق افزایش قیمت اینترنت با هدف افزایش سود 
اپراتورها نیستیم، تاکید کرد: قرار نیست که اپراتورها با افزایش قیمت، فقط 
سود خود را ببرند و وضعیت شبکه به همین شکل باقی بماند. مجوز افزایش 
تعرفه زمانی صادر خواهد شد که اپراتورها برای افزایش کیفیت اینترنت 
تعهد بدهند و با استفاده از فناوری های جدید تضمین کنند که عامه مردم 
به اینترنت دسترسی پیدا کنند. وی با بیان اینکه حذف بسته اینترنت یا 
معرفی بسته جدید باید در راستای توسعه شبکه ارتباطی کشور رخ دهد و ما 
با هرگونه افزایش تعرفه ای که منجر به توسعه شبکه نشود، مخالف هستیم، 
اضافه کرد: دولت وعده ای مبنی بر تأمین حداقل استاندار اینترنت مصرفی 
جامعه را به مردم داده بود که در این زمینه برنامه ریزی هایی برای تأمین 

این حداقل اینترنت به صورت رایگان و یا با نصف قیمت انجام شده است.

حداقل اینترنت مصرفی کاربران 
رایگان می شود

افزایش ۳۹ درصدی 
صادرات ایران در ۱۱ 

ماهه سال ۱۴۰۰

اگرچه پیشتر علت آلودگی هوا به لاستیک سوزی ها در باغات کشاورزی ربط داده شده بود اما حالا حتی کارشناسان 
محیط زیست هم این موضوع را رد می کنند.»یکسری لاستیک سوزی در اوایل فروردین ماه داشتیم اما دود ناشی 
از لاستیک سوزی دوده است و کاملا قابل تفکیک اســت و ذرات غبار جنس،شکل و وسعتش متفاوت است . اینکه 
بگوییم حتی در هفته گذشته غباری که در شهرستان های مختلف مثل رفسنجان بوده به علت لاستیک سوزی بوده، 

دور از ذهن است.«

رنا
: ای

س
عک

غلامحسین شافعی، رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
با ارسال دو نامه جداگانه به وزرای صنعت، معدن و تجارت و امور اقتصادی و 
دارایی، خواستار ماموریت دادن به سازمان امور مالیاتی جهت تهیه گزارش 
سه در هزار درآمد مشمول مالیاتی که به حساب اتاق بازرگانی ایران و اتاق 
تعاون واریز گردیده، شده است. او همچنین اعلام عمومی گزارش را بلامانع 

دانسته است.
درخواست از سازمان امور مالیاتی برای انتشار درآمدهای اتاق بازرگانی

به گزارش خبرنگار اقتصاد آنلاین، بعد از جنجال  های بسیار بر سر منابع 
درآمدی اتاق که کار را به ورود کلیدواژه  هایی همچون اختلاس در اتاق 
بازرگانی ایران هم کشانده است، غلامحسین شافعی، رییس اتاق بازرگانی 
ایران، صنایع، معادن و کشاورزی ایران دست به قلم شده و خواستار تهیه 
گزارش  های مستقل از سوی سازمان امور مالیاتی و وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در این خصوص شده که البته نتایج آن هم از دید او، برای انتشار 

عمومی بلامانع است.

درخواست از سازمان امور مالیاتی برای 
انتشار درآمدهای اتاق بازرگانی

دو روزبه انتهای مـاه مانـده، راور و ریگان و کهنوج حتی 
یک روز هـوای پـاک نداشـتند. آلودگی هوا که تا سـال 
قبل متمرکز بر شرق بود حالا به شـمال استان گرایش  
پیـدا کـرده و تعـداد روزهای آلـوده درشهرسـتان های 
شمالی اسـتان رو به افزایش اسـت. روز گذشته آلودگی 
هوا مـدارس ۲ شهرسـتان  بم، کرمـان را تعطیـل کرد. 
شـدت آلودگی در بم بـه حدی بـود که همـراه مدارس 
دسـتگاه های اجرایـی و ادارات نیـز تعطیـل شـدند. در 
ریگان هم  مـدارس و ادارت با دو سـاعت تاخیـر آغاز به 
کار کردند. منشـا آلودگی آن طور که کارشناسـان اداره 
کل هواشناسـی می گویند کشـورهای خارجی به ویژه 

سـوریه و عراق است.
 کرمـان از همـان اولین روز سـال زیر سـایه غبـار رفت. 
اولیـن هشـدار سـازمان هواشناسـی اولیـن روز سـال  
همزمـان بـا خوزسـتان صـادر کـرد:» فـردا در مناطق 
شـمال غـرب، مرکـز و جنـوب شـرق اسـتان وزش باد 
نسـبتاً شـدید و خیـزش گـرد و خـاک پیـش بینـی 
می شـود که احتمـال کاهـش کیفیـت هـوا و افزایش 
غلظـت غبـار مـی رود.« تـا بـه امـروز تعـداد روزهـای 
غبار آلـود در مرکز اسـتان به ۵روز رسـیده. سـوال این 
است؛آلودگی هوای کرمان  نسـبت به سال قبل بیشتر 
شـده؟ سـوالی اسـت کـه از دو جنبـه می تـوان بـه آن 
پرداخـت. در یک روی سـکه  در ۲۹ روز گذشـته، ۵ روز 
شـهرکرمان برای گروه های حسـاس و ۱ روز برای همه 
ناسـالم بوده. این آمار نسـبت به همیـن بـازه زمانی در 
سـال قبل رشـد ۶۶درصدی داشـته. روی دیگر سکه از 
افزایش تعداد روزهـای دارای هوای پـاک خبر می دهد 
شهر کرمان در ۲۹ روز گذشـته ۸روز هوای پاک داشته 
و ۲۵ روز هـوای قابـل قبـول. مجموعـه این دو نسـبت 
بـه سـال قبـل ۲روز کمتـر اسـت ولـی فرودین سـال 
گذشـته کرمان فقط ۱روز هـوای پاک داشـت و الباقی 
بدین صـورت: »۲۶ روز قابل قبـول و ۲ روز نالسـم برای 

گروه هـای حسـاس و ۲ روز هـم ناسـالم.«
بـرای اولین بـار در سـال جدیـد آلودگـی هوا مـدارس 
کرمـان را تعطیـل کرد و شـاخص کیفـی هـوا نزدیک 
مرز ۲۰۰رسـید و وضعیت برای همـه گروه های جامعه 
ناسـالم تلقی شـد. این وضعیـت در بـم به مراتـب بدتر 

بـود. روزگذشـته آلودگـی هـوا در شهرسـتان بـم بـه 
حدی بود کـه با نظر دانشـگاه علـوم پزشـکی مبنی بر 
خطرناک بـودن ایـن وضعیـت بـرای سـلامت تمامی 
شـهروندان و براسـاس تصمیم کارگـروه ۳)واحد های 
انتظامـی ( تعطیل شـد. با این حـال ایسـتگاه  کیفیت 
هـوای ایـن شهرسـتان هیـچ داده ای نـه تنهـا بـرای 
روز گذشـته بلکـه بـرای کل ۲۹ روز گذشـته نـدارد. 
موضوعـی کـه نجمـه نظـری، معـاون محیط زیسـت 
انسـانی سـازمان محیط زیسـت اسـتان کرمـان علت 
آن را مشـکلات سـخت افزاری اعلام میکنـد. نظری به 
»کاغذ وطـن« می گویـد: »در چنین موارد یمـا گاها به 
آمار دسـتگاههای شهرسـتان مجاور اسـتناد می کنیم 
که متاسـفانه ایسـتگاه فهرج هم دچار مشـکل بـوده و 
برای تعطیلی از مشـاهدات میدانی و نظر دانشگاه علوم 

پزشـکی اسـتناد شـده است.«
راور حتی یک روز هوای پاک نداشت

گـزارش شـاخص کیفیـت هـوا، هـوای اسـتان کرمان 
یک نکته دیگر هـم را هم نشـان می دهـد، آلودگی هوا 
در شهرهای شمالی اسـتان در حال افزایش اسـت. راور 
که تا آخـر فروردیـن ۱۴۰۰ جمعـا ۲ روز هوای ناسـالم 
برای گروه هـای حسـاس، ۱روز ناسـالم برای همـه و ۱ 
روز بسـیار ناسـالم داشـت، امسـال که هنـوز دو روز به 
انتهای فروردیـن مانـده ۹ روز هوای ناسـالم برای همه 
گروه های حسـاس ۲روز ناسـالم و یک روز بسیار ناسالم 

به ثبـت رسـانده. همیـن شهرسـتان  در کنار ریـگان و 
کهنـوج حتـی یـک روز هـوای پـاک در فروردیـن ماه 

نداشته. 
ربط دادن لاستیک سوزی به آلودگی هوا دور 

از ذهن است
آلودگی هـوا از دو هفته پیش در اسـتان شـدت گرفت. 

موضوعی که کارشناسـان اداره کل هواشناسـی استان 
کرمـان در گفـت و گـو بـا »کاغـذ وطـن« ریشـه آن را 
خارجـی می دانند. بنا به گفته مریم سـلاجقه و حمیده 
حبیبی در هر دو هفته منشـا ریزگرد خارج از کشور و به 
ویژه کشورهای سـوریه و عراق بوده است. حبیبی البته 
بر این نکته تاکیـد دارد که اگر چه منشـا ریزگرد خارج 
از ایران بوده اما بـه دلیل وزش بادهای شـدید، هر آنچه 

گرد و غبـار از بخش مرکـزی بوده در طی مسـیر همراه 
این گـرد و غبـار بلند شـده اسـت.اگرچه پیشـتر علت 
آلودگی هوا به لاسـتیک سـوزی ها در باغات کشاورزی 
ربط داده شـده بـود اما حـالا حتی کارشناسـان محیط 
زیسـت هم این موضوع را رد می کنند. نظری در همین 
رابطـه می گوید: »یکسـری لاسـتیک سـوزی در اوایل 

فروردین ماه داشـتیم اما دود ناشـی از لاستیک سوزی 
دوده اسـت و کامـلا قابـل تفکیـک اسـت و ذرات غبار 
جنس،شکل و وسـعتش متفاوت اسـت . اینکه بگوییم 
حتی در هفته گذشـته غبـاری که در شهرسـتان های 
مختلف مثل رفسـنجان بوده به علت لاسـتیک سوزی 

بـوده، دور از ذهن اسـت.«
منشا ریزگرد عراق و سوریه است

اینکـه منشـا ریزگـرد خارجـی اسـت موضوعی اسـت 
کـه پیشـتر مجتبـی ذوالجـودی، معاونـت محیـط 
زیسـت دریایـی و تالاب هـا سـازمان حفاظـت محیط 
زیسـت نیز در گفت و گو با»پیام ما« بـر آن تاکید کرده 
بـود. ذوالجـودی که سـابقه معاون پژوهشـی سـازمان 
هواشناسـی کشـور و رئیس پژوهشـکده هواشناسی را 
دارد، گفته بود:» باید واقعیـت را قبول کنیم پیش بینی 
مـا ایـن اسـت کـه روزهـای زیـادی هـم تحـت تاثیـر 
آلودگی هوا خواهیـم بود ولـی امیدواریم که شـرایطی 
فراهم شـود که ایـن  پیش بینـی غلـط از آب در بیاید.« 
به گفته او منشـا این ریزگردها سـوریه و بـه طور خاص 
عراق است، ولی این  کشـورها تحت تاثیر سیاست های 
مدیریت منابع آب ترکیه و سدهایی اسـت که زده شده 
و تالاب هایـی کـه خشـکانده شـده اسـت، دچـار ایـن 
وضعیت شـدند و کل منطقه را تحـت تاثیر قـرار دادند.

کرمان در غبار
راور،  ریگان و کهنوج از ابتدای سال حتی یک روز هوای پاک نداشتند. استان کرمان از ابتدای سال درگیر گرد و غبار شده 

است. روز گذشته شدت آلودگی در بم به حدی بود که همراه مدارس دستگاه های اجرایی و ادارات نیز تعطیل شدند.
گزارش

مرضیه قاضی زاده

یم
سن

س: ت
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 علی صالح آبادی در حاشیه نشست کمیسیون صنایع و معادن مجلس، گفت: در این جلسه 
گزارشی از برنامه ها و فعالیت های نظام بانکی ارائه شد. وی با بیان اینکه اعضای کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس نیز در این جلسه به بیان نقطه نظرات خود پرداختند که مقرر 
شد در جلسه دیگری این موارد بررسی شود، افزود: مهم ترین دغدغه نمایندگان هدایت 
تسهیلات بانکی به سمت تولید است تا رونق تولید محقق شود.  وی اضافه کرد: تا انتهای 

بهمن ماه سال گذشته نظام بانکی حدود ۲۵۰۰ همت تسهیلات پرداخت کرده که حدود ۶۶ درصد این تسهیلات 
سرمایه در گردش بنگاه های اقتصادی بوده و ۱۱.۵ درصد به ایجاد و توسعه بنگاه های اقتصادی اختصاص داشته 
است. رئیس بانک مرکزی درباره مهلت اجرای قانون صدور چک و ایجاد امکان اطلاع رسانی پیامکی به گیرنده چک 
جهت اطمینان و اطلاع وی از ثبت چک در سامانه صیاد، گفت: این پیامک هفته گذشته راه اندازی شد و در دسترس 
عموم مردم قرار گرفت. عضو کابینه دولت سیزدهم تصریح کرد: بانک ها براساس تکالیفی که در این قانون دارند، باید 
سرویس ها مورد تاکید را ارائه کنند که اگر ارائه نکنند، مشمول مجازات های انضباطی می شوند. صالح آبادی همچنین 
درباره راه اندازی رمز پول ملی، توضیح داد: ما در حال پیگیری بحث رمز پول ملی در بانک مرکزی هستیم و ان شاالله 
امسال رمز پول ملی راه اندازی می شود. موضوع رمز ارزهای جهان را نیز در ستاد اقتصادی دولت در حال بررسی است.

راه اندازی رمز پول ملی برای امسال

براساس بخشنامه ای که رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرده 
است، واردات اسکناس ارزی به کشور از مبادی گمرکات اجرایی از مالیات 
معاف شد. به گزارش تجارت نیوز، هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند با 
اظهار ارز در گمرکات ورودی، به هر میزان اسکناس ارز به کشور وارد کند

آنطور که ایسنا گزارش داده است: رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، در بخشنامه ای اعلام کرد 
که واردات اسکناس ارزی به کشور از مبادی گمرکات اجرایی از مالیات معاف شد.

داوود منظور بخشنامه ای در این خصوص به ادارات کل مالیاتی مصوبه نهادهای قانونی ذی ربط 
فرستاده است. طبق این بخشنامه معافیت مالیاتی واردات ارز اعم از اسکناس یا حواله از مبادی 

گمرکات اجرایی به کشور ابلاغ شد.
بر این اساس، هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند با اظهار ارز در گمرکات ورودی، به هر میزان 
اسکناس ارز به کشور وارد کند. در این زمینه، وزارت اقتصاد مکلف است تا ترتیبی اتخاذ کند تا 
واردات ارز و اسکناس خارجی به کشور تسهیل شود. براین اساس قرار است فعالان این حوزه بابت 

مالیات و واکاوی منشا سرمایه آن نگران نباشند.

مالیات وارد کردن اسکناس حذف شد

شــاخص بورس در جریان معاملات روز گذشــته  بازار سرمایه با 
رشد ۲۶هزار واحدی روبرو شد و بعد از ۷ ماه به ارتفاع ۱.۵ میلیون 
واحد بازگشت. به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در 
جریان دادوستدهای روز گذشته  بازار سرمایه بیش از ۱۲میلیارد و 

۹۳۰میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر ۷هزار و ۳۹۷میلیارد تومان در بیش از ۶۴۷هزار 
نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشــد ۲۶هزار و ۶۵۴واحدی در ارتفاع 
یک میلیون و ۵۰۱هزار و ۷۱۲واحد قرار گرفت. بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در 
روز جاری به نام نمادهای معاملاتی شرکت های سرمایه گذاری تامین اجتماعی، گسترش 
نفت و گاز پارسیان و سرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی تامین شد و در مقابل شرکت های 
فرآوری معدنی اپال کانی پارس، گروه صنعتی پاکشو و سرمایه گذای بهمن با افت خود مانع 
افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند. بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با 
معامله ۵میلیارد و ۶۹۲میلیون ورقه به ارزش ۱۸۹هزار و ۲۹۲میلیارد تومان در ۳۱۹هزار نوبت، 

شاخص فرابورس )آیفکس( ۳۱۱واحد رشد کرد و در ارتفاع ۲۰هزار و ۷۰۴واحد قرار گرفت.

شاخص بعد از 7 ماه به ارتفاع ۱.۵ میلیون واحد برگشت

$ بورس$ مالیات $ بانک

کاغذ اقتصادی
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معاون استاندار تهران تاکید کرد

کنترل زنجیره تولید تا مصرف با 
هوشمندسازی نظارت ها بر بازار

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری تهران با اشاره به اینکه 
هوشمند ســازی نظارت بر بازار هدفمندی نظارت ها را به همراه 
خواهد داشت، گفت: نوآوری در توزیع و هوشمندسازی نظارت ها 

دو عامل مهم نظارت بر بازار هستند.
حشمت اله عسگری در گفت وگو با ایسنا، در تشریح روند نظارت 
بر بازار استان تهران بر لزوم هوشمند سازی نظارت ها تاکید کرد و 
افزود: بی تردید هوشمند سازی نظارت بر بازار هدفمندی نظارت 
ها را به همراه خواهد داشت و به این ترتیب می توان زنجیره تولید 

تا مصرف را کنترل کرد.
وی افزود: بعضا عدم آگاهی از عوامل تاثیر گذار در زنجیره تولید تا 
مصرف بخشی از بی ثباتی و التهاب در بازار را موجب می شود؛ لذا 
باید با علل این بی ثباتی برخورد کنیم. تشــدید اکیپ های گشت 
و بازرسی مناطق ۲۲ گانه شهر تهران و رصد روند تامین کالاها از 
ماه ها قبل باعث تعادل نســبی در ماه پایانی سال و تعطیلات عید 

نوروز شد و قطعا این روند تداوم خواهد داشت.
وی ادامه داد: یکی از دغدغه های اساســی دولت همواره تامین 
کالاهای اساسی است. بر همین اساس با رصد و نظارت بر انبارهای 
ذخیره کالاهای اساســی و تامین آنها به مقدار کافی این موضوع 
مدیریت شده است؛ لذا در این مقطع جای هیچ نگرانی وجود ندارد.

معاون اســتاندار تهران تاکید کرد: اســتفاده از شیوه های نوین و 
فناوری های جدیــد در توزیع کالاهای اساســی عامل مهمی در 
سروسامان دادن به وضعیت توزیع مناسب کالاهاست؛ در حقیقت 
تحقق این مهم باعث می شود دسترسی راحت شهروندان فراهم 
شود و از بروز برخی ناهنجاری ها و اختلالات در بازار نیز جلوگیری 

شود.

سیاست های کلی تامین اجتماعی و 
لزوم تشکیل »ستاد ملی جمعیت« 

پس از پنج ماه ابلاغ قانونی
علیرغم اینکــه پنج مــاه از تصویب و ابلاغ قانــون »حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت« می گذرد که در آن به تشکیل »ستاد 
ملی جمعیت« به ریاســت رئیس جمهوری ـ بــه منظور برنامه  
ریزی، ارزیابــی کلان و نظارت بر اجرای ایــن قانون در جهت 
تحکیم بنیاد خانواده و ارائه مشــوق هایی بــرای فرزندآوری ـ 
تاکید شده است، هنوز هیچ جلسه ای از این ستاد تشکیل نشده 
اســت؛ اکنون نیز اهتمام به آن با ابلاغ سیاست های کلی تامین 

اجتماعی از سوی مقام معظم رهبری بیشتر احساس می شود.
به گزارش ایسنا، بند هشت سیاست های کلی تامین اجتماعی 
که به تازگی از ســوی مقام معظم رهبری به منظــور اقدام به 
رؤسای قوای سه گانه نظام ابلاغ شده اســت، صراحتا به »ارائه 
خدمات لازم به منظــور تحکیم نهاد خانــواده و فرزندآوری« 

اشاره دارد.
موضوعی که رهبــری بارهــا در مقاطع زمانــی مختلف و در 
سیاست های کلی جمعیت و نیز سیاســت های کلی خانواده به 
آن تاکید کرده اند و اینبار نیز اشاره به آن در سیاست های کلی 

تامین اجتماعی مورد تاکید قرار گرفته است.
از سوی دیگر مطابق با ماده ۱ قانون »حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت«، به منظــور راهبری، برنامه  ریــزی، ارزیابی کلان و 
نظارت بر اجرای این قانون، »ســتاد ملی جمعیت« به ریاست 
رئیس جمهوری باید حداقل هر سه ماه یک بار با حضور اکثریت 

اعضاء تشکیل جلسه دهد.
با این وجود درحالی پنج ماه از تصویب و ابلاغ قانون »حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت« که اساسا با هدف تحکیم نهاد خانواده 
و فرزندآوری تدوین شد، می گذرد که هنوز تشکیل »ستاد ملی 
جمعیت« اجرایی نشده اســت و در عین حال »دبیر« این ستاد 
که طبیعتا بخشی از وظیفه پیگیری تشکیل جلسات و مصوبات 
ســتاد را بر عهده خواهد داشــت نیز همچنان از سوی رئیس 

جمهوری تعیین نشده  است.

رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشـت ضمـن تشـریح وضعیـت ارائـه 
خدمت به بیماران هموفیلی، شـرایط شـیوع این 
بیماری در کشـور و وضعیت تامیـن داروهای این 
بیمـاران، گفـت: سـالانه بـرای خدمـات مربـوط 
بـه بیمـاران هموفیلـی در بسـته خدمتـی وزارت 
بهداشـت، ۲۰ میلیـارد تومـان اعتبـار در وزارت 

بهداشـت در نظـر گرفتـه می شـود.
دکتر امیرحسـام علیرضایی در گفت وگو با ایسنا، 
ضمـن تبریـک روز جهانـی هموفیلـی و آرزوی 
سـلامتی برای بیمـاران دربـاره وضعیـت بیماران 
هموفیلـی در کشـور، گفـت: در سـامانه معاونـت 
درمـان وزارت بهداشـت، حـدود ۱۳ هـزار بیمـار 
هموفیلی ثبـت شـده داریـم کـه تعـدادی از این 
بیماران به انـواع خفیف هموفیلی مبتلا هسـتند 
کـه دارو دریافـت نمی کننـد، امـا از آنجایـی کـه 
اگر دچـار تصـادف یـا در جراحـی بـزرگ، ممکن 
اسـت نیاز به فاکتورهای انعقادی داشـته باشـند، 
در سـامانه ثبـت شـده اند. بر ایـن اسـاس بیماران 
هموفیلـی کـه در سـامانه مـا ثبـت شـده، فعـال 
هسـتند و خدمـت مسـتمر دریافـت می کننـد، 

حـدود ۱۱ هـزار و ۵۰۰ بیمـار هسـتند.
وجود ۱۳ نوع اختلال انعقادی

وی با بیان اینکه تمام اختـلالات خونریزی دهنده 
ارثی و اکتسـابی را ثبـت کرده ایم، گفـت: در حال 
حاضـر حـدود ۱۳ نـوع اختـلال انعقـادی داریـم 
که همـه آن ها تحـت عنـوان هموفیلـی خدمات 
دریافـت می کننـد. بزرگ تریـن گـروه بیمـاران 
هموفیلـی، فاکتور هشـتی ها هسـتند کـه حدود 
۵۰۰۰ نفرنـد و طی سـال های اخیـر از نظر تامین 
و دسترسـی بـه دارو نیـاز خاصـی نداشـته انـد. 
همچنین حدود ۱۲۰۰ بیمار هموفیلـی B داریم 

که فاکتـور ۹ مورد نیازشـان اسـت.
دوسوم ابتلا به هموفیلی

 قابل پیشگیری است
رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشـت ادامه داد: وقتی در بدن خونریزی 
اتفـاق می افتد، یکسـری مکانیزم ها در بـدن فعال 
می شـوند تـا خونریـزی را متوقـف کنند. یکـی از 
ایـن مکانیزم هـا عملکـرد فاکتورهـای انعقـادی 
اسـت که کمـک می کننـد پلاکت ها بـه یکدیگر 
بچسـبند و محل خونریزی بسته شـود. حال بدن 

هر یک از ایـن فاکتورهـای انعقادی را که نداشـته 
باشـد، می تواند باعث شـود که خونریـزی متوقف 
نشـود و حتـی در مـوارد شـدید خونریزی هـای 
خودبه خـودی اتفـاق بیفتـد. بایـد توجه کـرد که 
اختلالات انعقـادی انـواع مختلف دارنـد، برخی از 
آن ها وابسـته به جنس هسـتند و از طریق والدین 
بیمار یا ناقـل می تواند بـه دخترها منتقل شـود و 
یا پسـران را بیمار کند. به عنوان مثـال در اختلال 
فاکتور هشـت و ۹ که وابسـته به جنس هسـتند، 
بیماران ما عمدتا مردان هسـتند و در موارد بسیار 
خـاص ممکن اسـت که یـک بیمـار خانـم علائم 
بالینـی بدهـد. ایـن اختـلال از طریـق مـادر ناقل 
به دختران و پسـران منتقل می شـود، اما پسـران 
هسـتند که بیمـاری را نشـان می دهنـد. برخی از 
اختـلالات خونریزی دهنده نیز وابسـته به جنس 
نیسـتند و هـم در مـردان و هـم در زنـان ایجـاد 

بیمـاری می کننـد.
وی گفـت: در عیـن حـال بایـد توجـه کـرد کـه 
هموفیلـی اکتسـابی هـم می توانـد ایجـاد شـود، 
دراثر یـک بیمـاری که عمدتـا بیماری هـای خود 
ایمنی هسـتند، یک آنتـی بـادی بر علیـه یکی از 
فاکتورهـای انعقادی تولید می شـود و فـرد علایم 
هموفیلی را نشـان خواهد داد. باید توجـه کرد که 
یک  سـوم موارد هموفیلی ناشـی از موتاسـیون ها 
و جهـش هـای جدید هسـتند. بـه طوری کـه در 
خانـواده سـابقه ای از هموفیلی نمی بینیـد، اما در 
زمـان  تشـکیل جنیـن جهشـی اتفـاق می افتد و  
کودک به هموفیلی مبتلا می شـوند. بنابراین یک 
سـوم موارد هموفیلی قابل پیشگیری نیستند، اما 
در دو سـوم مـوارد که بر اسـاس سـابقه خانوادگی 
اسـت می توان از طریق آزمایشـات قبـل از ازدواج  

و بـارداری  از هموفیلـی پیشـگیری کرد.
درمان هموفیلی

"پروفیلاکسی" برای هموفیل های شدید 
زیر ۱۵ سال در کشور

علیرضایی با اشـاره به اقدامات درمانی انجام شـده 
در حـوزه هموفیلی، گفـت: در هموفیلـی با توجه 
به ماهیـت بیمـاری، یـک درمـان دارویـی دارد و 
یکسـری مراقبت های درمانـی که باید بـه صورت 
مسـتمر برای بیماران انجام شـود. در حوزه درمان 
بایـد فاکتورهـای انعقادی مـورد نیاز بـرای تزریق 
فراهـم کنیـم. در عیـن حـال در برخی کشـورها 
از جملـه کشـور مـا بـرای کـودکان زیر ۱۵ سـال 
که بـه هموفیلـی شـدید مبتـلا هسـتند، برنامه 
پروفیلاکسـی را اجـرا می کنیـم. یعنـی قبـل از 

اینکه خونریزی اتفـاق افتد، ما به صورت مسـتمر 
فاکتور بـه فـرد تزریـق کـرده و سـطح فاکتـور را 
بـالا می آوریـم و اصـلا اجـازه بـروز خونریـزی را 
نمی دهیـم. در کل کشـور حـدود ۸۵۰ نفـر بیمار 
واجد شـرایط پروفیلاکسـی داریم )زیر ۱۵ سـال 
هموفیـل شـدید A و B ( و اکثریـت آنهـا تحـت 
پوشـش پروفیلاکسـی قرار دارند. بایـد توجه کرد 
که نتایج ایـن نوع درمان بسـیار خوب بوده اسـت. 
در مراکزی که پروفیلاکسـی به خوبی اجرا شـده، 
بیمارانی داشـتیم کـه خونریزی هایشـان در طول 
سال حتی به صفر رسیده اسـت. در بیماران بالای 
۱۵ سـال هـم آموزش هـای لازم داده شـده و این 
بیماران هـر زمان کـه خونریـزی می کننـد، برای 

تزریـق فاکتـور مراجعـه و اقـدام می کنند.
وضعیت تامین فاکتور ۸ 

وی درباره کمبود فاکتور هشت بیماران هموفیلی، 
گفت: بایـد توجه کـرد که دو نـوع فاکتور هشـت 
مشـتق از پلاسـما و نوترکیـب وجـود دارد. نـوع 
پلاسـمایی و نوترکیب تولید داخلی آن وجود دارد 
و کمبود فاکتور هشـت نداریم. البته ممکن اسـت 
در بازه هـای زمانـی خاصی یـک فاکتـور خاص به 
دلیل تحریم هـا، کمبودی ایجاد شـود، اما بسـیار 
اندک بوده است. خوشبختانه فاکتور هشت تولید 
داخلی داریـم و در حـال حاضر کمبـودی نداریم.

رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشت درباره اضافه شدن برخی داروهای 
جدید هموفیلی به فهرسـت دارویی کشـور گفت: 
یـک دارو با عنـوان امی سـی زوماپ، دارویی اسـت 
که به صورت پروفیلاکسی و پیشـگیرانه می تواند 
به صورت هفتگـی یا دو هفته یا چهـار هفته یکبار 
بسـته به نظر پزشک به شـکل زیر جلدی استفاده 

شـود و دیگر نیاز بـه رگ گیری نـدارد. البته هزینه 
آن مقـداری بالاسـت و گران قیمـت اسـت، اما در 
معاونـت درمـان و سـازمان غـذا و دارو مطالعاتـی 
برای ایـن دارو انجام شـد کـه نشـان داد علی رغم 
اینکـه گـران اسـت، در طولانی مدت آسـیب های 
بیمـار، بسـتری شـدن و مشـکلات هزینـه ای را 
کاهش می دهد و هزینه-اثربخش مشـخص شـد 
و درخواسـت دادیم و بر این اسـاس وارد فهرسـت 
دارویی کشـور شـد. امیدواریم به زودی شرایط در 
کشـور به گونه ای شـود تـا بتوانیـم ایـن دارو را در 

کشـور برای همه بیمـاران عرضـه کنیم.
اعتبار سالانه ۲۰ میلیاردی وزارت بهداشت 

برای هموفیلی ها
وی دربـاره وضعیـت شـیوع هموفیلی در کشـور 
نیـز گفـت: در حـوزه هموفیلـی شـیوع همگـن 
داریـم، امـا در منطقـه سیسـتان و بلوچسـتان به 
دلیل ازدواج هـای فامیلی ثبت نشـده و همچنین 
عدم رعایـت مباحث پیشـگیری، میـزان بیماران 

هموفیلـی بیـش از سـایر نقاط کشـور اسـت.
علیرضایـی دربـاره نحـوه شناسـایی بیمـاران 
هموفیلـی جدیـد نیـز گفـت: برخـی بیمـاران 
سـابقه هموفیلی در خانـواده دارنـد و زود مراجعه 
و تشـخیص داده می شـوند. گاهـی کـودکان نیـز 
بـا بریـدن بنـد نـاف، خونریـزی کـودک متوقف 
نمی شـود یا به صورت های دیگر بیمـاری خودش 
را نشـان می دهد که در این صورت بیمـار به مراکز 
مراجعـه کـرده، تسـت داده و پـس از تشـخیص 
قطعـی در سـامانه ثبـت می شـود. هـر زمـان که 
بیماری مراجعه کند و تشخیص داده شـود، ما او را 
در سـامانه ثبت کرده و خدمات به او ارائه می شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در نامه ای به رییس 
جمهوری خواستار تعیین تعرفه خدمات تشخیصی و 
درمانی سال ۱۴۰۱ متناسب با افزایش حقوق کارکنان 

در کشور شد.
به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی و و اطلاع 
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در این نامه 
آمده است: ضرورت دارد تعرفه خدمات تشخیصی 
و درمانی ســال ۱۴۰۱ متناســب با افزایش حقوق 
کارکنان در کشور، ۱۰ درصد رشد داشته باشد و جزء 
حرفه ای تعرفه -سهم پزشک-در بخش خصوصی 
جهت اجرای بند ۹-۶ سیاست های کلی سلامت و 
ماده)۹( قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور 
جهت یکسان سازی تعرفه پزشک در بخش خصوصی 
و دولتی به میزان ۱۰ درصد کاهش یابد. لذا  موضوع 
تعیین تعرفه های خدمات تشخیصی و درمانی سال 
۱۴۰۱ و اصــلاح نظام پرداخت براســاس قوانین و 
مقررات مربوطه در دستور کار هیات دولت قرار گیرد.

در این نامه تاکید شده اســت: هیات وزیران سالانه 
به اســتناد بند)الف( ماده )۹( قانــون احکام دائمی 

برنامه های توسعه کشور، تعرفه خدمات تشخیصی و 
درمانی در بخش های دولتی، غیردولتی و خصوصی را 
به پیشنهاد شورای عالی بیمه سلامت کشور و با تایید 
سازمان برنامه و بودجه کشور به تصویب می رساند. 
سازمان نظام پزشکی با ارسال نامه ای ضمن رد افزایش 
۲۸.۵ درصدی تعرفه خدمات تشخیصی و درمانی 
تعیین شده توسط شورای عالی بیمه سلامت، خواستار 
افزایش بیشتر تعرفه ها در ســال ۱۴۰۱ شده است. 
)موضوع نامه شماره ۱۴۰۱/۱۰/۳۱ مورخ ۱۴۰۱/۱/۶ 
رئیس کل سازمان نظام پزشکی جمهوری اسلامی 
ایران به معاون اول رئیس جمهور(. در این زمینه نکاتی 

به عرض می رساند:
• براساس آخرین اطلاعات موجود میزان پرداخت 
مستقیم از جیب مردم در بخش سلامت به بیش از 
۴۰ درصد افزایش یافته است؛ به  طوری که سالانه 
بیش از ۶۰۰ هزار نفر به علت هزینه های کمرشکن 
سلامت دچار فقر می شوند. یکی از دلایل اصلی ایجاد 
هزینه های کمرشــکن و فقرزای سلامت در کشور، 
قیمت بالای خدمات درمانی است. لذا افزایش شدید 

تعرفه های پزشکی در سال ۱۴۰۱ موجب گسترش 
فقر در کشور خواهد شد.

• در ســال ۱۴۰۱ میانگین افزایش حقوق کارکنان 
دولت و سایر حقوق بگیران، ۱۰ درصد می باشد. بدین 
ترتیب میزان افزایش منابع بیمه های درمانی پایه از 
محل حق بیمه این افراد نیز ۱۰ درصد خواهد بود. 
اما پیشنهاد افزایش ۲۸.۵ درصدی تعرفه خدمات 
تشخیصی و درمانی در شورای عالی بیمه سلامت 
بدین معناســت که بیمه های درمانــی پایه امکان 
پوشش صد درصدی این افزایش تعرفه را نخواهند 
داشت و به تبع آن، پرداخت مستقیم از جیب مردم 
افزایش خواهد یافت که موجب افزایش هزینه های 
کمرشکن سلامت و فقر به علت سلامت خواهد شد که 
برخلاف سیاست های کلی سلامت ابلاغی مقام معظم 
رهبری)مدظله العالی( و رویکرد دولت خواهد بود. به 
عبارت بهتر پیشنهاد فعلی شورای عالی بیمه سلامت 
به تنهایی پرداخت از جیــب را افزایش خواهد داد و 
طبیعتاً درخواست مطرح شده در نامه سازمان نظام 

پزشکی این پدیده را تشدید خواهد کرد.

•    در حال حاضر اصلی ترین نظام پرداخت به پزشکان، 
پرداخت به ازای خدمت یا کارانه اســت. براســاس 
مطالعات انجام شده این شیوه پرداخت موجب افزایش 
شدید هزینه های درمانی مردم، ایجاد تقاضای القایی 
در ارائه خدمات، کاهش کیفیت خدمات درمانی و 
افزایش خطاهای پزشکی خواهد شد. باتوجه به معایب 
گسترده  این شیوه و مزایای اندک آن، در بسیاری از 
کشورهای پیشرو شیوه پرداخت به پزشکان از کارانه 
به سایر روش های پرداختی تغییر یافته است. براساس 
سند تحول دولت مردمی نیز این مهم یکی از اقدامات 
مهم دولت سیزدهم در بخش سلامت است. درحالیکه 
افزایش شدید تعرفه خدمات پزشــکی در دو دهه 
گذشته، راه اصلاح این شیوه پرداختی را کند نموده 
است و کنترل رشد تعرفه خدمات تشخیصی و درمانی 

از مقدمات اصلاح این شیوه پرداختی خواهد بود.
لذا خواهشمند اســت موضوع »تعیین تعرفه های 
خدمات تشخیصی و درمانی سال ۱۴۰۱ و اصلاح نظام 
پرداخت« براساس قوانین و مقررات مربوطه در دستور 

کار هیات دولت قرار گیرد.

همزمان با روز جهانی هموفیلی اعلام شد

ورود داروی جدید هموفیلی ها به فهرست دارویی کشور

وزیر رفاه در نامه به رئیس جمهور خواستار شد؛
تعیین تعرفه خدمات درمانی سال ۱۴۰۱ متناسب با افزایش حقوق کارکنان باشد

گزارش
ایسنا

رییس سازمان جنگل ها اعلام کرد
توزیع ۲۳ هزار کالای حفاظتی و 

اطفای حریق در استان ها
رییس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری با بیان اینکه ۸۵ درصد 
حریق جنگل ها عامل انســانی دارد ، از تهیه بیش از ۲۳ هزار قلم 
کالای حفاظتی و اطفای حریق با ارزش حدود ۴۰۰ میلیارد ریال 

جهت توزیع در استان ها خبر داد.
به گزارش ایسنا، مسعود منصور، در مراسم ارسال تجهیزات حفاظتی 
جهت صیانت از جنگل ها و مراتع به منابع طبیعی سراســر کشور 
گفت: با توجه به اینکه امسال به عنوان سال تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین معرفی شده است ما ۱۴ پروژه دانش بنیان را هدف 
گذاری کردیم که دو مورد آن در زمینه حفاظت است که در زمان 
مناسب اطلاع رسانی خواهد شــد. بنابراین در کنار فعالیت های 
فناورانه و نوآورانه که در خصوص حفاظت باید انجام دهیم، ابزارهای 
مورد نیاز حفاظت و اطفای حریق در دســتور کار اســت که برای 

استان ها باید تهیه شود.
وی ادامه داد: براســاس پیگیری های انجام شده، بیش از ۲۳ هزار 
قلم کالا و ابزار مورد نیاز حفاظت و اطفــای حریق با ارزش حدود 
۴۰۰ میلیارد ریال برای همه استان های کشور تهیه شده و وضعیت 
توزیع در مناطق مختلف برحســب میزان مرتع و جنگل و حریق 
متفاوت اســت. منصور با بیان اینکه این تجهیزات ظرف امروز تا 
هفته آینده به استان ها ارسال می شود تصریح کرد: بخشی از این 
تجهیزات دوربین هایی است که در مناطق بحرانی نصب می شود 
و ما از طریق مانیتورینگ، این مناطق بحرانــی را رصد می کنیم 
وبخشی از تجهیزات ارسالی به استان ها هم  تعدادی موتور سیکلت 
برای مناطق صعب العبور در جنگل ها اســت که اختیار ماموران و 
پاسگاه های حفاظت ما قرار می گیرد. وی افزود: در واقع هم همکاران 
را به فناوری های نو مجهز می کنیم و هم تجهیزات مورد نیاز برای 
عملیات میدانی را فراهم می کنیــم . امیدواریم حاصل این کارها 
مراقبت و حفاظت بهتر از منابع و سرمایه های طبیعی باشد که به 
عنوان ثروت بین نسلی حفاظت از آن وظیفه اصلی سازمان منابع 
طبیعی است و از طرفی حفظ این سرمایه ها یک فرهنگ عمومی 
و رسالت همگانی است. رئیس سازمان جنگلها این را هم گفت که 
سال گذشته حدود ۱۳ هزار هکتار درگیر حریق شد و خوشبختانه 
خیلی سریع هم اطفا شد. در حریق ها میزان تخریب متفاوت است. 
نکته مهم اینکه تمام نقاطی که سال ۱۳۹۹ حریق جنگلی داشتیم، 
در سال ۱۴۰۰ جزو برنامه های احیا و جنگل کاری قرار گرفت تا به 

صورت آسیب دیده باقی نماند.

مدیرکل امور حقوقی و قوانین سازمان تأمین 
اجتماعی با اشاره به اینکه سیاست های کلی 
تامین اجتماعی، بر اصلاح قوانین و ساختارهای 
صندوق های بازنشستگی تأکید دارد گفت: اکنون ۲۲ صندوق 
بیمه ای در کشور داریم که تعادل منابع و مصارف بسیاری از این 
صندوق ها به هم خورده که عوامل متعددی داشته است. یکی از 
بحران های اساسی کشور، همین صندوق ها هستند که باید برای آنها 
چاره اندیشی شود.  به گزارش ایسنا، عمران نعیمی در گفتگوی ویژه 
خبری شبکه خبر سیما، پیرامون »ویژگی های نظام جامع و کارآمد 
تأمین اجتماعی« اظهار کرد: از اهداف مهم سیاست های کلی تامین 
اجتماعی این است که رفاه عمومی گسترش یابد، رفع فقر صورت 

گرفته و ارائه خدمات اجتماعی با فراگیری بیشتری استمرار یابد.
وی افزود: طی سال های پس از انقلاب، اقدامات خوبی در این زمینه 
انجام شده است، اما تلاش ما باید بر این باشد که خدمات اجتماعی 
جامعیت بیشتری پیدا کند و مردم بر مبنای کرامت و عدالت این 

خدمات را دریافت کنند.
مدیرکل امور حقوقی و قوانین سازمان تأمین اجتماعی به برخی 
چالش های موجود در نظام تأمین اجتماعی اشاره کرد و گفت: تأمین 
اجتماعی در این سند به مفهوم عام به کار رفته و شامل سه حوزه 
بیمه های اجتماعی، حوزه حمایتی و حوزه امدادی می شود؛ در واقع 
همه حوزه هایی که مردم نیازمند دریافت خدمات اجتماعی از آنها 

هستند را در برمی گیرد.
نعیمی ادامه داد: یکی از بندهای سیاست های کلی، بر اصلاح قوانین 
و ساختارها تأکید دارد. اکنون ۲۲ صندوق بیمه ای در کشور داریم 
که سازمان تامین اجتماعی، صندوق بازنشستگی کشوری و سازمان 
تامین اجتماعی نیروهای مسلح بزرگترین آنها هستند. امروز تعادل 
منابع و مصارف بسیاری از این صندوق ها به هم خورده که عوامل 
متعددی داشته است. یکی از بحران های اساسی کشور، همین 

صندوق ها هستند که باید برای آنها چاره اندیشی شود.
مدیرکل امور حقوقی و قوانین سازمان تأمین اجتماعی افزود: در 
حوزه حمایتی و امدادی هم وضعیت همین طور است و در مجموع 
ایجاد یک سازوکار فرابخشی برای انسجام بخشی به حمایت ها در 
سیاست های کلی تامین اجتماعی مورد تاکید قرار گرفته است. در 
قانون ساختار نظام جامع که سال ۸۳ تصویب شد، شورای عالی رفاه 

تشکیل شد اما نتوانست در تنظیم گری موفق باشد.

جانشین رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فاصله کیفیت 
خودروهای داخلی با استانداردهای روز دنیا را فاصله ای کهکشانی 
دانست و با انتقاد از وضعیت تولید داخل گفت: دیگر دوران اینکه 
کاپوت و چراع خطر را جابجا کنند و اسمش را بگذارند یک محصول 

جدید، گذشته است.
به گزارش ایسنا، انتقاد از کیفیت پایین، ایمنی کم و قیمت بالای 
خودروهای تولید داخل موضوع جدیدی نیست و سال هاست که 
اظهارات مختلفی درباره آن مطرح می شود، مردم گاه با مشارکت 
در کمپین مختلف و گاه با طنز و شوخی ناراحتی خود را از آنچه که 
خودروسازان برایشان تولید کرده اند نشان داده اند و واکنش مسئولان 
نیز عمدتا در حد مصاحبه یا دادن وعده های مختلف بوده است. در این 
میان شاید بتوان گفت که پلیس از جمله دستگاهایی هست که اقدام 
عملی در این حوزه را انجام داد و حدود دو سال پیش از شماره گذاری 

پراید و پژو ۴۰۵ جلوگیری کرد.
حدود یکسال پیش پای انتقاد از کیفیت خودروهای تولید داخل به 
انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ هم باز شد و نامزدها از جمله 
سید ابراهیم رییسی بر لزوم افزایش کیفیت خودروهای داخلی 
تاکید داشتند،  رییسی البته در مقام رییس جمهوری نیز بارها بر 
ضرورت ارتقاء ایمنی و کیفیت خودروها تاکید و دستوراتی را نیز 
صادر کرده است. از جمله اینکه در یکی از سخنرانی های خود گفته 
بود:  »بیشترین تحریم های ما در صنعت نظامی و هسته ای بوده اما 
بیشترین توفیقات را داشته ایم چون به صورت جهادی عمل کرده ایم 
و انگیزه تحول در آن وجود داشته است. بعضی ها می گویند چرا 
شما موشک می سازید اما در صنعت خودروسازی مشکل دارید؟ 
چون ما تکنولوژی صنعت موشکی را در صنعت خودروسازی 

سرازیر نکردیم.«
این اظهارات رییسی امید به افزایش کیفیت خودروهای تولید داخلی 
را در میان برخی افراد افزایش داد. او در روزهای پایانی سال ۱۴۰۰ 
جلسه شورایعالی ترافیک را نیز تشکیل داد، جلسه ای که در آن 
موضوع ایمنی و کیفیت خودروهای تولید داخل نیز مورد بحث قرار 
گرفت و اتفاقا پس از آن پلیس هم که از ماجرای تصادف زنجیره ای 
بهبهان به خط مقدم انتقاد از خودروسازان وارد شده بود، با جرأت 

بیشتری به خودروسازان اولتیماتوم داد.«

لزوم چاره اندیشی برای رفع بحران 
در ۲۲ صندوق بیمه ای کشور

جانشین پلیس راهور در گفت وگو با ایسنا مطرح کرد

فاصله کهکشانی کیفیت 
خودروهای داخلی با 

استانداردهای روز دنیا

خبر

خبر

کاغذ جامعه

آگهی مزایده مال غیرمنقول پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۰۰۰978
پرونده  موجب  به 
اجرائی کلاسه فوق نظر 
بابت  عظيمه شجاعي  خانم  اینکه  به 
اجرائیه  به صدور  اقدام  مهریه  وصول 
علیه ورثه مرحوم مجيد صادقي گوهري 
نموده و به درخواست وکیل بستانکار 
از  فرعی   7044 ثبتی  پلاک  ارزیابی 
آدرس:  به  4 کرمان  بخش  اصلی   6
انتهای  آزادگان، کوچه 2،  بلوار  کرمان، 
راست  سمت  نبش،  سه  سر  کوچه، 
صورت   7618678386 پستی:  کد 

گرفت. 
مشخصات ثبتی آپارتمان

نوع سند: تک برگی است.
قطعه: 4 طبقه: 3

قدمت بنا: بیش از 11 سال
مساحت آپارتمان: متر مربع

شناسه ملی جام:  
50345233514474000100300

 يک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با 
عرصه وقف به پلاک ثبتی 7044 فرعی 
از 6 اصلی ،  مفروز و مجزا شده از6718 
فرعی از اصلی مذکور ، قطعه  4  در 
به  در بخش 4كرمان  واقع  و  طبقه3 
مساحت  159.07 متر مربع که 14/10 

دسیمتر آن بالکن است.
که  قسمت   5 در  شمالا  حدود:  به   
قسمت دوم آن شرقی و قسمت چهارم 
متر   5/40 بطولهای  است  غربی  آن 
5 متر و 2/50 متر و 5 متر و 6/80 

تا  دوم  است  دیوار  به  دیوار  اول  متر 
چهارم درب و دیوار است پنجم دیوار 
بدیوار است اول به فضای ملک مجاور 
به  چهارم  تا  دوم  5198فرعی  شماره 
مجاور  ملک  فضای  به  پنجم  پله  راه 
شماره 5198فرعی شرقا در دو قسمت 
بطولهای 6/30 متر و 1/47 متر اول و 
دوم دیوار و پنجره است اول به فضای 
قسمت  سه   در  جنوبا  مجاور  معبر 
بطولهای 2/30 متر و 5/90 متر و 6/70 
متر اول تا سوم دیوار و پنجره است و 
اول تا سوم به فضای معبر مجاور  غربا 
در سه قسمت بطولهای 65سانتیمتر و 
2 متر و 10/70 متر اول تا سوم دیوار و 
. اول تا سوم به فضای  پنجره است 

معبر مجاور
 مشخصات مالکیت:

مالکيت مجيد صادقي گوهري فرزند 
 524 شناسنامه  شماره  با  حسن 
شماره  دارای   1343/10/28 متولد 
ملی 2992057525 با جز سهم 6 از 
کل سهم 6 بعنوان مالک شش دانگ 
اعيان با شماره مستند مالکيت 25825  
تاريخ  1390/02/28 ذیل ثبت 45491 
ثبت گرديده  دفتر 187  صفحه 486 

است.
وضعیت سند مالکیت:اعیان 

پارکینگ: ندارد     
انباری: ندارد  
وضعیت ملک

ملک اوقافی:می باشد 
عرصه دارای اصلاحی: نمی باشد

در اختیار: مالک می باشد
مشخصات کل ساختمان
نوع سازه: اسکلت فلزی

نوع سقف:  تیرچه بلوک 
مصالح کف: هال: پارکت

مساحت کل زیربنا: 159.07 متر مربع
مصالح نما: آجر قرمز، سنگ

تعداد کل واحدها: 4
تعداد طیقات: 4

کیفیت طراحی معماری: خوب است
توضیحات:

مساحت آپارتمان طبق تصویر سند ارائه 
شده 159.07 متر مربع ذکر شده که 
14.1 متر مربع ان بالکن قید گردیده 

است.
آشپزخانه  خواب،  سه  دارای  آپارتمان 
درب  و  فلزی  بدنه  با  کابینت  اپن، 
بهداشتی  سرویس  و  حمام   ،MDF

مجزا، پنجره فلزی می باشد.
ملک سه نبش می باشد.

تاسیسات واحد آب برق گاز میباشد
سیستم سرمایش: کولر آبی، اسپلیت

سیستم گرمایش: بخاری گازی، 
شومینه، اسپلیت

ارزش ملک
اعیان  و  عرصه  دانگ  شش  ارزش 

14.316.300.000 ریال
توضیحات ضروری:

ارزش شش دانگ آپارتمان فوق الذکر، 
اعم از اعیان، قدر السهم از امتیاز عرصه 
وقفی، انشعابات و اشتراک ها و سایر 
مشاعات و مشترکات طبق قانون تملک 
آپارتمان ها، با فرض بلامعاوض بودن 
ملک و ممکن بودن انتقال رسمی آن و 
فارغ از هرگونه بدهی به غیر، با کاربری 
مسکونی ارزیابی گردیده است. اثبات 
اصالت تصویر سند مالکیت ارائه شده 
و نیز اثبات موقعیت ملک، مساحت و 
حدود اربعه بر عهده متقاضی است. این 
ارزیابی له یا احد مالکیت احدی نمی 
پایانکار  از  تصویری  هیچ گونه  باشد. 
ساختمان ارائه نشده است. طبق تصویر 
سند ارائه شده: "عرصه ملک زمین طلق 
با عرصه وقف به مساحت 179.28 متر 
مربع ثبت صفحه 319 دفتر 140 است" 

ذکر شده است.
حق  انضمام  به  زوجه  مهریه  ارزش 
مزایده و نیمعشر دولتی جمعاً به میزان 
میلیارد  )هشت   8/595/124/540
پنج میلیون و صد  و  نود  و  پانصد  و 
و بیست و چهار هزار و پانصد و چهل 

ریال( ارزیابی و اعلام می گردد.
یکشنبه  روز  الی 12 ظهر  از ساعت 9 
ثبت  اداره كل  در   1401/02/11 مورخه 
ضلع  در  واقع  املاك كرمان  و  اسناد 
شمالی پارک نشاط طبقه دوم سالن 
اجتماعات شهید نصر از طریق مزایده 
بفروش میرسد و مزایده از مبلغ پایه 

پانصد  و  میلیارد  هشت  کارشناسی 
و نود و پنج میلیون و صد و بیست 
ریال  چهل  و  پانصد  و  هزار  چهار  و 
پایه  مبلغ  از  است  که قطعی گردیده 
مبلغ  بالاترین  و  شروع  کارشناسی 
پیشنهادی با پرداخت ده درصد فروخته 
خواهد شد. خریدار مکلف است مابه 
مدت  ظرف  را  فروش  مبلغ  التفاوت 
حساب  به  مزایده  تاریخ  از  روز  پنج 
ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر مانده فروش را به حساب 
سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز 
و تجدید  ابطال  مزایده  و  خواهد شد 
میگردد. همچنین پرداخت بدهی های 
مربوط به آب و برق و گاز اعم از حق 
انشعاب یا حق اشتراک و مصرف در 
بابت  این  از  مزایده  مورد  صورتی که 
بدهی داشته باشد و نیز بدهی های 
مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
آنکه پس  است. ضمن  مزایده  برنده 
از انجام مزایده در صورت وجود مازاد 
وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق 
از محل مازاد به برنده مزایده مسترد 
میگردد. طالبین می توانند جهت کسب 
به  اداری  ساعات  در  بیشتر  اطلاعات 

اداره ثبت اسناد مراجعه نمایند.

تاریخ انتشار: سه شنبه1401/01/30  
علیرضا محمدی کیا
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی کرمان
شناسه آگهی: 1303635

آگهی فقدان 
سند مالکیت

کریمی  کرامت  آقای  چون 
 2250 پلاک  ششدانگ  مالک  مسکونی 
 45 بخش  در  واقع  705-اصلی  از  فرعی 
کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق 
شده ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت 
 8170 ثبت  ذیل  قبلا  که  اخیرالذکر  پلاک 
صفحه 429 دفتر 54 املاک محلی جیرفت 
جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  و  صادر 
مفقود گردیده و از این اداره تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا 
بنا به درخواست نامبرده وبر حسب دستور 
قانون   – نامه  آیین   120 ماده  یک  تبصره 
ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا 
انجام  مدعی  اشخاصی  یا  چنانچه شخص 

وجود  ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله 
اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می 
نوبت  )یک  آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند 
است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه 
به  معامله کتبا  یا سند  مالکیت  اصل سند 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت 
انقضای  از  است پس  بدیهی  نمایند  اعلام 
)10روز(هیچگونه  آگهی  در  مقرر  مهلت 
بود  نخواهد  مسموع  هیچکس  از  ادعایی 
واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به 
صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام 

خواهد نمود .

جواد فاریابی - رئیس ثبت 
اسناد املاک جیرفت
م الف:53

بحران کم آبی را جدی بگیریم
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5سه شنبه  30   فروردین ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

بر اساس حکم یک دادگاه در ایتالیا یک نقاشی 
فرسکو تاریخی باید به مکانی که اکنون به یک 

گورستان تبدیل شده است بازگردانده شود.
به گزارش ایسنا و به نقل از گاردین، ۳۰ سال از 
کشمکشی که بر سر یکی از فرسکوهای »پیرو 
دلا فرانچسکا«  استاد چیره دست رنسانس به 
وجود آمده می گــذرد و با حکم جدید یک 
دادگاه ایتالیایی به نظر نمی رسد این مسئله 

به پایان نزدیک شده باشد.
بر اســاس رای جدید دادگاه،  این اثر هنری 
باید به مکانی که در آنجا خلق شــده است 
بازگردانده شود. نکته قابل توجه آن است که 
مکانی که این اثر در آن خلق شده است در 
حال حاضر به طور عمده به عنوان گورستان 

شناخته می شود.
این فرســکو، مریم مقدس )س( بــاردار را 
به تصویر می کشــد و از آن بــه عنوان یکی 
از ارزشــمندترین آثار دوران رنسانس یاد 

می شود.
این فرســکو که در حوالی ۱۴۶۰ به اتمام 
رسیده است، گمان می رود توسط »پیرو دلا 
فرانچسکا«  برای تزئین دیوار پشت محراب 
کلیسای »سانتا ماریا«  در شهر »مونتر چی« 

خلق شده باشد.
در سال ۱۸۸۹ بود که این فرسکو به »پیرو 
دلا فرانچسکا«  نسبت داده شــد. این اثر از 
زلزله دیگری در سال ۱۹۱۷ هم جان سالم به 
در برد و در نهایت در سال ۱۹۹۲ مرمت و به 
ساختمان سابق یک مدرسه در »مونترچی«  
که به موزه »مدونا دل پارتو«  تبدیل شده بود، 

منتقل شد. 
این کشمکش زمانی که دادگاه عالی ایتالیا 
بر بازگشت این فرسکو به خانه نخستش رای 

داد،  وارد مرحله جدیدتری شد.
او معتقد است که این کلیسا به دلیل نداشتن 
نور و فضای کافی برای پذیرش گردشگران 

مناسب نگهداری از این فرسکو نیست.
»رومانلی« پس از بالا گرفتن این کشمکش 
بــرای ملاقات با یکــی از مقامــات وزارت 

گردشگری احضار شده است.
گمان می رود »دلا فرانچسکا«  این نقاشی را 
به افتخار مادرش که اهل »مونترچی«  بود 

خلق کرده است.

سید علی رییسی، هنرمند 
خوشنویسی تشریح کرد

چرا دستخط افراد 
متفاوت است؟

یک هنرمند خوشــنویس دربــاره علت 
اســتقبال کم جوانان از این رشته چنین 
عقیده دارد: »این مســئله دلایل متعددی 
دارد؛ برای مثال فرهنگ سازی نکردن توسط 
صدا و ســیما برای جوانان و دنبال فرهنگ 
غرب رفتن یکی از دلایل آن است. همچنین 
وزارت ارشــاد نیز برای حمایت از بزرگان و 
اساتید رشته خوشنویسی برنامه  مشخصی 

ندارد.«
سید علی رییســی، هنرمند خوشنویسی 
است که تجربه برگزاری نمایشگاه انفرادی 
و انتشار کتاب هایی در زمینه خوشنویسی 

را در کارنامه خود دارد.
او که بنیان گذار سبک دستخط درمانی نیز 
هست، در توضیح آن به خبرنگار ایسنا گفت: 
»دستخط درمانی به دو مورد می پردازد. این 
شیوه اولا بهبود و زیبانویسی خط طبیعی 
انســان از طریق آموزش را دنبال می کند و 
دوما ایجاد حالتی درمانی برای روح هنرجو.«

او در توضیح بیشتر این سبک اظهار کرد: 
»نوع خط هر شخص ناشی از ساختار عصبی 
و ویژگی های روانی، سن، فرهنگ و شغل 
فرد اســت. همین موضوع سبب می شود 
که دستخط افراد با هم متفاوت باشد و هر 
کسی دســتخط منحصر به فرد خودش را 
داشته باشد. بنابراین می توان خط را زبان 

دست دانست.«
رییســی اضافه کرد: »در حقیقت هیچ دو 
دستخطی مانند اثر انگشت دقیقا یکسان 
نیستند و هر کس دستخط یگانه و منحصر 
به فرد خود را دارد. در این ســبک درواقع 
بخشی از علم روانشناسی مورد استفاده قرار 
می گیرد که با شیوه خوشنویسی و تدریس 
هارمونی دارد؛ گرافوســکپی که به مطالعه 
صفات و مشخصات عمومی نوشته و کیفیت 
آن می پــردازد و گرافومتری که به تحلیل 

اندازه های نسبی حروف می پردازد.«
این هنرمند خوشنویس درباره نتیجه این 
ســبک گفت:  »از طریق به کارگیری این 
سبک، خط نوشــتاری انسان یک ساختار 
درست هنری می گیرد و به قوت خود باقی 
می ماند. همچنین این ســبک یک حالت 
درمانی برای افراد دارد که بحث آن مفصل 
اســت. یکی دیگر از نتایج به کارگیری این 
سبک صرفه جویی در زمان و هزینه است که 

در نهایت به نفع هنرجو است.«
رییسی همچنین در پاسخ به این سوال که 
چرا هنر خوشنویسی در میان جوانان کم 
اقبال است، چنین اظهار کرد: »سوال شما 

جوانب مختلفی دارد.«

حسین سلیمانی می گوید: اکنون در سرزمینی زندگی می کنیم که 
نیاز به همسو شدن مردمانش دارد تا به خود و دیگران کمک کنند. این 
کار با رفتار مناسب ما با خود امکان پذیر می شود و ادامه پیدا می کند.

 ـ درباره ی آلبوم مشترکش   ـبازیگر  به گزارش ایسنا، حسین سلیمانی 
با حامد شمس اظهار کرد: ساخت آلبوم مشترک من و حامد شمس 
به نام »نامه ها« به صورت اتفاقی و از ترکیب کتابی که خوانده بودم با 
برخی داستان های زندگی ام آغاز شد. پس از ایده پردازی من ماجرا را 
برای حامد شمس تعریف کردم و با استقبال او مواجه شدم. متاسفانه 
در مدت اخیر به دلیل مشغله کاری و فعالیت بالا نتوانستم بر روی آن 
کار کنم اما تمایل دارم حتما بیشتر در این حوزه فعالیت داشته باشم.

سلیمانی که در سریال در حال پخش »جناب عالی« ایفای نقش 
کرده، با حضور در برنامه جشن رمضان، درباره این سریال هم گفت: 
طی مدت زمان اخیر پیشنهادات کاری بسیاری به من شد که برخی 
از آن ها را قبول کردم و مابقی آن ها را نپذیرفتم. در این مدت انتخاب 
پیشنهادات برایم کار دشواری بود اما »جناب عالی« پروژه ای بود که 
جسارت بالایی داشت که با مخالفت های بسیاری روبه رو بود و باعث 
شد حس خوبی به آن داشته باشم. خوشبختانه این سریال با وجود 
مخالفت ها اکنون پخش می شود و بازدیدکنندگان بسیاری دارد. 
همکاری با افرادی مانند عادل تبریزی، امیرحسین رستمی، بیژن 
بنفشه خواه، خانم وقاری و دیگر دوستان بسیاری تجربه خوب و 
مفرحی بود. ما ۸۸ درصد رضایت بیننده داشتیم و بازخوردهای 

بسیاری مثبتی کسب کردیم.
این بازیگر درباره لجبازی با برخی افراد در مقابل توصیه به صرفه جویی 
در مصرف آب گفت: روایتی است که در آن مردم یک روستا به دلیل 
کمبود آب از ریش سفید آن جا کمک خواستند؛ زمانی که آن عالم 
پیشنهاد ساخت سد را به آن ها داد، مردم روستا تصور کردند که شیخ 

منظور آن ها را متوجه نشده است.

حسین سلیمانی:
در سرزمینی زندگی می کنیم که 

نیاز به همسو شدن مردمانش دارد

جدال بر سر نقاشی 
دیواری تاریخی که 
بارها  از  زلزله جهید

رییس سازمان سینمایی بنا به پیشنهاد حبیب ایل بیگی برای دفاتر 
»نظارت بر عرضه و نمایش فیلم« و »نظارت بر مراکز، مشاغل و 

مجامع« دو حکم جدید صادر کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان سینمایی،  
بنا به پیشنهاد معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی، محمد 
خزاعی رییس سازمان سینمایی، طی حکمی روح الله سهرابی را 
به عنوان مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم و حسین 
طلابیگی را به عنوان مدیرکل دفتر نظارت بر مراکز، مشاغل و 

مجامع منصوب کرد.
پیش تر محمدرضا فرجی برای چند دوره پیاپی مسئولیت این 
بخش را که از پرچالش ترین و حاشیه دارترین پست های سازمان 

سینمایی است، برعهده داشت.

انتصاب یک مدیر جدید برای پسُت 
پرحاشیه سینما

عبـاس جمشـیدی فـر، بازیگـر نقـش مقابـل هومـن 
حاجـی عبداللهی کـه ایفاگـر کاراکتـر "فریـدون" در 
سـریال رمضانی "خوشـنام" اسـت، می گوید: بیشـتر 
دیالوگ هایـش در ایـن مجموعه به شـکل کاملا بداهه 
اتفاق افتاده اسـت. جمشـیدی فر همچنیـن گفته که 
با هومن حاجـی عبداللهـی رفاقـت قدیمـی دارد ولی 
اولین بار اسـت که مقابـل هم بـازی می کننـد و از این 

همکاری بسـیار خرسـند اسـت.
بازیگـر نقـش فریـدون در سـریال "خوشـنام" کـه 
ایـن شـب ها از شـبکه اول در حـال پخـش اسـت، در 
گفت وگویـی بـا ایسـنا دربـاره هم بـازی شـدنش بـا 
هومن حاجـی عبداللهـی در این مجموعـه و چگونگی 
پیوسـتنش بـه گـروه "خوشـنام" گفـت: راسـتش بـا 
هومن دوسـتی خیلی قدیمـی داریم اما هیچ وقت سـر 
یک کار مشـترک با هـم، همبـازی نبودیم. در سـریال 
"خوشـنام" اولیـن بـار بـود که بـا هـم بـازی کردیم و 
مقابل هـم قـرار گرفتیـم. ماجرای پیوسـتن بـه گروه 
"خوشـنام" هم برایم خیلی مفصل بود؛ بـه دلیل اینکه 
من قصد داشـتم بـرای مدتی سـریال کار نکنـم اما بنا 
بر یکسـری مسـائل شـخصی تصمیم بـر این شـد که 
دوباره سـریال کار کنم. آخرین سـریال مـن مجموعه 
طنـز "آخر خـط" بـود که دو سـه سـال گذشـته آن را 
کار کـردم و بعـد از آن واقعـا نمی خواسـتم فعـلًا برای 
تلویزیـون سـریال کار کنم امـا بنا بـر تصمیماتـی، به 
پروژه پیوسـتم؛ ضمـن اینکه خیلی دوسـت داشـتم با 
آقـای نجـف زاده )کارگـردان( کار کنم چون با ایشـان 
یـک رفاقـت دیرینـه داشـتم و در نهایـت ایـن اتفـاق 

میسـر شد.
کاراکتری را در "خوشـنام" بازی کـردم که تا 

به حـال تجربه نکـرده بودم
جمشـیدی فر گفت: کاراکتری که در "خوشنام" بازی 
می کنـم، فکـر می کنـم تـا بـه حـال در هیچ سـریالی 
تجربـه اش نکـردم. راسـتش از همـان روز اول کـه این 
کاراکتر را با متن خواندم، دیدم تکلیف این شـخصیت 
کاملا مشـخص اسـت و اصلًا معلـوم بود که بیشـتر بار 
کمـدی کار را بایـد خودش پیـش ببـرد؛ بنابراین تمام 
تلاشـم را کردم تا این اتفاق میسـر شـود و خدارا شـکر 

فکر مـی کنم ایـن اتفـاق افتاد.
جمشـیدی فر در ادامه همیـن صحبت هایش تصریح 
کـرد: اگـر بخواهیـم دربـاره قصـه صحبت کنیـم باید 
خیلـی گسـترده تر بحـث کنیـم؛ بـه همیـن خاطـر 

من فکـر می کنم "خوشـنام" هـم از ایـن قاعـده واقعا 
مسـتثنی نبود، با این حال ما تمام تلاشـمان را کردیم 
که بر اسـاس بیسـی که داریم بتوانیم اتفاقات درستی 
را در ایـن کار رقـم بزنیـم. در حـال حاضـر هـم کـه 
حـدود ۱۰ قسـمت از کار پخش شـده، شـاید بیشـتر 
موقعیت هـا حداقـل در مـورد خـودم به جـرأت بگویم  
۷۰ درصـد دیالوگ ها داخـل متن نبـوده و کاملا بداهه 
اتفـاق افتاده اسـت. مـا با بچه ها سـاعت ها نشسـتیم و 
مشـورت کردیـم تـا بتوانیـم قصـه را جذاب تـر کنیم؛ 
بنابراین اکثـر دیالوگ هـا در "خوشـنام" کامـلًا بداهه 

هسـتند.
"زخم کاری" و ایفای نقشی متفاوت و جدی

او دربـاره اینکـه در ایـن سـال ها بیشـتر در کارهـای 
کمـدی در تلویزیـون دیـده شـده اسـت، در پاسـخ به 
اینکـه آیـا خـودش را بیشـتر بازیگـر کمـدی می داند 
یا جـدی؟ خاطرنشـان کـرد: به هر حـال هـر بازیگری 
دوسـت دارد هـر نقشـی را کـه خـودش در ذهنـش 
طراحی کـرده، اجـرا کنـد من هم مسـتثنی نیسـتم، 
کما اینکه در سـریال "زخـم کاری" هم اولیـن کاری را 
بازی کردم که هیـچ پیش زمینه ای با کمدی نداشـت 
و کار و کاراکتر کاملا جدی بودند، حتـی قبل از آن هم 
در تئاتـر، نیمـی از کارهایم طنـز و نیمـی دیگر جدی 
بودنـد و ایـن خیلی سـخت اسـت بـرای بازیگرانی که 
با فیلم های سـینمایی کمدی و سـریال های طنز وارد 
عرصـه می شـوند و بخواهند خطشـان را عـوض کنند. 
خدا را شـکر مـن هم توانسـتم و تمـام تلاشـم را کردم 
که بتوانـم در هر دو ژانر بـازی کنم. الان هـم نمی توانم 
بگویم طنز را بیشـتر دوسـت دارم یا کارهـای جدی را؛ 
هر دو ژانر را دوسـت دارم. تعریـف از خود نمی کنم ولی 

فکر می کنـم در هـر دو ژانـر هـم تقریبا موفـق بودم.
در "جوکر" خود واقعی ام بودم

جمشـیدی فر در بخشـی دیگـر از گفت وگـو با ایسـنا 
دربـاره تجربـه همـکاری اش بـا برنامـه "جوکـر" هـم 
توضیـح داد: به نظـرم در "جوکر" اصلا بحـث بازیگری 
مطرح نیسـت که من بخواهم درباره بـازی حرف بزنم. 
"جوکـر" بیشـتر بـر می گـردد  بـه کاراکتـر واقعی هر 
شـخصی که حضور پیـدا می کند تـا یـک کاری انجام 
بدهـد. در "جوکـر" در موقعیـت هایی قـرار می گیرید 
کـه خودتان هسـتید تـا از یـک خلاقیتی بهـره ببرید. 
خـدا را شـکر در این برنامـه هـم بازخوردها نسـبت به 
من خوب بـود و خـودم راضـی بـودم. من بـه "جوکر" 

اصـلا نـگاه بازیگـری نـدارم حداقـل در مـورد خـودم 
می توانـم بگویم خـود واقعـی ام را نشـان دادم.

ایـن بازیگر همچنیـن درباره شـتابزدگی سـریال های 
مناسبتی تلویزیون و دشـواری هایی که برای بازیگران 
و تیم تولید بـه همـراه دارد، اینگونه گفت: شـتابزدگی 
سـریال های مناسـبتی، به بحـث مدیریتـی و رویکرد 
مدیرانی برمی گردد که در سـازمان صداوسیما تصمیم 
گیرنده هسـتند. این اتفـاق از دیربـاز همین بـوده و به 
نظرم هسـت و خواهد بود و یک بحـث کاملا تخصصی 
مدیریتـی اسـت. بـه عقیده مـن یـک نقص اسـت که 
گـروه سـازنده در فشـاری قـرار می گیرنـد کـه از قبل 
تصمیم گرفته نشـده و ناگهان اعلام پخـش می کنند. 
به نظرم خـود سـازمان بایـد آن را حل کنـد. در بخش 
افـت کیفیـت کارهـای مناسـبتی که بـا شـتابزدگی 
همراه اند، هـم اساسـاً بعضی ها بـه متن و قصـه خرده 
می گیرند امـا نـگاه سـازمان و دیدگاهش فعـلًا به این 
شـکل اسـت؛ البته مـن خیلـی کوچک تـر از آنـم که 
بخواهـم در ایـن زمینه نظـری بدهم امـا تـا زمانی که 
ایـن نـوع دیـدگاه و سیاسـت گذاری روی سـریال ها 
باشـد که فرضـا یـک سـریال کمـدی و جـدی نتواند 
بـر اسـاس اتفاقـات روز جامعـه کاری کنـد، بـه نظرم 
ضعـف قصـه دوبـاره سـراغمان مـی آیـد. وی تاکیـد 
کـرد: کارهـای کمـدی کاملا بـر اسـاس اتفاقـات روز 
جامعه باید سـاخته شـوند و همان اتفاقات را به چالش 
بکشـند و سـپس اجـرا کننـد امـا تـا وقتـی ایـن نگاه 
تغییر نکنـد قطع بـه یقین مـا باید همچنان یکسـری 
قصه های تکـراری ببینیـم و روز بـه روز قصـه هایمان 

ضعیـف و ضعیف تـر می شـود. اگـر مـا بـه سـال های 
قبـل برگردیم کـه خیلی هـم دور نیسـتند، مثـلا ۱۰ 
سـال پیـش، می بینیم کـه سـریال هایی داشـتیم که 
واقعاً تماشـاگران را میخکوب و خیابان ها را خلوت می 
کردند امـا الان چرا ایـن اتفاق نمی افتد؟ ایـن در حالی 
اسـت که همـان کارگـردان، همـان نویسـنده و همان 
اکیـپ سـر جایشـان هسـتند امـا نـوع دیدگاه سـابق 
سرجایش نیسـت و این دست سـازندگان نیست بلکه 

دسـت تصمیم گیرنـده اسـت.
بازیگـر سـریال "خوشـنام" در پایـان ضمـن تشـکر از 
گروه سـازنده ایـن مجموعه گفت: یک تشـکر ویـژه از 
همه خوشـنامی هـا دارم به خصـوص گروه تـدارکات 
که طی این هشـت مـاه بـا تمام مشـکلات واقعـا مثل 
پدر و مادر بالای سـر بچه هـا بودند و نگذاشـتند آب در 
دلمان تـکان بخورد. خیلـی دوسـت دارم نـام دو نفر را 
ببرم که از بچه های گـروه تدارکات هسـتند، روح الله و 
ماشـالله عزیز که به نظرم زحمتکش ترین افـراد پروژه 
"خوشنام" بودند. به گزارش ایسـنا، سریال "خوشنام" 
بـه کارگردانـی علیرضـا نجـف زاده و تهیـه کنندگـی 
احمد زالی در شـب های مـاه مبارک رمضان هر شـب 

سـاعت ۲۲ از شـبکه یک سـیما پخش می شـود.
حمیـد لولایـی، شـهره لرسـتانی، هومـن حاجـی 
عبداللهـی، سـحر ولدبیگـی، عبـاس جمشـیدی فـر، 
فریده سـپاه منصور، نیلوفر رجایی فر، امیر غفارمنش، 
مهـران رجبـی، امیـر کربلایـی زاده، مهـرداد ضیایی، 
سـاناز سـماواتی، خسـرو احمدی، رضـا فیاضـی و ... از 

بازیگران "خوشـنام" هسـتند.

عباس جمشیدی فر:

نمی خواستم فعلًا در تلویزیون بازی کنم
ین

نلا
ی آ

هر
مش

: ه
س
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مدیرعامـل شـرکت مادرتخصصی توسـعه 
ایرانگـردی و جهانگـردی می گویـد: مدلی 
از گردشـگری ارزان را پیگیـری می کنیـم 
که احتمالا تا تابسـتان اجرایی خواهد شـد. 
ایـن مـدل »گردشـگری تعالی بخـش« نام 
دارد که قـرار اسـت در جریـان آن، امکانات 
سـایر دسـتگاه ها و نهادهـا کـه بـه نوعـی 
انحصار شـده اسـت، در اختیار عمـوم مردم 

قـرار گیرد.
روح الله حسـین زاده که قبلا مسؤول قرارگاه 
راهیـان نـور و هلدینگ گردشـگری سـپاه 
بـود و از بهمن مـاه ۱۴۰۰ بـا حکـم عزت الله 
ضرغامـی، مدیـر شـرکت مادرتخصصـی 
توسـعه ایرانگردی و جهانگردی شده است، 
در گفت وگـو با ایسـنا، مـدل »گردشـگری 
تعالی بخـش« را که معتقد اسـت در صورت 
هم افزایـی می توانـد بـه کسـب درآمـد و 
اشـتغال نیـز منجـر شـود، این گونـه شـرح 
داد: »گردشـگری تعالی بخش« گردشگری 
معنوی یـا زیارتـی نیسـت، البته کـه آن ها 
هـم جزئـی از ایـن نـوع هسـتند. در واقـع، 
گردشـگری تعالی بخـش بـه هـر نـوع 
گردشـگری گفتـه می شـود کـه بتوانـد 
برای انسـان آورده داشـته باشـد و همزمان 
بـه بخش هـا و صنایـع مختلـف بـا موضوع 

گردشـگری نـگاه جدیـدی شـود.
او اهمیـت گردشـگری را بـه قـدری مهـم 
می دانـد کـه معتقـد اسـت واحـد پولـی 
قـاره ای مثـل اروپـا تحت تاثیـر صنایعـی 
از جملـه گردشـگری و بـرای تأمیـن نیـاز 
گردشـگران این قـاره به یـورو تبدیل شـد.

حسـین زاده گردشـگری تعالی بخش را نیز 
متأثـر از آن نـوع تفکـر و رویکرد دانسـت و 
تاکید کرد: در گردشـگری تعالی بخش تمام 
فرآیند درنظـر گرفته می شـود و امکانات در 
دسـترس عمـوم مـردم قـرار می گیـرد و نه 
فقـط عـده ای خـاص. البته کـه بـرای عدۀ 
خـاص هـم برنامه هایـی داریـم. از نظـر مـا 
این عدۀ خـاص می تواننـد نخبگان باشـند 

و لزومـا به معنـی افـراد ثروتمند نیسـتند.
مدیرعامـل شـرکت مادرتخصصی توسـعه 
ایرانگـردی و جهانگـردی بـه این  سـوال که 
منشـأ این ایده کجا بـوده و آیا بـه اتفاقات و 
تجربه راهیان نور و یا هلدینگ گردشـگری 
سـپاه )نـور( ارتباطـی دارد، پاسـخ داد: مـا 
بخشـی از ایـن طـرح را قبلا بـا ۷۰۰ نفـر از 
نخبه های دانشـجویی اجرا کردیم، در قالب 
طرح هـای هلدینـگ گردشـگری ]نـور[. 
آن دانشـجویان را در قالـب »گردشـگری 

پیشـرفت« بـه اسـتان هرمـزگان بردیـم و 
آن هـا یـک روز را در پالایشـگاه میعانـات 
گازی سـتاره خلیج فـارس سـپری کردنـد، 
جایی کـه ۵۰ درصـد بنزین کشـور را تولید 
می کنـد. ایـن پالایشـگاه دقیقـا در زمانـی 
کـه ایـران تحریم بـود راه انـدازی شـد و ۸۰ 
درصد صنایع به کاررفته در آن، زمان تحریم 
توسـط مهندسـان داخلی تولید و سـاخته 
شـد. قطعا روایت چنین پالایشـگاهی برای 

دانشـجویان جذاب اسـت.
وی اضافـه کـرد: پـس از آن، دانشـجویان از 
کشتی سـازی فراسـاحل ایـران )ایزوایکـو( 
مهمتریـن  از  یکـی  کردنـد،  بازدیـد 
شـرکت های خاورمیانـه کـه در حـوزه 
کشتی سـازی فعال اسـت. قبلا کشتی های 
ایرانی برای رنگ شـدن یـا تعمیر بـه امارات 
فرسـتاده می شـدند، ولی حالا در این مکان 
با توان نیروهـای ایرانی، کشـتی ها را رنگ و 
یا تعمیر می کنیـم. بعـد از آن، برنامه بازدید 
از جزیـره هرمـز اجـرا شـد کـه نقـش تنگه 
هرمـز را در خلیـج فـارس روایـت کردیـم و 
داسـتان چگونگـی تأمیـن امنیـت خلیـج 
فارس هنـگام ورود ناو هواپیمابـر آمریکایی 
به ایـن آب ها را روایـت می کنیم. بعـد هم از 
جزیره لارک کـه نزدیک ترین نقطه به تنگه 
هرمز اسـت، بازدید انجام می شـود تا نشـان 
دهیم ایـران به خلیـج فارس چقدر تسـلط 
دارد و در پایـان برنامـه هم، مزار حاج قاسـم 

سـلیمانی )در کرمـان( زیارت می شـود. در 
واقع یک سـفر علمی ـ تفریحی ـ سرگرمی 
اجـرا می شـود کـه بـه خودبـاوری کمـک 
می کنـد. ایـن برنامه فقـط یک نـوع از مدل 

گردشـگری تعالی بخـش اسـت.
مدیرعامـل شـرکت مادرتخصصی توسـعه 
ایرانگـردی و جهانگـردی بـا بیـان این کـه 
در زیرمجموعـه گردشـگری تعالی بخـش 
حدود ۱۵ مـدل و نـوع گردشـگری تعریف 
و مطالعـه شـده اسـت، اظهـار کرد: شـکل 
دیگـری در حـوزه گردشـگری تعالی بخش 
تعریـف شـده کـه بـا تورهـای معمولـی 
کامـلا متفـاوت اسـت و بیشـتر روی محتوا 
تاکیـد دارد، بـه این شـکل که مـا ۳۰ قطب 
کشـاورزی را از ۵۰۰  نقطه در کشـور احصاء 
کرده ایم که یکی از این نقاط شـهر سـمیرم 
)از توابع اصفهان( اسـت. گردشـگر در قالب 
یـک تـور سـه روزه بـه اصفهـان مـی رود و 
یـک روز از ایـن تـور سـه روزه را در باغـات 
سـمیرم سـپری می کند. منطقه سـمیرم و 
۳۸ روسـتای آن با وسـعتی بالغ بـر ۱۵هزار 
هکتار، سـیب صادراتـی تولیـد می کند که 
فقط به یک مجموعـه، آن هم بـه زیرِ قیمت 
می فروشـند. خریـدار، سـیب ها را پاییـز 
تحویـل می گیـرد و پایـان سـال پـول آن را 
به کشـاورزان می دهـد، درحالی کـه همان 
محصول را بـه چهار تـا پنج برابـر قیمت در 

بـازار می فروشـد.

رتباطات اعلام کرد  روز شنبه مشاور وزیر ا
"طرح صیانت با نامه  رئیس مجلس جهت 
بررسی به شورای عالی فضای مجازی ارجاع 
بهاماتی که تا آن زمان  شده" و همین خبر ا
درباره فرآیند بررسی این طرح وجود داشت 

را بیشتر کرد.
ز آنجا شروع شد که در ۶ مرداد  بهام ا این ا
۱۴۰۰ مجلس موافقت کرد که طرح صیانت 
از حقوق کاربران در فضای مجازی که اکنون 
با نام "نظام تنظیم مقررات خدمات فضای 
مجازی" شناخته می شود بر اساس اصل ۸۵ 
قانون اساسی بجای صحن در کمیسیون مورد 

رسیدگی قرار گیرد.
این تصمیم اما واکنش های زیادی در سطح 
ز  ه داشت تا جایی که پس ا جامع به همرا
تشکیل جلسات کمیسیون مشترک و تصویب 
کلیات این طرح در سوم اسفند ۱۴۰۰، عده ای 
در داخل و خارج از مجلس خواهان بازگشت 
به صحن  ویژه  ز کمیسیون  ا طرح صیانت 

مجلس شدند.
در ادامه، نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
۲۲ فروردین خود در  در جلسه غیرعلنی 
یک رای گیری استمزاجی که با هدف تعیین 
تکلیف کمیسیون مشترک انجام شد با ادامه 

فعالیت این کمیسیون مخالفت کردند که 
برخی رسانه ها آن را به اشتباه به "منحل شدن 
کمیسیون مشترک طرح صیانت با رای قطعی 

مجلس" تعبیر کردند.
پنج روز بعد اما در حالی که برخی نمایندگان 
ر داشتند که نتیجه همین رای گیری  اصرا
استمزاجی را باید مبنای عمل قرار داد و برخی 

دیگر هم معتقد بودند که برای بازگرداندن 
طرح صیانت به صحن باید در جلسه علنی 
نجام شود، خبر  قعی ا مجلس رای گیری وا
رسید که آقای قالیباف در نامه ای بررسی طرح 
صیانت را - نه به کمیسیون و نه به صحن- بلکه 
به شورای عالی فضای مجازی ارجاع داده 

است.

ماجرای نامه قالیباف برای ارجاع طرح صیانت 
به شورای عالی فضای مجازی چه بود؟

مدیرعامل شرکت مادرتخصصی توسعه ایرانگردی و جهانگردی تشریح کرد

مدلی جدید برای سفر ارزان

تهیه کننـده فیلم »مسـت عشـق« حسـن فتحی بـا اعـلام جرئیاتی 
از مراحـل نهایـی آماده سـازی ایـن فیلـم، از برنامه ریـزی بـرای 

اکـران در تابسـتان و پاییـز امسـال خبر داد.
مهـران برومنـد در گفت وگویـی بـا ایسـنا دربـاره زمـان اکـران 
فیلـم »مسـت عشـق« کـه پیش تـر احتمـال داده می شـد در نوروز 
امسـال روی پـرده سـینماها بـرود، بیان کـرد: ابتـدا قصد داشـتیم 
در همیـن فصـل بهـار و نوبت عیـد فطـر فیلم را اکـران کنیـم، ولی 
بنـا بـر نظـر پخش کننـده ترکیـه ای و دیگـر کشـورهایی کـه قـرار 
اسـت همـراه بـا ایـران، فیلـم را نمایـش دهنـد، تصمیـم گرفتیـم 
همزمـان بـا بازگشـایی مـدارس و دانشـگاه ها در مـاه سـپتامبر 
میـلادی مصـادف بـا شـهریور و مهرمـاه فیلـم »مسـت عشـق« را 
اکـران عمومـی کنیـم. ایـن زمـان هنـوز بـه طـور کامـل قطعـی 
نیسـت چون فعـلا منتظـر دریافـت پروانـه نمایش هسـتیم تـا بعد 

بـرای انتخـاب پخش کننـده ایرانـی تصمیـم بگیریـم.
او در پاسـخ به اینکـه آیـا فیلم بـرای دریافـت مجوز دچـار ممیزی 
شـده اسـت؟  گفـت: در ایـن مـورد در تعامـل سـازنده بـا مجموعه 
وزارت ارشـاد هسـتیم و ان شـاءالله بدون مشـکل بـا هماهنگی های 
ا بگیریـم کـه  یـش فیلـم ر نیـم مجـوز نما ا صـورت گرفتـه بتو
یـن فضـا  ز آقایـان خزاعـی و ایل بیگـی بـرای ایجـاد ا همینجـا ا
تشـکر می کنـم. البتـه بـرای پروانـه نمایـش زمسـتان سـال قبـل 

درخواسـت دادیـم تـا مراحـل اداری پیـش بـرود و بخش هایـی 
از فیلمبـرداری فیلـم هـم کـه باقـی مانـده بـود بهمـن و اوایـل 
اسـفند سـال ۱۴۰۰ تمـام شـد و هم اکنـون فیلـم مراحـل نهایـی 

آماده سـازی را طـی می کنـد.  
ینکـه چـه کسـانی جایگزیـن همایـون شـجریان و  وی دربـاره ا
سـهراب پورناظـری بـرای خوانندگـی و سـاخت موسـیقی فیلـم 
شـده اند؟ گفـت: همـکاری آقایـان شـجریان و پورناظری بـه دلیل 

تغییـر شـرایط مالـی میسـر نشـد. 
در حـال حاضـر موسـیقی متـن توسـط فاهیـر آتـاک اوغلـو -از 
آهنگسـازان برجسـته ترکیه- سـاخته خواهد شـد و بـرای خواننده 
هـم بـه دنبـال گزینـه مناسـب هسـتیم و هنـوز بـه جمع بنـدی 
نهایـی نرسـیده ایم، امـا حتمـا بخش هـای آوازی بـه زبـان فارسـی 

خواهـد بـود.  
به گفتـه وی فیلـم بـرای نمایـش در ایـران به زبـان فارسـی دوبله 

می شـود و در ترکیـه هـم بـه زبان ترکـی دوبلـه خواهد شـد.
ایـن فیلم بـه عنـوان محصـول مشـترک ایـران و ترکیـه، روایتی از 
زندگـی مولانـا و شـمس تبریـزی با بـازی پارسـا پیروزفر و شـهاب 
حسـینی اسـت و در کنـار تعـدادی دیگـر از بازیگـران ایرانـی مثل 
حسـام منظـور جمعـی از بازیگـران مطـرح ترکیـه هـم از جملـه 

هانـده ارچـل در نقـش کیمیـا خاتـون حضـور دارند.

»مست عشق« حسن فتحی چه زمانی اکران می شود؟
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به گــزارش ایرنا؛ »محمــود محمودی نیا« 
دیروز دوشنبه در نشســت خبری پیش از 
دیدار مقابل نســاجی در مرحله نیمه نهایی 
جام حذفی اظهار داشت:  قطعا هر تیمی که 
به نیمه نهایی می رســد و شانس حضور در 
فینال و حتی قهرمانــی را دارد، تیم خوبی 
اســت. با نفرات جوان و داشته های خود از 

مسیر سختی در این جام عبور کرده ایم.
او گفــت: نســاجی زمان داشــت خودش 
را بــرای دیــدار نیمه نهایی آمــاده کند و 
ابزارهای خوبی هم دارد. مــا در لیگ یک 
فعالیت می کنیم و زمان کافی را نداشــتیم 
و اولویت مان نیــز موفقیــت در لیگ یک 
اســت. تا روز بازی مقابــل آرمان گهر تمام 
تمرکزمان موفقیــت برابر ایــن تیم بود و 
بعد از آن زمان کمی داشــتیم تــا مهیای 

رویارویی با نساجی شویم.
محمودی نیا با بیان اینکه انگیزه خوبی بین 
نفرات جوان این تیم برای تداوم موفقیت ها 
در جام حذفی وجود دارد، عنوان کرد: آنها 
آماده هســتند تا بازی خوب و تماشــاگر 
پســندی برای شــادی مردم کرمان انجام 

دهند.
او در خصــوص اینکه مس کرمــان در بین 
چهار تیــم راه یافته بــه نیمه نهایــی تنها 
تیمی است که سابقه حضور در این مرحله 

و حتی رســیدن به لیگ قهرمانان آسیا را 
دارد، گفت: مس  ســابقه مشــخصی دارد 
که روزهای خوبــی در لیگ برتر و آســیا 
داشته است. به نام مس کرمان باید احترام 
گذاشــت چرا که علاوه بر مســائل فنی به 
اخلاق هم نگاه ویژه ای داشــته ایم. همین 
رســیدن به نیمه نهایی ارزشمند است، در 
مجموعه ما و اســتان کرمان تلاش می شود 
تا مس بــه لیگ برتر برســد. بــا اتحاد در 
استان، تیم جایگاه مناســبی در لیگ یک 
دارد و با نفرات جوان تلاش می کند به لیگ 

برتر برسد.
مربی مــس ادامه داد: اولویت ما رســیدن 
به لیگ برتر اســت اما هنوز ۹ بازی در این 
لیگ داریم. حــق نداریــم تمرکزمان را از 
دســت بدهیم اما با همین نفرات جوان در 
چهار بازی قبلی جام حذفــی موفق بودیم 
و به جایی رســیده ایم که انتظارات بیشتر 
شــده اســت و قطعا فردا پرتلاش خواهیم 
بود. دلخوریم چرا که رسانه ملی برای مردم 
اســت و باید عدالت در آن رعایت شود. در 
هفته گذشــته از دو برنامــه اصلی ورزش 
کشــور گفتند ما بــا تیم امیــد خیبر بازی 
کرده ایم که اصلا اینگونه نبود. اما بازیکنان 
۲۰ ساله و جوان ما را ندیدند. نباید قضاوت 

کنیم و بین تیم ها تفاوت قائل شویم.
او در خصــوص بازی حســاس بــا ملوان 
در لیگ یــک، گفــت: قدم به قــدم پیش 

می رویــم و اکنون بــازی با نســاجی مهم 
اســت و بعد از آن در فکر دیدار حســاس 
مقابل ملوان خواهیم بود کــه پنج روز بعد 
برگــزار می شــود. ترکیب اصلی مــا برابر 
ملوان خواهد بود و با نفرات جوانان در جام 

حذفی ادامه می دهیم.
این مربی در پاســخ به این ســوال که در 
صورت رســیدن بــه لیــگ برتر باشــگاه 
مس زیر ســاخت های لازم بــرای میزبانی 
دیدارهــا را دارد، اظهــار داشــت: کرمان 

از نظــر ســخت افــزاری یکــی از بهترین 
اســتان های کشور است. ورزشــگاه شهید 
باهنر اســتانداردهای لازم دارد و ورزشگاه 
اختصاصی ۳۰ هزار نفری مس کرمان هم تا 
سه ماه آینده بهره برداری می شود که حتی 
اســتانداردهای بالاتری از لیــگ قهرمانان 

آسیا را دارد.
دیدار تیم های نســاجی و مس فردا شــب 
در مرحله  نیمــه نهایی جــام حذفی و در 

ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

مربی  مس کرمان: اولویت ما صعود به لیگ برتر است
گزارش

ایرنا

وقتی میرشاد ماجدی پاسخگو نیست
چه کسی تصمیم گرفت بازی تیم 

ملی در مشهد برگزار شود؟
این روزها بسیاری از مسئولان ارشــد کشور به دنبال رمزگشایی 
از اتفاقات حاشیه ای دیدار تیم ملی فوتبال ایران مقابل لبنان در 
مشهد هستند اما پرسش این است که چه کسی دستور داده این 
بازی در مشهد برگزار شود. پاسخی که می تواند بسیاری از ابهامات 
را روشن کند. به گزارش ایســنا، تیم ملی فوتبال ایران در آخرین 
بازی خود از مرحله مقدماتی جام جهانــی، روز نهم فروردین در 
مشهد با نتیجه دو بر صفر از سد لبنان گذشــت. این دیدار برای 
نخســتین بار در چند دهه گذشــته در خارج از تهران و در شهر 
مشهد برگزار شد اما برگزاری مسابقه با حواشی بسیاری همراه بود 
و مسئولان مختلف و ارشد مملکتی خواستار رسیدگی به اتفاقات و 

حاشیه های این مسابقه شدند.
با صدور این دستور از سوی رئیس جمهوری، وزارت کشور و مجلس 
شورای اسلامی در حال تحقیق و بررســی ابعاد مختلف اتفاقات 
دیدار ایران و لبنان در مشهد هستند و در روزهای گذشته میرشاد 
ماجدی و برخی از اعضای فدراسیون فوتبال برای پاسخگویی در 

کمیسیون های مختلف مجلس حضور یافته اند.
مطمئنا هیچ ایردی به اصل این مســئله و برگزاری بازی های تیم 
ملی در اســتان های مختلف کشور نیســت چرا که این اتفاق در 
کشورهای توسعه یافته یک امر رایج است و تمامی مردم در همه 
اســتان ها می توانند بازی تیم ملی خود را تماشا کنند اما در چند 
هفته اخیر انتقادهای بسیاری نسبت به برگزاری این بازی در ایام 
نوروز در مشهد وجود داشته که اوج مسافرت های زیارتی و تفریحی 
به این شهر است و نشانه این ازدحام جمعیت در روز دیدار ایران با 
لبنان هم مشهود بود و اتفاقاتی مانند برخورد نامناسب در مقابل 

این ورزشگاه با برخی از زنان تماشاگر فوتبال صورت گرفت.
بررسی های نشان می دهد که برگزاری این بازی در شهر مشهد و 
انتقال مسابقه از تهران، در هیات رئیسه این فدراسیون به تصویب 
نرسیده و میرشــاد ماجدی به عنوان سرپرســت این فدراسیون 
شــخصا این تصمیم را گرفته اســت. البته برگزاری این بازی در 
یکی از شــهرهای ایران )به جز تهران( پیشنهاد عزیزی خادم بود 
که با برکناری او در ۲۸ بهمن، تصمیم نهایی به میرشاد ماجدی، 
سرپرست این فدراسیون محول شــد و او هم این تصمیم را بدون 
بررسی ابعاد مختلف این مسئله و در نظر نگرفتن سفرهای نوروزی، 
به مشهد منتقل کرد. در واقع محل ایراد در این مسئله، پیش بینی 
نکردن ازدحام جمعیت در مشهد و مسیرهای عبور و مرور ورزشگاه 
امام رضا )ع( بود که پیش از این تجربه برگزاری یک بازی در ابعاد 

ملی را نداشت. 
نکته عجیب اینکه میرشاد ماجدی برخلاف آنچه به نظر می آید، 
تصمیم گیرنده اصلی در برگزاری بازی ایران و لبنان در مشهد بوده 
است. او ظرف مدت دو ماه گذشته، خودش را پشت سر سخنگویی 
احسان اصولی پنهان کرده و تصمیماتش بیش از این که در جهت 
آرام کردن اوضاع و شــرایط آشفته فدراســیون فوتبال باشد، در 
راســتای تحکیم جایگاه خود در این فدراســیون برای دوره های 
بعدی بوده است. باید از میرشــاد ماجدی به عنوان سرپرست این 
فدراسیون سوال کرد که آیا قبل از اتخاذ چنین تصمیمی و استعلام 
از نهادهای مختلف کشــوری، به عواقب و تبعات میزبانی در شهر 

و ورزشگاهی که تجربه چنین رویدادی را نداشته، فکر کرده بود؟

محمدرضا پورابراهیمی داورانــی در گفت وگو 
با خبرنگار ورزشــی ایرنا، در خصــوص بودجه 
فدراسیون ها که توسط مجلس شورای اسلامی 
تخصیص پیدا کرده، اظهار داشت: سرفصل بودجه کشور در سال 
۱۴۰۱ نسبت به سال گذشته تغییراتی کرد. اعتباراتی که برای 
فدراسیون ها در نظر گرفته شده مانند سنوات گذشته در قالب 
یک روش متمرکز اســت. او افزود:  نگاه ما در تخصیص بودجه، 
عملکرد فدراسیون ها بوده و با نگاه متمرکزتر این بودجه ها تقسیم 
می شود و در این نگاه بررسی می شود که ورودی فدراسیون ها 
چقدر بوده است و هر کدام از اینها که موفقیت و مدال بیشتری 
کسب کنند در سال آینده اعتبارات بیشتری به آنها تعلق می 
گیرد و منطق اعتبارات بودجه ای این است تا هر فدراسیونی که 

عملکرد خوبی دارد، تشویق کنیم.
نماینده مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: وقتی 
فدراسیون امتیازات و خروجی کمتری داشته باشد، اعتبارات 
کمتری دریافت می کند. تلاش ما در مجلس بر این بود تا طرحی 
را عملیاتی کنیم که رابطه بین عملکرد فدراسیون ها با بودجه را 
تعریف کنیم و در ۱۴۰۱ غلظت این نگاه و جایگاه بیشتر است و 
امیدواریم در این سال عملکرد فدراسیون ها بهتر باشد و ما هم 
علاقه مندیم تا فدراسیون هایی با امتیازات بیشتر و با بودجه بهتر 

داشته باشیم.
او در مورد اینکه رئیس کمیته ملی المپیک عنوان کرده ادغام 
بودجه وزارت ورزش با بودجــه این کمیته باعث تعلیق ورزش 
کشــور خواهد شــد، گفت: بودجه را دولت تعیین می کند اما 
روش تخصیص آن متفاوت و اصل بودجه سرجای خود است. 
یک عددی را در بودجه تعیین مــی کنیم تا مجلس تصویب و 
دولت ابلاغ می کند. امسال روش تخصیص بودجه ها متمرکز 
بود و همیشه ساختار بودجه کمیته ملی المپیک اینگونه بود که با 
وزارت ورزش هماهنگ می کرده است. بعید می دانم ورزش کشور 

به خاطر بودجه کمیته ملی المپیک تعلیق شود.

تهران- ایرنا- با درخواست فدراسیون بوکس تاجیکستان، 
اردوی مشترک ملی پوشان این کشور با بوکسورهای ایرانی 

در تهران برگزار می شود.
به گزارش ایرنا، برهمین اســاس تیم ملی تاجیکستان در 
ایران حضور پیدا کرده و تمرینات مشترک خود با تیم ملی 
کشورمان به مدت ۱۰ روز از یکم تا دهم خرداد در تهران 

پیگیری خواهد کرد.
ملی پوشــان بوکس کشورمان در ســال جاری رقابت های 
مهمی همچون بازی های آسیایی و مسابقات قهرمانی آسیا 
را پیش رو دارند. سرمربیگری تیم ملی بوکس کشورمان بر 

عهده علیرضا استکی است.
تیم کشورمان چندی پیش نیز اردوی مشترکی را در کشور 

ازبکستان برگزار کرد.

پورابراهیمی: بعید می دانم 
ورزش کشور به خاطر بودجه 

کمیته ملی المپیک تعلیق شود

تیم های ملی بوکس ایران و 
تاجیکستان اردوی مشترک 

برگزار می کنند

خبر

خبر

کاغذ ورزش

افقی
نظمی، همراه مرج - گوشه  بی   -  1 
خلوت - حشره جهنده، حشره آفتی 
یک   - گنجشك2  زبان  درخت   -
دو  یازده،   - وصیت3  جمع   - شب 
اسیر،   - پیامبر  قد - عموی  یار هم 
پرده  بی  گرفتار4 - کودک - سخن 
و  شماره   ، اندازه   ، پیمانه  تلخ،   -
رنگ   - چیزی  بر  ، گذشتن  حساب 
 - خاكستر5  رنگ  به  خاكستری، 
محل   - درد   دست   - پت  همبازی 

ورود، مروارید درشت، درون صدف6 
دسری   - الو  شده  افشرده خشم   -
خوشمزه7 - تکرار حرف دوازدهم - 
طبی،  کمربند   - آلمانی  روانشناس 
های  شهر  از   - طبی8  بند  شکم 
روز  پایان  استراحت،  گاه   - کرمان 
- نیم صدای سگ9 - لغب حضرت 
ابراهیم ص - قصه شعرگونه عامیانه 
زیر   - منتظر  بمب   - بدهكار10   -
استثنا -  پنهان كردن - حرف  خاك 
عدد هندسی، شالوده ساختمان، عدد 
ارشمیدس11 - حرف پیروزی، ضمیر 

خوراک  نوعی   - او  جانشین  غایب، 
 - ای12  خانه  قهوه  بازی   - گوشتی 
نود، نون - حرف انتخاب، بله آلمانی، 
حرف گزینش - پهلوان13 - تابلویی 
ساختن،  استوار   - سانتی  رافائل  از 
محکم کردن14 - نزدیكتر، پست تر، 
تنیس،  بازی  واحد   - تر  خسیس 
 - وارونه  کز   - عرب  شش  عدد 
بیماری ریوی، نت بیمار15 - از فرقه 
مادر، عدد  های مسیحیت - ورزش 

زدنی بهم 

عمودی
نام   - وشیرینی   حلوا  نوعی   -  1
حرف   - زنديه2  زمان  در  دوشيزه 
ساعت،  کشور   - لاتین  هشتم 
سد   -  1954 جهانی  جام  میزبان 
جنوب كشور3  در  سدی  خوزستان، 
بلند4  طناب   - همخانه   - بندگی   -
راه میانبر، طریق  - مخفف آتش - 
 - سرمه5  طبیعی،  اكسید   - کوتاه 
وجب - شهری نزدیك تهران، رودی 
فرهنگ6  و  علم   - قم  و  تهران  بین 
- گیاه پنیرک - از فراعنه مصری - 
نااستوار، مقابل استوار7 - دورشدن  
الفبای  یادداشت،   - ساز  نوعی   -
موسیقی - از شهرهای بزرگ ژاپن8 
برانگیزاننده  نفس  نفس سركش،   -
واکسن  کاشف   - یهر9   - بدی  به 
بدنیا   - لقمه چرب گربه   - سرخجه 
10 - محلی  ژاپن  از جزایر   - آوردن 
که آب رودخانه وارد دریا می شود، 
 - آب  ریزش  جای  دین،  و  مذهب 
نت   - قرقیزستان11  پایتخت   - عود 

درون  عرب،  نفی  موسیقی،  ششم 
چیزی - درخت بادام كوهی، دشتی 
به  بالا  فرنگی،  بالای   - فارس  در 
مانده12  پا  زیر   - سام  عمو  گویش 
- قلعه معروف در صدر اسلام، یكی 

سرپرستی   - پیامبر  های  جنگ  از 
سرخ،  خاک  سفالگری،  خاک   -
سرانگشت   - عتیق13  عهد  خاک 
 - اندازه  قامت،  کشد،  می  بچه   -
باران اندک - دشمن سرسخت14 - 

وارونه  وحشی، حیوان وحشی - گو 
امام دهم، پاك  15 - لقب  - معلق 
و پاكیزه - حداد، نهامین - از توابع 
و  محال  چهار  در  شهری  شهركرد، 

ی ر بختیا
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مســعود اقبالی در گفتگو با خبرنگار مهر 
در خصوص آخرین شــرایط تیــم ملی و 
فدراســیون فوتبال ایران اظهار داشــت: 
در روزهایی که همه تیم هــای حاضر در 
جام جهانی با ســرعت و جدیت در تلاش 
برای رســیدن به بهترین شــرایط ممکن 
جهــت حضــور در بزرگ تریــن آوردگاه 
ورزشــی جهان هســتند، فوتبــال ایران 
دور خودش می چرخــد و فرصت طلایی 
آماده ســازی را به ده ها دلیل از دســت 
می دهد.ایــن کارشــناس فوتبــال ادامه 
داد: حاصــل این بی تدبیــری را حتماً در 
جام جهانــی خواهیم دید. مــن قبلًا هم 
گفته ام و امروز هم تاکیــد می کنم با این 
شرایطی که فدراسیون فوتبال دارد و این 
نحوه آماده سازی )بهتر است بگویم نحوه 
عدم آماده ســازی و بی برنامگــی(، تیم 

ملی با ۳ شکســت از قطر بــاز می گردد. 
کارشــناس فوتبال تاکید کــرد: در حالی 
که باید تمام تمرکز فدراســیون و مدیران 
ارشــد فوتبال روی حضــور قدرتمند تیم 
ملی در جام جهانی باشد، اغلب مسئولان 
فوتبالی بــه فکر حفظ میز و ســمت خود 
در فدراســیون جدید و انجــام لابی برای 
این منظور هســتند و تنهــا موضوعی که 
با جدیت به آن فکر نمی شــود، تدارکات 
مناســب و برنامه ریزی جهت حضور تیم 

ملی در جام جهانی است.
اقبالــی تصریح کــرد: وقتی یکســری از 
اعضــای مجمع و برخــی از اعضای هیات 
رییســه بــا تعصب بــرای حفظ ســمت 
و صندلــی شــان در فدراســیون تلاش 
می کنند، شــما نبایــد انتظــاری از تیم 
ملی در جام جهانی داشــته باشــید. این 

درگیری ها بر ســر منصب و باند بازی در 
هیات رییسه در شان فوتبال ایران نیست. 
مدرس رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
خاطر نشــان ســاخت: فوتبالی که ما در 
ایران مشغول آن هســتیم به شدت بیمار 
اســت. این فوتبال ســرطانی است و باید 
برای اصلاح با فوریت مــورد جراحی قرار 

گیرد.
 فوتبال ما مشــکلات ریشــه ای و اساسی 
دارد، حرفه ای نیست و فقط ادای فوتبال 
حرفه ای را در می آورد و مــا نمی توانیم با 
این فوتبال »حرفه ای نمــا« خیلی حرف 
برای گفتن داشــته باشــیم. کارشــناس 
فوتبال بیان داشــت: این تیم ملی از تیم 
ملی ۴ و ۸ سال پیش ضعیف تر است. شاید 
نفرات بهتری در اختیار داشــته باشد اما 
از نظر نظــم تیمی و تاکتیکــی ضعیف تر 

اســت. تیم ملی امــروز روی توانایی های 
فردی ۳ بازیکن به اســم طارمی، ســردار 
آزمونی و جهانبخــش نتیجه می گیرد. در 
زمان کی روش تیم ملی یک اســتراتژی 
خاص داشــت که آن را خیلی خوب اجرا 
می کرد.او افزود: تنها شانســی که در جام 
جهانی داریم این است که فوتبال انگلیس 
و آمریکا در یک ســبک است و اگر از بین 
۳ تیم حاضر در پلی آف اسکاتلند یا ولز به 
جام جهانــی صعود کنند، مــا در گروهی 
قرار داریم که هر ۳ حریف در یک ســبک 
فوتبال بــازی می کنند؛ و ایــن به مراتب 
بهتر از آن اســت که مثلًا در گروهی قرار 
بگیریــم که یک تیــم از اروپا یــا منطقه 
بریتانیــا، یک تیــم از آمریــکای لاتین و 
یک تیم از آفریقا باشــد که ناچار باشیم با 

سبک مختلف فوتبال بازی کنیم.

در گفت وگو با مهر عنوان شد:

مسئولان فدراسیون فوتبال فکر »میز« هستند نه جام جهانی
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خبرخبر

همین جلســه انتقال آب از خلیج فارس 
و دریــای عمان به فــلات مرکزی صبح 
دیروز)دوشنبه( به ریاســت معاون اول 
رئیس جمهور برگزار و بر تامین آب مورد 
نیاز صنایع و مصرف شرب استان های با 
تنش آبی به ویژه سیستان و بلوچستان از 

دریا تاکید شد.
به گزارش ایســنا، محمد مخبــر در این 
جلسه با اشاره به اراده و عزم قاطع و جدی 
دولت برای حل مشــکل آب در کشــور 
به ویژه از طریق طرح شــیرین سازی و 
انتقال آب دریا تصریــح کرد: برگزاری ۹ 
جلسه در شش ماه گذشته پس از روی کار 
آمدن دولت ســیزدهم برای طرح انتقال 
آب از خلیج فارس و دریای عمان به فلات 
مرکزی نشانگر اولویت و اهمیت اساسی 
حل مشکل آب کشور در این دولت است.

معاون اول رئیس جمهور حل مشــکل 
تنش آبی در کشــور و همچنین اجرای 
انتقال آب از دریا به فلات مرکزی و تامین 
مورد آب نیاز صنایع را اقــدام ماندگار و 
یادگار دولت ســیزدهم برای نسل های 
کنونی و آتی کشــور عنوان کرد و گفت: 
برگزاری جلسات منظم در کنار اقدامات 
عملیاتی و اجرایی برای تاسیس ایستگاه 
های آب شــیرین کــن و پمپــاژ آب و 
همچنین طراحــی و کارگزاری خطوط 
انتقال آب به فــلات مرکزی ایران در این 
دولت پیشرفت قابل توجهی داشته است.

وی تصریح کرد: امیدواریم تا پایان دولت 
سیزدهم حل مشکل آب شرب بهداشتی و 
همچنین مورد نیاز صنعت کشور از طریق 
شیرین سازی و انتقال آب دریا نهایی شود.

مخبر با اشاره به اینکه مسئله آب در آینده 
یک اولویت و نقش اساســی در معادلات 
منطقه ای و جهانی خواهد داشت، گفت: 
در حــال حاضر هیچ اولویتــی مهمتر از 
مســئله آب در کشــور وجود ندارد که 
باید شرکت های ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی و دولتی با هم افزایی و همکاری 
روز افزون مشــکل تامین آب در کشور را 

حل کنند.
او خاطرنشان کرد: قابل قبول نیست که 
کشــوری همانند ایران که در شــمال و 
جنوب از نعمت خدادادی دریا برخوردار 
اســت، در نواحی مرکزی با مشکلات کم 
آبی و در عین حال مراکز تجمع جمعیتی 
مواجه باشــد که باید با اعمال مدیریت 
صحیح و تخصیص بهینه آب این مشکلات 

هر چه زودتر برطرف شود.
معاون اول رئیس جمهــور همچنین از 
وزارت نیرو خواســت تا در پــروژه های 
انتقال آب به فلات مرکــزی ایران علاوه 
بر تامین نیازهای شرب و صنعت، به بخش 
کشــاورزی نیز توجه کرده و در صورت 
امکان تخصیص های لازم در نظر گرفته 

شود.
وزیر نیرو نیز در این جلســه با اشــاره به 
پیشــرفت های قابل توجه و بسیار زیاد 
طرح های آب شــیرین کن و طراحی و 
پیشرفت ۵ خط انتقال آب دریا به فلات 
مرکزی و همچنین اجرا،  تکمیل و طراحی 
ایستگاه های پمپاژ آب در دولت سیزدهم 
گفت: طرح های نهایی شده و قابل بهره 
برداری در ســال جاری و با همت وزارت 
نیرو در دولت سیزدهم بیش از میانگین و 
معادل کل طرح های اجرا شده در گذشته 
خواهد بــود که با بهره بــرداری کامل از 
ظرفیت ایســتگاه های آب شیرین کن 
در بندرعباس و چابهــار تا ۵۰۰ هزار متر 
مکعب به ظرفیت آب شیرین سازی شده 

در سال جاری اضافه می شود.
مخبر با اشاره به اهمیت تامین آب مورد 
نیاز صنعت ادامه داد: بــا اجرایی و نهایی 
شدن طرح های انتقال آب میزان سرانه 
آب بخش صنعت سه برابر خواهد شد که 
خوشــبختانه این بخش استقبال خوبی 
از تامین آب پایدار انتقالی از دریا داشته 

است.
در این جلســه که وزرای نیرو و صنعت، 
معدن و تجــارت و همچنیــن مدیران 
شرکت های سرمایه گذاری و مسئولان 
دستگاه های مربوطه در حوزه صنعت و 
آب حضور داشتند، وزارت نیرو گزارشی 
از طرح جامع تامیــن آب از خلیج فارس 
و دریای عمــان به فلات مرکــزی ایران 

ارائه کرد.

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی از تلاش این 
ستاد در تامین امکانات حداکثری برای زائران 
حسینی در ایام اربعین خبر داد و گفت: قرار شد 
وزارت امور خارجه با طرف عراقی برای چگونگی 

پذیرش زائران وارد مذاکره شود.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
وزارت کشور، سید مجید میراحمدی  در حاشیه 
هشتاد و هشتمین نشست ستاد مرکزی اربعین 
حسینی در جمع خبرنگاران افزود: نشست دیروز 
با حضور استانداران خوزستان، ایلام و نمایندگان 
دستگاه های مرتبط در محل وزارت کشور 
برگزار شد. او ادامه داد: در این نشست، درباره 
تقویت زیرساخت های سه استان کرمانشاه، 
ایلام، خوزستان به عنوان گذرگاه های خروجی و 
همچنین استان سیستان و بلوچستان به عنوان 
گذرگاه ورودی زائرین حسینی از همسایگان 

شرقی، بحث و گفت و گو شد.
معاون امنیتی کشور با اشاره به شرایط آب و 
هوایی در موعد برگزاری مراسم اربعین حسینی، 
اضافه کرد: تقویت زیرساخت های بهداشتی، 
امکانات پشتیبانی اعم از آب آشامیدنی و 
مسیرهای مواصلاتی برای عبور و مرور راحت 
تر عاشقان حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( امری 
ضروری است و در نشست امروز تاکید جدی بر 

سرعت بخشی در این حوزه شد.
میراحمدی اظهار کرد: در نشست امروز در 
خصوص تقسیم بندی استان های معین در 
کمک به استان های مذکور بحث و گفت و گو و 
تاکید شد استان های معین به سرعت تکالیف و 

تعهدات خودشان را انجام دهند.

او اضافه کرد: ساماندهی خیران و گروه های 
مردمی دستور کار دیگر نشست امروز بود و باید 

از این ظرفیت به نحو موثری استفاده شود.
رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی در بخش 
دیگری از سخنان خود گفت: دستور کار دیگر 
نشست در رابطه با تصمیم مسئولان عراق برای 
چگونگی پذیرش زائران حسینی بود که قرار  شد 
وزارت امور خارجه ایران هر چه سریعتر با طرف 
عراقی وارد مذاکره شود و تفاهم نامه اربعین سال 
جدید که معمولا  بین وزرای کشور دو دولت 

امضا می شود، هر چه سریعتر عملیاتی شود.
میراحمدی اظهار کرد: بعد از مشخص شدن 
وضعیت و شرایط عراق درباره محدودیت های 
احتمالی یا لغو روادید، تصمیم گیری های 

مقتضی اتخاذ خواهد شد.
او همچنین گفت: بعد از این مرحله، وضعیت 
استقرار موکب ها را در داخل عراق با توجه به 
گرمای هوا پیگیری خواهد شد چرا که مردم 
عزیز ایران به جز استان های گرمسیر کشور، با 

شرایط آب و هوایی عراق سازگاری ندارند و برای 
همین تلاش داریم امکانات لازم را برای زائران 

عزیز حسینی فراهم سازیم.
رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی با تاکید 
بر این امر که بنای این ستاد بر فراهم سازی 
حداکثری امکان اعزام زائر با در نظر گرفتن 
امکانات و شرایط است؛ تصریح کرد: برای همین 
تلاش داریم با توجه شرایط آب و هوایی پیش رو، 
برنامه ریزی های لازم را برای فراهم سازی امکان 

حضور سهل تر زائران حسینی داشته باشیم.
میراحمدی در پاسخ به پرسش خبرنگاری 
مبنی بر اینکه آیا از سامانه "سماح" برای ثبت نام 
زائران حسینی  استفاده می شود، اظهار کرد: در 

هر صورت از سامانه سماح استفاده خواهد شد.
او همچنین در خصوص اخبار منتشر شده از 
آماده شدن فرودگاه کربلا و احتمال استفاده از 
این فرودگاه برای اعزام زائران گفت: از هر فرصتی 
که سفر را برای زائران عزیز حسینی تسهیل کند، 

استفاده خواهد شد.

رئیس جمهور خطاب به رژیم صهیونیستی گفت: 
کوچکترین تحرک شما از نیروهای مسلح ما 
مخفی نیست و اگر کوچک ترین حرکتی از سوی 
شما رخ دهد، مقصد نیروهای مسلح ما مرکز رژیم 

صهیونیستی خواهد بود.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در مراسم صبح دیروز رژه ارتش کشورمان  با 
گرامیداشت روز ارتش و درود به ارواح مطهر شهدا 
و گرامیداشت یاد و خاطره ایثارگران و جانبازان 
،اظهار کرد: امام بزرگوار ما حکیمانه امروز را روز 
ارتش اعلام کردند. ارتش ما ارتش خداخواه، مردم 
دوست ،با بصیرت، مکتبی و دارای روحیه انقلابی 
است.رئیسی افزود: نیروهای مسلح ما بعد از 
جنگ تحمیلی به بازسازی خود پرداختند و امروز 
توانمندی نظامی ما در جهان زبان زد است. ارتش 
خیلی خوب از فرصت تحریم ها برای توانمند شدن 
استفاده کرد، صنایع نظامی ما در بهترین شرایط 

قرار دارد و باید از این صنایع در کشور بهره ببریم.
او با تاکید بر اینکه نیروهای مسلح از مردم، با مردم 
و در مردم هستند، افزود: در مسأله کرونا ارتش و 
نیروهای مسلح در کنار مردم بودند و بسیار خوب 
عمل کردند و امکانات خوبی در اختیار مردم قرار 
دادند. در سیل و زلزله و آفات طبیعی، ارتش کنار 
مردم بود. ارتش، سپاه و بسیج اولین گروهی 
هستند که در مناطق زلزله زده حاضر بودند 
و تا مشکل مردم رفع نمی شد، میدان را ترک 

نمی کردند.
 رئیس جمهور با یادآوری اینکه ارتش نیروی 
مجهز و آماده برای دفاع از کشور است و مورد 

اعتماد مردم خاطرنشان کرد: ارتش امیدآفرین 
است. آمادگی ارتش برای دشمن این است که 
بداند قدرت نیروهای مسلح ما قدرت بازدارندگی 
است. کوچکترین تحرکی از سوی دشمن از 
چشمان تیزبین نیروهای مسلح ما مخفی نیست.
وی تاکید کرد : آمریکا اعلام کرده است که ما 
در تمام تحریم ها و فشار حداکثری علیه ایران 
شکست مفتضحانه نصیبمان شد.این سرنوشت 
همه کسانی است که علیه جمهوری اسلامی 

ایران اقدام کنند.
رئیس همچنین اظهار کرد: پیام این اقتدار به همه 
محرومان عالم این است که نیروهای مسلح ما 
نقطه امید برای مظلومان و مستضعفان هستند. 
امروز ارتش ایران در دل مردم جای دارد و این 
ارتش تحت فرماندهی معظم فرمانده کل قوا برای 

انجام ماموریت های محوله آمادگی دارد.
او با تشکر  از ارتش جمهوری اسلامی ایران اظهار 

داشت: به عنوان خدمتگزار مردم به همه کسانی 
که صدای بنده را می شنوند عرض می کنم، ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در دل مردم جای دارد 
و این ارتش، تحت فرماندهی فرمانده معظم کل 
قوا)مدظله العالی( برای انجام ماموریت های محول 
شده، آمادگی دارد و این آمادگی برای کشور ما 
توفیق بسیار بزرگی است که باید برای آن خدای 

متعال را همواره شاکر باشیم.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: پیمانی که ارتش 
در محضر خدای بزرگ و شهدای عالی قدر با مردم 
و رهبر معظم انقلاب می بندد، پیمانی همیشگی و 
میثاقی پایدار است. از خدا می خواهیم به حق ماه 
مبارک رمضان و شهید بزرگوار این ماه؛ حضرت 
علی )ع( و ولادت امام حسن مجتبی)ع(، به ارتش 
جمهوری اسلامی اقتدار و صلابت بیش از پیش 
مرحمت و دشمنان انقلاب اسلامی اگر قابل 

هدایت نیستند به دست ما ریشه کن فرماید.

رئیس جمهور در رژه روز ارتش :

با کوچکترین حرکتی از سوی رژیم صهیونیستی 
مقصد نیروهای مسلح ما مرکز این رژیم خواهد بود

معاون وزیر کشور:

تلاش ستاد اربعین بر تامین امکانات 
حداکثری برای زائران حسینی است

سخنگوی دولت با انتشار یادداشتی در صفحه اینستاگرام خود روز 
ارتش را گرامی داشت.

به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود در 
اینستاگرام در یادداشتی با عنوان »ارتش کنار ملت« نوشت:

»ارتش باید باشد، ارتش را با کمال قدرت حفظ می کنیم«؛ حالا بهتر از 
هر زمانی می توان این تصریح دوراندیشانه امام خمینی )ره( را درک کرد. 
از جان فشانی در دفاع مقدس گرفته، تا خنثی کردن توطئه  گروهک های 
تروریست و حتی نهضت خدمت رسانی در زلزله و سیل، ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در همه این بزنگاه ها خوش درخشیده است. ارتشِ فداکار 
حتی در صحنه مبارزه با کرونا هم به بهترین وجه خدمت رسان مردم بود.
 زعامت و ذکاوت فرماندهی واحد بر قوای مسلح، توان دفاعی و امنیتی 
ایران را به بالاترین سطح رسانده است. نیروهای مخلص و جهادی ارتش، 
در شرایط صلح هم بازدارندگی و اقتدار ایران را به رخ جهان می کشانند. 
درنوردیدن ساختارشکنانه ی آب های آزاد، یکی از این اقدامات غرور 
آفرین است. دیگر بر کسی پوشیده نیست که عزت، استقلال و تمامیت 

ارضی امروز ایران، از جهات متعددی مدیون رشادت های ارتش است.
زندگی و نحوه شهادت سرلشکرانی چون شهیدان محمدولی قرنی، 
عباس دوران و علی صیاد شیرازی و ده ها امیر سرافراز دیگر عبارت 
»ارتش فدای ملت« را در عمل ثابت کرده است. حالا دیگر مردم داری، 
خدمات اجتماعی و عام المنفعه ارتش  هم »ارتش کنار ملت« را در ذهن 
ایرانیان حک کرده است. عزت ارتشی های مکتبی مستدام، یاد و خاطره 

۴۸ هزار شهید ارتش گرامی.«

بهادری جهرمی: تمامیت ارضی 
ایران از جهات متعددی مدیون 

رشادت های ارتش است

مخبر در جلسه انتقال آب از دریا :
باید با اعمال مدیریت 

صحیح مشکلات آب هر 
چه زودتر برطرف شود

رنا
: ای

س
عک
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: ای

س
عک

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ تصریح کرد: اگر کسی اثبات 
کرد که در بودجه یک استانی یک ریال جابجا شده است جایزه دارد.

به گزارش ایسنا، حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون تلفیق 
بودجه در جریان جلسه روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی در تذکری 
شفاهی گفت: امروز جدولی در مجلس منتشر شده که من آن را بررسی 
کردم و اعلام می کنم که غلط است. او افزود: داستان اینگونه است که 
ما بر اساس مصوبه مجلس ۴۰۷ پروژه ملی استانی شده را مجدداً ملی 
کرده ایم. مثلاً استان تهران فقط ۵۰ میلیارد تومان و خوزستان ۱۱۰۰ 
میلیارد تومان بودجه استانی شده داشتند؛ این یعنی ۱۱۰۰ میلیارد 
تومان به خوزستان اضافه کنید تا ببینید چقدر اضافه می شود. اگر کسی 
اثبات کرد که در بودجه یک استانی یک ریال جابجا شده است جایزه 
دارد. به گزارش ایسنا عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس شورای 
اسلامی که ریاست صحن را در اختیار داشت در پاسخ به تذکر حاجی 
بابایی گفت: این موضوع در هیات رئیسه مطرح خواهد شد و کمیته ای 
درباره جداول بودجه کار کارشناسی انجام دهند و آنچه واقعیت موضوع 

است برابر فرمایش آقای حاجی بابایی در اختیار مجلس قرار بگیرد. 

حاجی بابایی: یک ریال در جداول 
اعتبارات استانی جابجا نشده است

رئیس قـوه قضائیه گفـت: واحدهـای اجـرای احکام 
نیازمنـد پشـتیبانی و حمایـت بیشـتر هسـتند تا در 
اجـرا و پیاده سـازی عدالـت هیچگونـه خللـی ایجاد 

نشـود.
به گزارش ایسـنا به نقل از مرکز رسـانه قـوه قضائیه، 
حجت الاسـلام والمسـلمین محسـنی اژه ای دیـروز 
)دوشـنبه ۲۹ فروردین( در نشست شـورای عالی قوه 
قضائیه ضمن تبریـک و تهنیت میلاد باسـعادت امام 
حسـن مجتبی )ع( بـه بیان نکاتـی در بـاب زندگی و 
زمانـه این امـام همـام و مواجهه ایشـان بـا منافقین، 
شـیطان صفتان و کوته فکران پرداخت و بـه در پیش 
بـودن لیالـی قـدر و ارزش و فضیلـت ایـن شـب ها 

اشـاره کرد.
رئیس دسـتگاه قضـا همچنیـن بـه دیدار سه شـنبه 
گذشـته کارگـزاران نظـام بـا مقـام معظم رهبـری و 
بیانات حکیمانـه و کاربـردی معظم لـه در حوزه های 
مختلـف اشـاره کـرد و بـه معاونـت راهبـردی قـوه 
قضائیـه دسـتور داد کـه آن بخـش از توصیه هـای 
کاربـردی اخیـر رهبر انقـلاب که بـه نحـوی از انحاء 
مرتبـط بـا مسـئولان و کارکنـان قضایـی بویـژه در 
حیطه هـای اخلاقـی اسـت را در قالب دسـتورالعمل 

جهـت نصب العیـن بـودن تدویـن کنـد.
رئیـس قـوه قضائیـه همچنیـن بـا گرامیداشـت روز 
ارتش، بـه نقـش مؤثر ایـن نیرو و بـه طور کلـی همه 
نیروهـای مسـلح کشـور در ایجـاد اقتـدار، قـدرت 
بازدارندگی، حفظ تمامیت ارضی و اسـتقلال کشـور 
بـا تبعیّـت از فرماندهـی معظم کل قـوا اشـاره کرد و 
ارتش و نیروهای مسـلح کشـور را متشـکل از نیروها 
و عناصـری مؤمـن و دارای روحیـه جهادی دانسـت 
کـه در زمان هـای جنـگ و صلـح پیوسـته در حـال 

خدمت رسـانی بـه مـردم هسـتند.
 محسـنی اژه ای در ادامه نشسـت دیروز شورای عالی 
قـوه قضائیـه بـه بازدیـد ۴ سـاعت و سـی دقیقـه ای 
پنجشـنبه هفتـه گذشـته خـود از تمامـی شـعب 
دادگسـتری و دادسرای شهرسـتان اسلامشهر اشاره 
کرد و بـا مفیـد و مؤثر دانسـتن ایـن قبیـل بازدیدها 
در امر آسیب شناسـی روندها و فرآیندها و شناسـایی 

مشـکلات و کمبودهـای مراکـز قضایـی، دسـتورات 
مشـخصی را بـرای مرتفع کـردن برخی مشـکلات و 
معضـلات احصـاء شـده در واحدهـای قضایـی صادر 
کـرد. ضـرورت تقویـت دادسـراها از جهـات مختلف 
اعم از تجهیز نیروی انسـانی و امکانات؛ این نخستین 
دسـتور رئیس قـوه قضائیـه در جریان نشسـت امروز 
بـود؛ رئیـس قـوه قضائیـه در همیـن زمینـه بـا بیان 
اینکه دادسـراها در صف اول مبارزه با جرائم هسـتند 
به نقش این واحدهـای قضایی در رسـیدگی و مقابله 
بـا جرائـم و انجـام تحقیقـات مرتبـط بـا پرونده های 
کیفری اشـاره کرد و نقـش دادسـراها را در اتقان آراء 
محاکـم و رضایتمنـدی مـردم بسـیار حائـز اهمیت 

دانسـت.
رئیـس قـوه قضائیـه همچنیـن بـر ضـرورت تقویت 
شـعب اجـرای احـکام نیـز تاکیـد کـرد و واحدهای 
اجرای احـکام را بخش هایی دانسـت کـه تلاش های 
صـورت گرفتـه در مراجـع قضایـی اعـم از دادسـرا، 
دادگاه بـدوی و تجدیدنظـر و دیوان عالـی را بـه ثمـر 
می نشـانند لـذا نیازمند پشـتیبانی و حمایت بیشـتر 
هسـتند تا در اجـرا و پیاده سـازی عدالـت هیچگونه 

خللـی ایجاد نشـود.
رئیس قـوه قضائیه در ادامـه به مقوله مهـم چینش و 
توزیع و تخصیص نیروهـا در مراکز قضایـی به نحوی 
کـه بیشـترین بهـره وری و کارآمـدی در واحدهـای 
قضایی حاصل شـود اشـاره کـرد و در همیـن زمینه، 
آسیب شناسـی خـود در بازدیـد اخیـر از شـعب 
دادگسـتری و دادسـرای شهرسـتان اسلامشـهر را 
مدنظر قـرار داد و نامتعـادل بودن چینـش نیروها در 
برخی مراجـع قضایـی را دارای پیامدهـای نامطلوب 
دانست و در این راستا مشـخصاً خطاب به رئیس کل 

دادگسـتری تهـران دسـتوراتی را صـادر کرد.
 محسـنی اژه ای در ادامه نشست امروز شـورای عالی 
قـوه قضائیه بـه مسـئولان عالـی قضایی دسـتور داد 
کـه بـر نظارت هـای خـود بـر زیرمجموعه ها چـه به 
صـورت میدانی و چه بـه صورت سیسـتمی بیفزایند 
تا در خـلال ایـن نظارت هـا، روندهـا و فرایندها مورد 
آسیب شناسـی قرار گیرنـد و مشـکلات و موانع برای 
هرچـه مطلوب تـر شـدن ارائـه خدمـات قضایـی به 

مـردم، برطرف شـوند.
رئیـس قـوه قضائیـه ضمـن قدردانـی از زحمـات 

شـاهرخیان معاون مالـی و پشـتیبانی دسـتگاه قضا 
به وی دسـتور داد که با همکاری معاونـت راهبردی، 
گام های بیشـتری را بـرای برطـرف کردن مسـائل و 
مشـکلات واحدهـا و کارکنـان قضایـی بردارنـد و به 
صـورت زمانبنـدی شـده، ضمـن تعیین شـاخص ها 
و اولویت هایـی مشـخص، از تمامـی مراکـز قضایـی 
کشـور بـا کمـک همکارانشـان در معاونـت مالـی و 
پشـتیبانی بازدیـد میدانی به عمـل آورند تا آشـنایی 
بیشـتری با تنگناهـا و مشـکلات واحدهـا و کارکنان 

قضایـی پیـدا کنند.
رئیـس قوه قضائیـه در همین راسـتا به معـاون منابع 
انسـانی قـوه قضائیـه نیـز دسـتور داد کـه بـا انجـام 
بازدیدهـای مسـتمر میدانـی از مراکـز قضایی ضمن 
بررسـی نحوه چینـش و توزیـع نیروهـا در واحدهای 
قضایـی نسـبت بـه رفـع نیازهـا و مسـائل کارکنـان 
دسـتگاه قضا در حوزه هـای مختلف از جمله مسـائل 

آموزشـی، اقدامـات مقتضـی را ترتیـب دهد.
اما یکـی از برنامه هـا و سیاسـت های اصلی دسـتگاه 
قضایـی در دوره جدیـد کـه مـورد تاکیـد مؤکـد 
حجت الاسلام والمسـلمین محسـنی اژه ای می باشد 
و در سـند تحـول قضایـی نیـز بـدان تصریـح شـده 
»کوتـاه کـردن فرآیندهـای دادرسـی« اسـت؛ در 
همیـن زمینه، رئیس قـوه قضائیه در جریان نشسـت 

امروز بـه معاونت راهبردی دسـتگاه قضا دسـتور داد 
که در راسـتای تسـهیل و تسریع دسترسـی مردم به 
عدالت نسـبت به اتخـاذ تدابیـر برای کاهـش فرآیند 
رسـیدگی به پرونده هـای قضایی، اقدامات بیشـتری 

را در دسـتور کار قـرار دهد.
رئیـس قـوه قضائیـه در همیـن زمینـه مشـخصاً 
بـه بازدیـد اخیـر خـود از دادگسـتری و دادسـرای 
شهرسـتان اسلامشهر اشـاره کرد و نسـبت به معطل 
مانـدن فراینـدی پرونده ها در یـک مرجـع قضایی و 
عـدم ارجاع بـه موقـع آن هـا به مراجـع بعـدی تذکر 
داد و این موضوع را از عوامل اطاله دادرسـی دانسـت.
رئیس قـوه قضائیـه در پایان بخش نخسـت نشسـت 
امـروز شـورای عالـی قـوه قضائیـه بـا عنایـت بـه 
آسیب شناسـی صورت گرفته در جریـان بازدید اخیر 
خود از دادگسـتری و دادسرای اسلامشـهر به رئیس 
مرکز آمـار و فنـاوری اطلاعات دسـتگاه قضا دسـتور 
داد ضمـن برنامه ریـزی جهـت انجـام بازدیدهـای 
مسـتمر از مراکـز قضایـی و احصـاء مشـکلات ناظـر 
بـر فرایندهـای الکترونیکـی در واحدهـای قضایـی، 
بـا همـکاری معاونت هـای »راهبـردی« و »منابـع 
انسـانی« نسـبت به تجهیـز زیرسـاخت ها و آموزش 
نیروها برای ارسـال سیسـتمی اوراق قضایی اقدامات 

لازم را ترتیـب دهـد.

دستور رئیس قوه قضائیه برای کوتاه کردن 
فرآیندهای دادرسی

گزارش
ایسنا

سنا
: ای

س
عک

دبیر کل مجمع جهانی بیداری اسلامی در تماس تلفنی 
با زیاد نخاله دبیرکل جنبش اسلامی فلسطین پیرامون 

مسائل اخیر در فلسطین گفت وگو کرد.
به گزارش ایســنا، علی اکبر ولایتــی ضمن تبریک ماه 
مبــارک رمضــان و پیروزی های بزرگ ملــت مظلوم 
فلســطین با هدایت رهبران حمــاس و جنبش جهاد 
اســلامی، گفت: پیروزی های بزرگ مردم غیرت مند و 
مبارز فلســطین را تبریک می گویم و به لطف خداوند 
بزرگ، این مجموعه اقدامات ارزشمند جوانان فلسطین 
و مردم غیور این سرزمین الهی موجب شده که مجموعه 
توطئه های آمریکا، رژیم صهیونیستی، مرتجعین منطقه 

و حامیان آنان خنثی شود.

او افزود: جوانان شــجاع و از جان گذشــته ای که جان 
خود را فدای اسلام عزیز کردند نقش ارزشمندی در این 
فرایند افتخار آفرین داشته اند و خداوند ارواح شهدای 

عزیز فلسطین را با انبیا و اولیا الهی محشور گرداند.
دبیر کل مجمع جهانی بیداری اسلامی در بخش دیگری 
از این گفتگو تاکیــد کرد: نقش شــما و جنبش جهاد 
اســلامی در هدایت مبارزات افتخار آفرین ســرزمین 
اسلامی فلسطین مورد تقدیر مســلمانان جهان است 
و جمهوری اسلامی ایران همواره در کنار مردم مظلوم 

فلسطین خواهد ایستاد.
 ولایتی گفت: این دو جنبش ارزشــمند اســلامی در 
چهارچــوب تعالیم اســلام و ارزش هــای دینی مردم 

فلسطین را هدایت می کنند و علت توفیق آنها نیز همین 
تمسک به اسلام است و انتفاضه هایی که صورت گرفته 
با تمسک به آرمان اسلامی بود است که مردم فلسطین را 
به میدان آورده و این مهم جزء در سایه اسلام و پرچمی 
که برافراشــتید امکان پذیر نبود و باید گفت آن چه که 
مردم ایران را نجات داد تمسک به اسلام بود و در لبنان، 
سوریه، عراق، یمن و فلســطین باز اسلام است که تنها 
مکتب نجات بخش و دســتیابی به آرمان ها و پیروزی 

هاست.
زیاد نخاله دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین نیز با 
تبریک ماه مبارک رمضان به مقام معظم رهبری، ملت 
بزرگ ایران و ولایتی، ضمن قدردانی از مواضع محکم و 

استوار جمهوری اسلامی ایران در حمایت از مردم مظلوم 
فلسطین و آرمان های آنها، افزود: ما در خط مقدم دفاع 
از آرمان های فلســطین حضور داریم و از اینکه شما در 
کنار ما هستید قدردانی و تشکر می کنیم و شما حامی 

قدرتمند ما در این مسیر هستید.
او در ادامه تصریح کرد: ملت فلسطین و همه مبارزان و 
برادران ما در حماس در خط مقدم مبارزه با صهیونیزم 
قرار دارند و اگر حمایت جمهوری اسلامی ایران، رهبر 
معظم انقلاب و مردم ایران نبود ما نمی توانستیم به این 
پیروزی برسیم و باور داریم که جهاد و مقاومت تنها راه 
آزاد سازی فلسطین و عاملی است که همه فلسطینیان 

را متحد می کند.

ولایتی: ایران همواره در کنار مردم فلسطین خواهد ایستاد
دبیر کل مجمع جهانی بیداری اسلامی در بخش 
دیگــری از این گفتگو تاکید کرد: نقش شــما و 
جنبش جهاد اسلامی در هدایت مبارزات افتخار 
آفرین سرزمین اســلامی فلسطین مورد تقدیر 
مسلمانان جهان است و جمهوری اسلامی ایران 
همواره در کنار مردم مظلوم فلســطین خواهد 

ایستاد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سنقر تالابی

مشخصات ظاهری: این پرنده، ۴۸ تا ۵۵ سانتی متر طول دارد. از سایر 
سنقرها بزرگتر و سنگین تر است و بال های پهن تری دارد، اما ماده فاقد 
دمگاه سفید است بال ها تا اندازه ای گرد است و رنگ پرنده ی نر از نر سایر سنقرها متفاوت 
است. رنگ روتنه و بال ها در پرنده ی نر، از سه رنگ مشخص آبی مایل به خاکستری، قهوه 
ای و سفید تشکیل می شود و زیر تنه، به طور کلی قهوه ای روشن است که نقطه به نقطه 
های قهوه ای تیره در آن دیده می شود. همچنین زیر دم کرم روشن است. پرنده ی ماده 
بزرگتر است و روتنه اش ثهوه ای تیره و سر،گردن و تارک، همراه با خال های سینه، به رنگ 
زرد مایل به سفید دیده می شود. پرنده ی نابالغ شبیه ماده اما با رنگ روشن تر و سر قرمز 
تر دیده می شود. تفاوت پرنده ی نر از نر سایر سنقرها،تیرگی پوش پرها، سفیدی پس سر و 
سینه ی نخودی است.این پرنده در ارتفاع پایین پرواز کرده وغالبا د رحالی که بال ها را بالاتر از 
بدن نگه داشته است، درجا بال زنی می کند. هنگام شکار از ارتفاع پایین و با حرکتی ناگهانی 

به درون نیزار، بر شکار فرود می آید./کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت های شغلی:کارشناس فروش
شرایط احراز:

جنسیت: خانم
نوع قرارداد: تمام وقت

word، excel آشنا به نرم افزارهای
مجرد و مجرب/بازه سنی بین ۲۵ تا ۳۵ سال

دارای سابقه کار/دارای روابط عمومی بالا با فن بیان قوی و تسلط در امر 
فروش/ دارای انگیزه بالا و پیگیری در امر فروش/دارای ظاهری آراسته/

متعهد به انجام کار و منظم
مزایا

حقوق و مزایا توافقی/بیمه/اضافه کاری/حق ماموریت/پاداش
 متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 

»ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: مدیر فروش
جنسیت:  آقا و خانم

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار 

شرایط احراز/حداکثر سن تا ۳۵ سال/دارای مهارت ارتباط با مشتری
قدرت کلامی بالا/در صورت مهارت کار با کامپیوتر درج شود.

ساعات کاری
از ۹ الی ۱۳ و ۱۶:۳۰ الی ۲۱

تسهیلات و مزایا
بیمه پاداش پورسانت هدایای مناسبتی/سایر مزایا/حقوق مناسب

محل کار: استان کرمان، شهر کرمان
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه »ای-

استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارشناس فنی و اجرایی
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
تحصیلات: لیسانس مکانیک / عمران/ صنایع/سابقه کار حداقل: ۵ سال مرتبط

محل سکونت: کرمان
الزامات/آشنا به نرم افزارهای مورد نیاز مهندسی/مسلط به نرم افزارهای آفیس/تجربه 
بررسی انواع قرارداد با کارفرما و پیمانکاران/تدوین اسناد مناقصه/تهیه گزارشات اجرایی

تسهیلات و مزایا/بیمه بیمه تکمیلی پاداش وام
محل کار/استان کرمان، شهر کرمان

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را با ذکر عنوان شغل کارشناس فنی اجرایی کرمان 
به ایمیل زیر ارسال نمایند.

ایمیل
 jobrequest 81@gmail.com

تولیدی صنعتی فراسان در کرمانفروشگاه لوازم خانگی مهرشرکت ارتباط گستر نخل جنوب

عکس نوشت

اداره کل  میراث فرهنگی  معاون 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان کرمان از تعطیلی موزه ها و اماکن 
تاریخی این استان در روز ۲۱ ماه مبارک 

رمضان خبر داد.
مجتبی شفیعی اظهار کرد:»با توجه به 
مصوبه هیئت دولت درباره کاهش ساعت 
یام ماه  کاری دستگاه های اجرایی در ا
مبارک رمضان، ساعت کاری موزه ها و 
اماکن تاریخی تحت پوشش اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان کرمان نیز با یک ساعت کاهش از 
ساعت ۹ صبح تا ساعت ۶ بعدازظهر در حال 

فعالیت هستند.«
اداره کل  میراث فرهنگی  معاون 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان کرمان افزود: »موزه ها و اماکن 
فرهنگی – تاریخی این استان در تمامی ایام 
سال به جز روزهای ۲۸ صفر،۲۱رمضان، ۹ 
و ۱۰محرم )تاسوعا و عاشورا(، ۲۵ شوال 
۱۴ خرداد فعال بوده و آماده پذیرش  و

بازدیدکنندگان است.«
و  مشارکتی  موزه   ۲۵ وجود  به  او 
غیرمشارکتی در استان کرمان اشاره و 
خاطرنشان کرد: »از این تعداد ۲۰ موزه تحت 
پوشش اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 

و صنایع دستی استان کرمان است.«

همزمان با میلاد حضرت امام حسن مجتبی )ع( 
طی مراسمی کباب کوبیده به طول ۱۷۰ متر در شهر 
سیرجان استان کرمان طبخ و پس از آن بین نیازمندان 

و کودکان کار توزیع شد.
این اقدام به همت سرآشپز علی رضایی مجد در محل 
برگزاری نمایشگاه های شهر سیرجان انجام و در این 
مراسم توسط دست اندرکاران اعلام شد که براساس 
مستندات موجود این نوع کباب با ۱۷۰ متر طول 

طولانی ترین کباب کوبیده جهان به شمار می رود.
برگزارکننده این مراسم تاکید داشت که مسئولان 

مربوط به رکوردهای جهانی گینس را برای این مراسم 
دعوت کرده بوده اما به علت هزینه بالای اعلام شده 
توسط آنان برنامه اعلام ثبت جهانی این اقدام محقق 

نشده است.
رضایی مجد گفت که برنامه دارد در اقدام بعدی طبخ 
کباب جوجه را نیز به طول ۳۰۰ متر در سیرجان 

عملیاتی کند.
به گفته او برگزاری این مراسم حدود یک میلیارد ریال 
هزینه داشته و کباب طبخ شده نیز بین ۲ هزار و ۲۰۰ 

نفر از کودکان کار و نیازمندان توزیع شد.

هم زمـان بـا سـالروز ولادت بـا سـعادت امـام حسـن 
مجتبـی )ع(، مددجویـان کمیتـه امداد امـام خمینی 

)ره( از مـوزه نفـت سـوزهای کرمـان بازدیـد کردنـد.
محسن اسماعیلی مسـئول موزه نفت سوزهای کرمان 
در این بـاره گفت: مـوزه نفت سـوزهای کرمـان در روز 
ولادت امام حسـن مجتبی )ع( و اکرام و تکریم خیرین 
توسط مددجویان و دانشـجویان تحت حمایت کمیته 

امداد امـام خمینـی )ره( مورد بازدید قـرار گرفت.
 اسـماعیلی ضمن تاکید بـر اینکه شـرکت ملی پخش 
فرآورده هـای نفتـی منطقـه کرمـان از درخواسـت 
سـازمان ها و دسـتگاه های اجرایی اسـتان برای بازدید 
از مـوزه اسـتقبال می کنـد، افزود: بـا عنایت بـه بهبود 
شـرایط کرونایی در کشور و تعیین سـاختار اداری، این 
موزه طی هفته هـای آینده میزبان عمـوم علاقه مندان 

بـه این اثـر فاخـر فرهنگی می باشـد.

معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری سیرجان گفت:باید نانوایی هایی که اقدام 
به پخت نان محلی می کنند شناسایی و ساماندهی شوند. 

اکبر عباسپور در جلسه کارگروه آرد و نان که با هدف ارتقاء کیفیت و ساماندهی 
د پز به  ا ز یی های آ نوا ندهی نا ما کید به سا د پز ضمن تا ا ز یی آ نوا حد های نا وا
ز شهروندان  ئقه بخشی ا ز آنجایی که ذا ا منظور نظارت و کنترل بیشتر، گفت:
به سمت نان های محلی است لذا به منظور حفظ این ذائقه و احترام به آنها باید 
نانوایی هایی که اقدام به پخت نان محلی می کنند شناسایی و ساماندهی شوند.

نه مصرف آرد در شهرستان نسبت به جمعیت بیشتر است،  و با بیان اینکه سرا ا
گفت:به هیچ عنوان نباید اجازه داده شود تا آرد یارانه ای خارج از شبکه توزیع و 

با تخلفات احتمالی به صورت جدی برخورد شود.
عباسپور به تامین گندم، آرد و صرفه جویی در توزیع به نانوایی ها به همت شرکت 
ز جمله رعایت  نی که مرتکب تخلف ا یا نوا غله شهرستان تاکید کرد و گفت: نا
نکردن ساعت پخت نان به ویژه در نوبت عصر برای تامین نان افطار روزه داران 
و همچنین کم فروشی، کاهش کیفیت نان یا عرضه آرد خارج از شبکه شوند به 

اداره تعزیرات حکومتی معرفی و مشمول  جریمه خواهند شد.
او می گوید:از عموم شهروندان خواهشمندیم در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
. در واحد های  . یی و . نوا نفروشی، کم فروشی، تعطیلی واحد های نا شامل؛گرا
صنفی مختلف با سامانه ۱۲۴ تماس بگیرند تا در اسرع وقت به تخلفات رسیدگی 

و با متخلفان برخورد قانونی صورت گیرد.

 آغاز کاشت برنج
در غرب استان مازندران

با توجـه به وضعیـت هـوا و پرآبی غرب 
مازنـدران همه سـاله کشـاورزان غرب 
اسـتان زودتر اقـدام بـه آماده سـازی 
زمین هـای کشـاورزی خـود می نمایند.

 یکـی از دلایل دیگـر برای ایـن تعجیل 
رسـیدن بـه کشـت دوم و سـوم اسـت 
کـه بـا توجـه بـه بحـران آب کشـور و 
صـورت  همچنـان  آن  ممنوعیـت 

ن ا میـز / . د یر می پذ

رنا
  ای

بع:
من

موزه های کرمان در روز 
۲۱ ماه مبارک رمضان 

تعطیل است

کباب کوبیده ۱7۰ متری در سیرجان طبخ و بین نیازمندان توزیع شد

بازدید مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره(
 از موزه نفت سوزهای کرمان

نانوایی های آزاد پز سیرجان ساماندهی می شوند

خبر

مدیر پایگاه میراث جهانی باغ شاهزاده 
ماهان روز گذشته به روز جهانی بناها و 
محوطه های تاریخی اشاره کرد و گفت: 
»به مناسبت این روز نشست تخصصی 
با عنوان “اقلیم پایدار، میراث ماندگار” 
در باغ ثبت جهانی شاهزاده ماهان 

برگزار شد.«
اظهارکرد:»این  فرح بخش  فوزیه 
نشست تخصصی با تمرکز بر”نقش 
آب در شکل گیری منظر فرهنگی 
میراث جهانی باغ شاهزاده ماهان” 
و با حضور مدیر کل میراث فرهنگی 
استان کرمان، معاونان و کارشناسان 
این اداره کل و جمعی از اساتید و 

دانشجویان برگزار شد.«
مدیر پایگاه میراث جهانی باغ شاهزاده 
ماهان افزود:»نقش صیانت از منظر 
فرهنگی آثار ثبت جهانی و چگونگی 
تعیین حریم و ضوابط حفاظتی بناهای 
تاریخی و معیارهای واگذاری بناهای 
تاریخی قابل احیا و اهمیت تغییر 
کاربری بناهای تاریخی برای توسعه 
گردشگری از اصلی ترین موضوعاتی 
بود که در این نشست به بحث گذاشته 

شد.«
او بیان کرد:»یکی از اهداف مهم 
محوطه های  و  بناها  ملی  کمیته 
تاریخی )ایکوموس ایران(، معرفی 

بناها و محوطه های تاریخی، تشویق به 
حمایت، حفاظت، احیا، مرمت بناها و 
محوطه های تاریخی و ترویج فرهنگ 
آن در سطوح ملی و بین المللی است.«

فرح بخش خاطرنشان کرد:»با برپایی 
تخصصی  نشست های  این چنین 
می توان در راستای تحقق اهداف 
راهبردی شورای بین المللی ایکوموس 
و همچنین حفظ و احیای آثار تاریخی 
و باستانی استان کرمان قدم برداشت و 
اهمیت بناها، محوطه ها و بافت های 
تاریخی را بیش از پیش به دستگاه ها، 
نهادها و موسسات دولتی و غیردولتی 

نشان داد.«

نشست تخصصی “اقلیم پایدار، میراث ماندگار” برگزار شد

کتاب واقعیت ناپیدا
نویسنده: کارلو روولی

مترجم: علی خدادادی شاهی
انتشارات: نشر نو

داستان فیزیک کوانتوم داستان نسبتا جدیدی است. اما کارلو 
روولی این شجاعت را داشته است که برای تعریف کردن این 
داستان به ابتدای تاریخ، به یونان باستان سفر کند و ماجرا را 
از نقطه آغاز اصلی اش یعنی اتم های دموکریتوس آغاز کند. 
که  سوالاتی  می دهد.  پاسخ  سوالاتتان  به  کتاب  این  در  او 
همیشه از خود پرسیده اید اما جوابی خاص برای آن نیافتید. 
سوالاتی مانند: اجزای اصلی سازنده جهان کدامند؟ آیا فضا 
و زمان وجود دارند؟ و واقعیت دقیقا چیست؟ او با زبان ساده 
بیان حقیقت  به  و  می کند  آغاز  تاریخ  ابتدای  از  دوستانه  و 
می پردازد. طوری که در نهایت از خودتان می پرسید آیا همه 

چیز به این سادگی است؟ 

فراخوان بین المللی جوایز 
 Best Brand بهترین برند

۲۰۲۲ منتشر شد.
مهلت ثبت نام زودهنگام: ۱۱ اردیبهشت ۱۴۰۱

ثبت نام عادی: ۱۲ اردیبهشت الی ۱۰ خرداد ۱۴۰۱
ثبت نام دیرهنگام: ۱۱ خرداد الی ۲۵ خرداد ۱۴۰۱

المللی  بین  رقابت  The Best Brand یک  رویداد   *
است که در آن از برترین طراحی برند سراسر جهان تجلیل 
 The Best Brand از  دوره  هشتمین  و  شود.  می 
Awards در سال ۲۰۲۲ برای طراحان لوگو و برند برگزار 

می شود.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

*  از تمامی طراحان، آژانس ها و شرکت ها در سراسر جهان 
دعوت می شود تا در این رویداد شرکت نمایند.

 لینک ها و دانلود ها:
 Best وبسایت رقابت بین المللی جوایز بهترین برند

2022 Brand

کتاب

فراخوان 

آب جارو نیست


